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Пазаруване

Книгомания Във фризера Олимпиада

ГЕРБ купували предстоящия
вот чрез работни места

Стр. 3

Стр. 24

Литературни срещи на
„Алея на книгата” във Варна

Стр. 7

Търговски вериги замразяват
цените на 10 основни храни

Стр. 31

Волейболистите с трета
победа - 3:0 над Австралия

Стр. 12

Текле Асгедом за
независимостта на Еритрея

Интервю
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Криза

В Калифорния фалират
цели градове

Стр. 9

Идеята държавното дружест-
во “БДЖ Товарни превози” да
бъде дадено за покриване на
дълга на “Холдинг БДЖ” към
германската банка KfW за по-
купката на мотрисите “Дезиро”
лансира премиерът Бойко Бо-
рисов вчера.

България дължи близо 300
млн. лева на Германия по тази

Борисов предлага „Товарни
превози” срещу дълга на БДЖ

Няколко
ÄÓÌÈ

Наталия
ГЕРГОВА

“Дядо Йоцо чу с трепет
първите писъци на свирка-
та на паравоза, трещене-
то на колелата по релси-
те. Пищеше и трещеше
“българската железни-
ца”! Той сякаш оживя,
възроди се.

Отиваше редовно на
скалата, щом наближава-
ше часът на влака, за да
чуе свирката и да погледа
българската железница
как фучи из устието.

Железният път се
свързва в мислите му с
понятието за свободна
България. Той му говоре-
ше с гърмежа си ясно за
новото, за “българското”
време...”

И какво остана от сво-
бодна България? Какво ос-
тана от паравоза? Само
една абревиатура - БДЖ. И
парата в свирката. Ей
това остана от българ-
ската железница.

А Бойко Борисов пред-
ложи БДЖ “Товарни прево-
зи” на банката кредитор
срещу дълга за новите
мотриси “Дезиро”. Заради
някакви си 300 млн. лева
дава бизнес, който държи
пазарен дял от 75%. Е,
друг е въпросът, че банка-
та надали ще предпочете
товарни вагони, вместо
пари.

Обаче Борисов нарече
сделката за мотрисите
“уникална по своята глу-
пост”. Ами да, откъде-
накъде любимият му
български народ ще се вози
в нови влакове или даже
въобще за какво са му вла-
кове. Ако толкова му се
вози, има един царски па-
равоз, който е още от вре-
мето на дядо Йоцо. Викат
му още атракционен. То,
след всички уникални по
своята глупост действия,
на които станахме свиде-
тели напоследък, пътува-
нето с влак наистина ще
се превърне в атракция.

Защото премиерът
пред трена предпочита
тренда. И по никакъв на-
чин не свързва железния
път с понятието “свобод-
на България”.

Според премиера германските инвеститори във ВЕИ
закачали перките си директно към електромерите на хората

Деца от жк “Люлин” 2 в София излязоха на протест с
родителите си и се обявиха срещу предвиденото от
Столичната община застрояване на района им

Трен(д)

ЗАЩО МЛАДИТЕ НИ ДАРОВАНИЯ ЩЕ
ПРОДЪЛЖАТ ДА ИЗТИЧАТ ОТ БЪЛГАРИЯ

Стр. 22

Стр. 2

Стр. 5
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сделка и този дълг ни тежи като
воденичен камък, каза Борисов
след среща с президента на
Асоциацията на германските
индустриално-търговски камари
Ханс Хайнрих Дрифтман. По
думите на премиера дългът за
мотрисите може да бъде заме-
нен за “Товарни превози”.

Ако кредиторът приеме

предложението на Борисов, ще
се сдобие с жп товарен пре-
возвач с пазарен дял около
75% и оценен на минимум 200
млн. лв. при първия опит за
приватизация.

След срещата Борисов каза
още, че германските инвестито-
ри са недоволни от драстично-
то намаление на цената на зе-

лената енергия. Колкото и да
ми се сърдят, те нито разкриват
работни места, нито произвеж-
дат батериите и перките в
България - докарват ги отвън,
монтират ги и се закачат директ-
но за електромера на хората,
вследствие на което вдигаме с
13% тока, обясни Борисов.

Стр. 6
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Снимка Мариета ТОМОВА
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ОТ ПОНЕДЕЛНИК ДО СЪБОТА. ЦЕНИТЕ СА С ДДС.

1 КОЛ / 50 ММ ИЛИ
2 КОЛ / 25 ММ = 10 ЛВ. 1 КОЛ / 75 ММ = 15 ЛВ.

2 КОЛ / 40 ММ  = 20 ЛВ. 2 КОЛ / 50 ММ = 25 ЛВ.

2 КОЛ / 75 ММ = 30 ЛВ. 2 КОЛ / 90 ММ = 32 ЛВ.

АДРЕСИ ЗА РЕКЛАМА
И МАЛКИ ОБЯВИ В ГР. СОФИЯ

РЕДАКЦИЯ
НА В-К ДУМА:
1784 бул. "Цариградско шосе" №113А, тел.: 02/9705 205;
9705 221, факс: 9752 604, e-mail: reklama@duma.bg
РАБОТНО ВРЕМЕ:
От понеделник до петък: 10:00 - 17:30
За обяви за следващия ден: 10:00 - 13:00

ИНФОЦЕНТЪР ДУМА:
София, 1000, ул. “Позитано” №20, тел.: 02/810 73 78,
0886 707 551, e-mail: duma_infcenter@abv.bg
РАБОТНО ВРЕМЕ:
9,00 - 16,00 ч.

Едва във всеки десети
автобус от градския транс-
порт в София има климатик,
но той невинаги работи. Общо
864 са автобусите, трамваите
и тролейбусите, които се
движат в столицата, като от
тях 98 имат климатици,
показват данните на Центъра

за градска мобилност. След
като във вторник 65-годишен
мъж почина в тролей, столич-
ният кмет Йорданка Фандъко-
ва разпореди проверка дали
климатиците в градския
транспорт работят.

Трагичният случай не е
заради жегите, инциденти с

припаднали столичани в
градския транспорт стават
непрекъснато и не зависят
от времето, каза Евгений
Ганчев, изпълнителен дирек-
тор на “Столичен електрот-
ранспорт”. От 103 тролейбуса
само в 30, движещи се по
линии с номера 4, 8 и 11,

има климатици и те работят,
каза Ганчев. По думите му
охлаждащите системи са на
автоматичен режим и не
зависят от волята на шофьо-
ра дали ги пуска или не.
Трамваите ще продължат да
бъдат без охлаждащи систе-
ми, тъй като нямало техниче-

ска възможност.
От автобусите климатици

имат само в 68-те нови
“Мерцедеса”, които се дви-
жат по 11 линии. Те все още
са на частния оператор
“Карат С”, с когото общината
се кани да прекрати договора
по взаимно съгласие.

бяха част от протеста сре-
щу приетия нов подробен
устройствен план (ПУП)
на микрорайона, който
предвижда застрояване и
бетониране на детски
площадки и зелени пло-
щи. Протестиращите се
бяха събрали пред бл.
222, където се предвижда
да бъде издигнат хипер-
маркет. Теренът е частен
и на него има над 150
дървета, въпреки че спо-
ред Столичната община
официално те са осем.

 Имаме нужда от зеле-
нина и площадки, не от
още големи магазини, за-
яви Милена Славова, член
на Инициативния комитет
“За Люлин”. Според нея
люлинчани излизат на
протест, защото им се от-
нема жизненото прост-
ранство. Инициаторката
на проявата обясни, че
хората в квартала имат
нужда и от културен
център, от по-голямо чи-

жителите и ще поискаме
отмяна на решението,
обясни Малинов. Според
него, ако все пак се до-
стигне до промяна на
ПУП, единственото по-
следващо решение е
спорният частен терен
пред бл. 222 да бъде за-

Столичани скочиха срещу
строежи в жк „Люлин” 2
Общинските съветници от БСП ще
поискат отмяна на приетия подробен
устройствен план на микрорайона

талище, от спортни пло-
щадки, а не от множество
обществени обслужвания,
както е записано в устрой-
ствения план. Ние не сме
само гласоподаватели и
данъкоплатци, а жители,
които искат да водят нор-
мален живот. Надяваме се
след 20 години да не за-
лесяваме покривите на
сградите си и да качваме
там децата да играят, за-
яви още Славова. Планът
за втори микрорайон пре-
движда още строеж на
множество високи строе-
жи, като например 28-
етажна административна
сграда с жилища.

Протестиращите бяха
подкрепени от общински-
те съветници от БСП. Те
получиха подписка с 800
имена срещу бетониране-
то на района. Няма как да
стоим безучастни към по-
редното отнемане на зе-
лена площ, изсичане на
дървета и превръщането
на градинката на бетон-
на площадка и строеж,
заяви председателят на
групата на партията в
СОС. Той разказа още, че
сагата на люлинчани е
десетгодишна, като пър-

воначално теренът е бил
отреден за газостанция,
последвала е продажба,
по-късно е предвидено
високо строителство, кое-
то е спряно отново с про-
тести.

Ще настояваме пред
Фандъкова да направим
среща с хората, те ни
връчиха подписка от 800
души с възражения. Ако
не спрем решението на
общинския съвет, ще вне-
сем доклад да го отменим
и да търсим изход от си-
туацията.

Червеният общинар
Росен Малинов припомни,
че плановете на втори и
десети микрорайон са
били приети на последно-
то заседание на СОС в
края на юли. От БСП на-
стояваха, двата докумен-
та заедно с този за жк
“Люлин” 1 да бъдат отло-
жени и отново да преми-
нат през обществени
обсъждания. Управлява-
щите от ГЕРБ обаче в
крайна сметка отложиха
само плана за първи ми-
крорайон. Сега се надя-
ваме, че те ще се вслу-
шат, ако не в нашите гла-
сове, поне с гласовете на

Общинските съветници от БСП Жельо Бойчев, Калоян Паргов, Росен Малинов и
Румен Георгиев подкрепиха протестиращите в жк “Люлин”

менен с равностоен в бли-
зост. Очаква се следваща-
та седмица общинските
съветници от БСП да ини-
циират среща между про-
тестиращите и кмета Йор-
данка Фандъкова.

По-късно вчера глав-
ният архитект на София

Петър Диков заяви, че
строителство в “Люлин” 2
няма и не предстои ско-
ро. Според него жители-
те на района имат право
да обжалват ПУП пред
съда, който да прецени
законосъобразността на
решението.

Н
Деси ВЕЛЕВА

е искаме строе-
жи, скандираха
деца от столич-
ния квартал
“Люлин” 2. Те

Снимка Мариета ТОМОВА

Фирмата подизпълни-
тел на строежа на новите
участъци на столичното
метро “СК-13 Трансстрой”
АД слага контактни рел-
си и подложки втора упо-
треба, но получава пари
за полагане на нови,
съобщи LiveBiz, като се
позовава на разследване
на LiveNews. Информаци-
ята на LiveNews е от два
независими един от друг
източници, които имали
пряко отношение и отго-
ворност по строежа на но-
вите отсечки на метрото.

Според нея релсовият
път на новите отсечки от
метрото се строял със ста-
ри жп релси. Същото дру-

Монтирали стари жп релси в метрото

ДУМА потърси за коментар предста-
вители на “СК-13 Трансстрой” АД. Те
отрекоха да се използват втора
употреба материали. Всичко, което
се влага в строежа на метрото, е
нов материал, заяви Цветанка Неше-
ва, изпълнителен директор на пред-
приятието. Тя подчерта, че има
огромна разлика между релси и
подложки. Няма как подложките да
създадат опасност, защото те не са
фактор при изграждането. Подложки
се слагат на много малки учасатъци
от релсовия път. Изграждането на
99% от дължината на релсовия път е
положен върху траверси, които
нямат метални подложки, тъй като
релсите са еластичен тип. Малкото

жество работи по проект
за подмяна на релсовия
път в района на Ямбол,
разказват източниците.
След като се отстранят и
на тяхно място се поло-
жат нови релси, старите
не се изхвърляли за же-
лязо, а се извозвали до
базата на “СК-13 Транс-
строй” АД в столичния
квартал “Илиянци” (близо
до стадион “Локомотив”),
където се подлагали на
обработка от работници
на фирмата с помощта на
флекси и други машини.
След това се боядисвали
и се полагали по новите
маршрути на метрото.

Дружеството прибира

пари като за полагане на
нови релси, а всъщност
слага обработени и пре-
боядисани стари релси,
чието качество остава
доста съмнително, раз-
криват източниците.

Контактните релси, по
които тече ток и се задвиж-
ват мотрисите, също били
втора употреба.  Същото
било положението и с
подложките, върху които
се полагат релсите и кои-
то лягат върху траверсите.
Фирмата получила около
30 000 лв. само за такива
подложки, но работниците
положили вече употребя-
вани, които излезли десет
пъти по-евтино.

„СК-13 ТРАНССТРОЙ”:
ВСИЧКИ МАТЕРИАЛИ СА НОВИ

необходими подложки се доставят и
изработват по поръчка, от две фирми
- българската “Фае София” ООД и
“Балкания”, Сърбия. Те вървят със
сертификат за качество, който се
предоставя пред поръчителите,
каквито са изискванията по договор.
Същата е схемета и с релсите -
представя се сертификат за качест-
во. А самите контактини релси са от
нов, специален тип, който се произ-
вежда по поръчка - СТР тип 40.
Няма такива на друго място в
България, твърди Нешева. Доставят
се от Полша, а производител е
“Фьост Алпине”. Този вид релси се
произвеждат специално за метрото
от стартирането на неговия строеж.

Едва всеки десети автобус в София е с климатикЕдва всеки десети автобус в София е с климатикЕдва всеки десети автобус в София е с климатикЕдва всеки десети автобус в София е с климатикЕдва всеки десети автобус в София е с климатик
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Цитат на деняЦитат на деня

Íåâåðîÿòíà å êàðòèíàòà òóê. Â
Ñîôèÿ èìà âñè÷êî - ñàìî íÿìà ìîðå‘ Столичният кмет Йорданка Фандъкова при откриването на

Фестивала на пясъчната скулптура ден, след като 1/4 от
европейската столица остава без топла вода за 2 месеца

С тържествена церемония на площад “Македония” в Благоевград бе почетена
109-годишнината от избухването на Илинденско-Преображенското въстание вчера

Известна марка кафе пусна интересни и поучителни
късметчета. ДУМА припомня, че кариерата на

премиера Бойко Борисов започна като бодигард

ГЕРБ купува предстоящия вот чрез
работни места, заяви вчера депутатът
от БСП Димчо Михалевски в Кърджали
по повод 3 години от управлението на
ГЕРБ. Според него увеличаването на
работните места в държавните структу-
ри, когато икономиката пада, си е чиста
проба цинизъм. По думите на Михалев-
ски местните ръководители на ГЕРБ се
занимават с едно-единствено нещо -
назначаване на служби в държавния и
обществения сектор. Това депутатът
определи като една от най-циничните
характеристики на управлението, пре-
несени и в Кърджалийска област.

ГЕРБ се опитва чрез властта да
задържи самата власт, категоричен бе
Михалевски. Като пример той посочи
процесите на кадруване на управлява-
щите в няколко сфери - в системите на
МВР, образованието и ВиК-сектора. Той
смята, че грубото кадруване на ГЕРБ в
системата на МВР трябва да бъде пре-

Димчо Михалевски:

ГЕРБ купува предстоящия вот
чрез работни места

сечено, както и че не може да има та-
кова текучество в кадровия висш еше-
лон на областно равнище. Това постига
един основен резултат - цялата дейност
на МВР се ориентира да обслужва по-
литическите интереси на ГЕРБ, а не
сигурността на битово и национално
равнище, коментира още Михалевски.

Според него средно с около 25 про-
цента били политическите назначения
във ВиК-дружествата в страната. В
кърджалийското ВиК по политически
признак били назначени над 60 души, с
което численият състав на работещите
там вече наброявал 400 човека. Страш-
но било и кадруването в сферата на
образованието. Народният представи-
тел изнесе и данни, според които без-
работицата в сравнение с 2008 г. се е
покачила с 86%. Изводът, който се на-
лага след 3 години управление, е след-
ният - времето на ГЕРБ изтече, катего-
ричен бе Михалевски.

“Правата на жените в Третия свят са по-добре за-
щитени, отколкото в България. Над 50 препоръки в
областта на спазването на правата на жените са от-
правени към България от Женския комитет към ООН”.
Това съобщи адвокат Милена Кадиева от фондация
“Джендър Алтернативи”, която е присъствала на по-
следната сесия на комитета, проведена от 9 до 27 юли
в Ню Йорк. По думите й това не се случва дори на
страни от Третия свят. Нашата делегация не е успяла
да отговори на голяма част от въпросите на комитета,
което също било отразено в препоръките.

Десет от тях са за спешни промени в българското
законодателство. Сред по-важните са създаване на
механизъм за изпълнение на решенията на комитета.
От нашата страна са обявили, че е сформирана работ-
на група за това, но от фондацията не знаят за такава
и не са поканени да участват в нея, обясни Кадиева.
Друга препоръка касае необходимостта от създаване-
то на Закон за равните възможности на жените и
мъжете. Удар понасят и сексистките реклами. Бълга-
рия е длъжна да премахне стереотипите по отноше-
ние на пола и да гарантира, че жените не се предста-
вят като сексуални обекти или стоки.

Женският комитет, чието официално наименование
е Комитет на ООН за премахване на всички форми на
дискриминация срещу жените, е изпратил през 2009
година протестна нота до България. Оказва се, че
страната ни 14 години не е изпращала доклади за
състоянието на женските права. Вследствие на това
България изготвя искания документ.

От миналата година за ратификация е отворена
нова конвенция, свързана с превенция и борба с до-
машното насилие и насилието над жени. Женският
комитет към ООН настоява България да определи ясни
срокове, в които да я ратифицира. Това вече са напра-
вили редица европейски държави, сред които Алба-
ния и Турция, подчерта адвокат Кадиева.

Първанов: Борисов
е много объркан
за АЕЦ „Белене”

продължава да бъде тол-
кова объркан, когато ста-
ва дума за АЕЦ “Белене”.
Това коментира той пред
журналисти по време на
честванията за 121-годиш-
нината на българската со-
циалдемокрация пред
плочата на д-р Петър
Дертлиев в София.

Предишният прези-
дент посъветва Борисов и
ръководството на ГЕРБ да
прочетат конституцията и
законите, преди да правят
“безразборни коментари”
за насрочването на рефе-
рендума за АЕЦ “Белене”.
“Трябва да се препоръча
настойчиво на министър-
председателя да спре
публикуването на стеног-
рамите от заседанията на
Министерския съвет, за-
щото не представят него
и екипа на Министерския
съвет в добра светлина.
Това, което прочетох в

Предишният президент апелира към ГЕРБ да спре
публикуването на стенограми от Министерския съвет,
защото не ги представят в добра светлина

По-малко от седмица, след като
вътрешният министър Цветан Цве-
танов заяви, че очаква зам.-предсе-
дателят на Софийския градски съд
(СГС) Петя Крънчева да бъде про-
верена за забавени дела, за да не
остане обществото с впечатление-
то, че се прилага двоен аршин в
системата, ВСС удовлетвори волята
му съобщава Медияпул. Кадровици-
те в съдебната власт обаче не
изпълниха първоначалните си на-
мерения да възложат на инспекто-
рата проверка на цялата дейност
на Крънчева, откакто е в СГС (както
сториха с уволнения председател
на съдийския съюз Мирослава То-

Ако спазваме закона, референдумът и парламен-
тарните избори не би трябвало да са заедно,
заявиха в интервю Антоанета Цонева от Института
за развитие на публичната среда и социологът
Антоний Гълъбов. Според Цонева трябва да настоя-
ваме за спазване на закона и сроковете, посочени
в закона за прякото участие на гражданите в
държавната власт и местното самоуправление.
“Според нашите изчисления и сроковете, които се
предвиждат, ако всичко се развива в предвидения
от закона ритъм, няма как референдумът да се
проведе през юли. Той трябва да се проведе най-
късно в началото на април. Смесването на двете
кампании - за парламентарните избори и за рефе-
рендум, може тежко да увреди информирането и
самият контекст, по който ще протече информаци-
онната кампания”, бяха категорични експертите.

стенограмата, за мен е
един правен хаос”, комен-
тира Първанов.

Изявлението му пред
медиите бе по повод из-
казаното от министър-
председателя мнение, че
няма пари за провеждане
на искания от БСП рефе-
рендум за това дали да
има или не АЕЦ “Белене”.
Първанов призова Бори-
сов да излезе и ясно да
изрази своята позиция за
АЕЦ “Белене”. Ако той е
“за” строителството на
АЕЦ “Белене”, то тогава да
не го прави в рамките на
едно заседание на Мини-
стерския съвет. Да излезе
и да обяви от телевизион-
ния екран, че той подкре-
пя проекта “Белене” и раз-
витието на ядрената ни
енергетика като цяло,
каза доскорошният дър-
жавен глава. По думите му
“космическите средства”,
споменавани от Борисов
като цена за ядрения про-
ект, са алиби за неговата
политическа безпомощ-
ност да реши проблема.

Първанов апелира към
министър-председателя и
към ГЕРБ като цяло, към
ръководството, да седнат,
да си прочетат отново Кон-
ституцията и законите на
страната. “Не можеш да
правиш такива безразбор-
ни коментари, нямащи
нищо общо със законите
относно насрочването на
самия референдум. Рефе-
рендумът трябва да се про-
веде в определени сроко-
ве и те не могат да бъдат

отлагани във времето до
изборите, както предлага
министър-председателят”,
каза Георги Първанов.
Според него не може веч-
но да спестяваме от демо-
крацията. “По тази логика
министър-председателят
може утре да поиска да
няма избори, защото за
изборите също се разход-
ват едни или други средст-
ва. Това е от правна глед-
на точка”, каза още екс-
президентът.

ВСС удовлетвори волята на Цветанов
дорова), а записаха в решението си
инспекторите да се занимаят само
с периода от 1 юли м.г. досега. Като
причина Пламен Стоилов посочи
факта, че работата на Крънчева
вече е била инспектирана през
2011 г. Той премълча, че Тодорова
също бе проверявана няколко пъти,
но това не попречи на съвета да
поиска анализ на цялата й дейност.

Междувременно Върховният ад-
министративен съд (ВАС) отмени в
четвъртък първото наказание на
уволнената преди три седмици
шефка на съдийския съюз Тодоро-
ва, което й бе наложено в началото
на годината. Тогава ВСС я санкци-

онира с “намаляване на заплатата
с 15% за две години” заради кон-
статациите от доклада на съдебния
инспектор, който провери цялото
наказателно отделение СГС през
2011 г. Проверката бе започната от
главния инспектор Ана Караивано-
ва, която енергично се противопос-
тави на призивите да бъде прове-
рена скандално назначената шеф-
ка на СГС Владимира Янева зара-
ди съмнения, че е забавила едно от
делата за злоупотреби в дружест-
вото “Софийски имоти” и че го гле-
да в конфликт на интереси. Караи-
ванова обаче обяви, че това било
поръчка.

Г
еорги Първанов
се удиви вчера
как може пре-
миерът Бойко
Борисов да

Снимка БГНЕС
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отколкото у нас
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Законови поправки под масата
били скритият дневен ред на НС
Политизираното говорене на Борисов намалява ефективността на парламентарния
контрол и отчетността пред парламента, твърдят експертите на ИМП

Веселка ВЕНКОВА

С
крити поправки в Закона за
горите останаха отвъд интере-
са на медиите и обществото.
Поради липсата на механиз-
ми за предварително съгласу-

ване на интересите ние - най-бедната
страна в ЕС, имаме най-скъпото зако-
нодателство. Това е така, защото в мо-
дерното общество противоречивите ин-
тереси се решават чрез дебат с аргу-
менти, цифри, изследвания, предвари-
телни анализи и по публичен начин.
Тогава законодателният процес тече
нормално и е евтин и ефективен. При-
емането на закон, връщането му, изли-
зането на улицата, прераглеждането са
най-лошият вариант за правене на за-
конодателство е коментарът на д-р Ве-
нелин Стойчев от Института за модерна
политика.

По методите на задругата чрез ме-
ханизмите на правото управляващите
или клики от тях директно взимат секто-
ри от икономиката, развити в конкурент-
на пазарна среда и казват: “За тебе ще
има бизнес, а за тебе - не”, обобщи
Стойчев и даде примери с биомасата и
тютюневите заготовки. Това стана по
време на представянето на деветия ре-
довен мониторингов доклад за състоя-
нието на парламентарното управление,
подготвен от експертите на ИМП.

Като положителна тенденция са от-

четени законовите промени по отноше-
ние на човешките права. Наблюдатели-
те констатират обаче засилено корпо-
ративно влияние върху законодателния
процес, прокарвано от мнозинството на
ГЕРБ или от групи по интереси, като
скрит, лобистки дневен ред на парла-
мента. Проблемът се е правърнал в си-
стемен, посочи председателят на ИМП
Борислав Цеков, защото няма предпаз-
ни механизми като публичност между
четенията на законите и прозрачност

налите народни представители са Петя
Раева, Камен Костадинов и Четин Ка-
зак от ДПС, Явор Нотев от “Атака”, не-
зависимият Венцислав Върбанов. Най-
много лобистки текстове и поправки има
в Закона за горите, за тютюна и тютю-
невите изделия, в Закона за акцизите,
за физическото възпитание и спорта, за
безмитната търговия, за възобновяеми-
те енергийни източници, в Закона за
ветеринарномедицинската дейност, в
Закона за пътищата и пр., посочват от

СИВИТЕ
ЗАКОНИ
„ВЪРВЯТ”
ПО-БЪРЗО

От 162 внесени законопроекта през
януари-юли 2012 г. ИМП е взел под
наблюдение 51. 24 от тях отговарят на
критериите за прозрачно законодател-
ство - 9 са приети, внесени от МС и
ГЕРБ, но два са отхвърлени - на КБ и
СК, а 13 се обсъждат. Други 21 от за-
конопроектите попадат в зоната на “си-
вото” законодателство - 13 от тях вече
са приети, внесени от различни групи,
депутати и МС, два са оттеглени, а шест
на етап обсъждане. Шест законопро-
екта ИМП определя като рискови.

за финансов надзор, на председател на
Икономическия и социален съвет, както
и на управител на НЗОК. Неприемливо
от конституционна гледна точка е анга-
жирането на Съюза на съдиите с канди-
датури за попълване на ВСС, посочи
преподавателят в СУ Емил Георгиев.

Анализаторите смятат, че създаване-
то на временни анкетни комисии за про-
учване на случаите на полицейско на-
силие е важно развитие в практиката
на НС, но констатират продължаващото
неизпълнение на ангажимента за съоб-
разяване на Закона за СРС с правоза-
щитните стандарти.

ЦВЕТАНОВ „ВОДИ” ЛОШИТЕ
ПРИМЕРИ СРЕД МИНИСТРИТЕ

П
ри прегледа и анализа на парламентарния контрол ИМП отчита, че се за-
пазва трайната тенденция министрите да не поемат политическа отговорност
за действията си и да я прехвърлят към предходни управления. Изключение
прави министърът  Лиляна Павлова. Сред добрите примери освен нея са и
министрите Сергей Игнатов, Делян Добрев, Ивайло Московски, Нона Кара-
джова. Сред лошите безапелационно води Цветан Цветанов, следван от
Николай Младенов, Симеон Дянков, Тотю Младенов и Мирослав Найденов.
Запазило се е високото ниво на политизация в отговорите на министрите,
макар да не сме в предизборен период, сочат от ИМП. Най-силно това се
откроява в отговорите на министър-председателя. Този тип поведение значи-
телно намалява ефективността на парламентарния контрол и отчетността на
изпълнителната власт пред Народното събрание, категорични са експертите.

на предложенията. Емил Димитров и
Емил Радев от ГЕРБ са депутатите, вне-
сли най-много законодателни инициа-
тиви, обслужващи корпоративни инте-
реси. Сред изявените лобисти от оста-

Института за модерна политика.
Специално внимание в доклада е от-

делено на непрозрачните назначения
от НС: на членове на Комисията за за-
щита от дискриминация, на Комисията

Снимка БГНЕС

нтернет страницата на
парламента не се отваря-
ше в сряда вечерта, а
преди това хакерската

Намериха убит делфин, изхвърлен
от морето на плажа “Корал”.
Миналата година на същото

място също бе открит
разстрелян делфин

ИИИИИ

Хакери блокираха сайта на НС
и вестника на „Атака”

общност Аnonymous Bulgaria
заплашиха, че ще блокират
сайта на парламента. В страни-
цата си в социалната мрежа
фейсбук “Анонимните” бяха
обявили, че на 1 август, от
20 часа до 23 часа, имат наме-
рение да действат в този интер-
вал. “Протест срещу нарушава-
нето на гражданските ни права,
срещу мизерните условия на
живот, срещу всички корумпи-
рани хора във властта, срещу
приемането на закона на дете-
то, срещу мръсотията в Бълга-
рия, срещу качването на цените
на електроенергията и храната”,
е посланието им, което бе
публикувано в социалната
мрежа. Хакери разбиха и сайта

на вестника на “Атака” и на
неговата водеща страница
стоеше съобщение за мотивите
за деянието, както и турското
знаме в горния десен ъгъл.
“Сайтът е ударен в знак на
протест срещу непрестанните
ви нападки и обиди към малцин-
ствата. Обръщаме се към жалки-
те глупаци, които се смятат за
националисти. Опитите ви да
дискредитирате една голяма
част от своите съграждани ще
доведат до непоправими послед-
ствия. Играете си с огъня. С
лъжи и клевети за ислямизация
и турцизация няма да успеете
да скриете факта, че малцинст-
вата не изучават религия, май-
чин език, нямат училища и се
чувстват потиснати”. Това бе
част от съобщението на хакерите
в сайта на атакистите.

Валентин Вълканов е новият стар шеф на ВиК-Варна реши
общото събрание на дружеството. Вълканов се връща на
поста, след като през ноември 2009 г. бе отстранен под
натиск от държавата в лицето на МРРБ, тогава начело с
настоящия президент Росен Плевлениев и въпреки съпроти-
вата на съдружниците в дружеството.

Избраният на негово място Веселин Русев беше свален
от поста. Официалните мотиви за уволнението на Русев, който
вчера преди обяд сам подал оставка и не присъства на
заседанието, са големият брой водопроводни аварии в гра-
да и влошаване на финансовите резултати.

Информациите за рокадите на върха във ВиК кулоарно
вървят във Варна повече от месец. Според тях смяната отра-
зява мерене ни сили и позиция във вътрешните среди на
ГЕРБ-Варна. Русев беше назначен, когато областен шеф на
гербаджиите беше депутатът Павел Димитров. След като
беше свален и на негово място избран мениджърът на “Гранд
хотел Варна” Иван Портних, Вълканов беше върнат на поста.

Само преди седмица пък Веселин Русев подаде сигнал
до прокуратурата заради зачестили водни аварии това лято.
Ръководството на дружеството подозираше умишлена наме-
са, която да удари по имиджа на ВиК и управлението му.

Общото събрание реши вчера министърът на благоус-
тройството да сключи с Валентин Вълканов договор за
управление на ВиК-Варна за срок от три години. От 2010
г. до момента Вълканов беше шеф на “Инвестиционна
политика” в община Варна.

идяхме какво се случва - държавата се е оттеглила катего-
рично от задачата да помогне на гражданите, изпълняват се
политически поръчки на гърба на нещастието на тези хора.
Целта е с недоказани факти да бъдат притиснати опозици-
онните кметове - има “списък за отстрел на кметове”, каза в
телевизионно интервю вчера кметицата на Перник Росица
Янакиева. Целта на управляващите е кметовете от опозици-
ята да бъдат поставени в ъгъла. Има сценарий срещу кмета
на Перник. Така е например и в Монтана, категорична бе
Янакиева.

Не е ясно последните 3 милиона къде са отишли, на кого
са платени. 70% от пострадалите при труса в Перник сгради
са в тежко състояние, за разпределянето на средствата е
отговорно социалното министерство, а Междуведомствената
комисия за възстановяване и подпомагане е одобрила едва
194 от общо 8500 молби, посочи кметицата.

Съветници от ГЕРБ в миньорския град обвиняват ръковод-
ството на общината - Янакиева и нейния екип, за лоша
организация във възстановителните работи след земетресе-
нието на 22 май. “В момента в прокуратурата се внася сигнал
за виновните за ситуацията с помощите длъжностни лица,
които “не са си свършили работата”, заяви Милена Милано-
ва, лидер на общинските съветници на ГЕРБ в Перник. Тя
твърди, че до момента държавата била отпуснала за възста-
новяването на щетите от земетресението над 11 млн. лева.

Всички пари са отчетни и се проверяват от съответните
контролни органи, нека който иска, да извърши проверка,
отсече кметицата на Перник.

РОСИЦА ЯНАКИЕВА:
УПРАВЛЯВАЩИТЕ ИМАТ СПИСЪК
ЗА „ОТСТРЕЛ” НА КМЕТОВЕ
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ВЪРНАХА НА ПОСТА МУ
СМЕНЕНИЯ  ОТ ПЛЕВНЕЛИЕВ
ШЕФ НА ВИК-ВАРНА

Нина АЛЕКСИЕВА
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дравният министър
Десислава Атанасова
се обяви за въвежда-
не на държавна регу-
лация на цените на

дравното министер-
ство не приема ви-
на за хаоса с лекар-
ствата за военноин-

Министър Сергей Игнатов посети вчера Националния природонаучен музей при
БАН, където учените му разказаха за новите си научни проекти. Запитан ще се

увеличи ли бюджетът на академията за 2013 г., Игнатов отговори, че “парите
директно за наука и образование ще бъдат малко повече”.

З

МЗ нямало вина за лекарствата
на военноинвалидите

валидите и ветераните от
войните. Според здравна-
та министърка Десислава
Атанасова ведомството й
си е свършило работата.
По думите й, за да бъде
решен проблемът, отго-
ворни са и финансовото,
и социалното, и военното
министерство, които тряб-
ва да съгласуват помеж-
ду си наредба за новия
начин за заплащане на
лекарствата. Според Ата-
насова наредбата трябва-
ло да стане готова този
месец. Тя отхвърли пред
БТВ категорично възмож-
ността да се премине към
връщане на предишния
модел заради засечени
нарушения.

ДУМА припомня вете-
раните от войните и во-

енноинвалидите останаха
без полагащите им се по
закон лекарства заради
опитите на управляващи-
те  да прекратят злоупо-
треби с медикаментите
чрез въвеждането на нов
ред, който обаче е с
утежнена ползвателите
бюрокрация. От месеци
отпускането на лекарст-
вата на много места в
страната е преустанове-
но, но досега държавата
не е решила по никакъв
начин проблема. Става
въпрос за около 2000
души на преклонна
възраст в цялата страна,
които са една от най-уяз-
вимите групи в общество-
то. Доскоро те взимаха
лекарствата си директно
от аптеките, а общината
поемаше плащанията.
“Знам техните притесне-
ния, желаят този ред да
бъде запазен, но с оглед

на многобройните нару-
шения и финансовите
средства трябва да има
нов ред”, каза Атанасова.

Председателят на
Съюза на военноинвали-
дите и военнопострада-
лите Петър Велчев каза
пред специализираното
издание otbrana.com, че
никой от министерството
не се е обадил поне да
засвидетелства интерес
по проблема с лекарст-
вата. “По наша информа-
ция министърът на отбра-
ната е излязъл в отпуск,
за да си “почине”, без да
го интересуват съдбата и
живота на военноинва-
лидите, военнопострада-
лите и ветераните от
войните, чиито лекарст-
ва са спрени в едни об-
щини от началото на го-
дината, в други от 2-3
месеца, а в трети от 1
юли”, коментира Велчев.

Атанасова иска регулация на
цените на лекарства без рецепта

З
Преговаряла с Дянков за намаляване на ДДС

лекарствата, които не се отпус-
кат по рецепта и не се запла-
щат с публични средства. Това
може да стане с промяна в За-
кона за лекарствените продук-
ти в хуманната медицина, обяс-
ни тя и уточни, че може някой
от депутатите да го предложи
между първото и второто чете-
не. Поправки във въпросния за-
кон бяха приети неотдавна от
Министерския съвет, а законо-
проектът е включен в дневния
ред на първото пленарно засе-
дание след ваканцията на депу-
татите.

И в момента има своеобраз-

на регулация на тези лекарства:
производителят или носителят на
разрешителното регистрира
максимална цена, коментираха

за ДУМА експерти. Според дру-
ги лекарствата, отпускани без
рецепта, в повечето страни по
света не подлежат на държавна

регулация, тъй като цените им
биват “регулирани” от пазара.

В момента се водят разгово-
ри с финансовия министър Си-
меон Дянков за намаляване на
ДДС върху лекарствата от 2013
г., съобщи Атанасова по БТВ.
ДУМА припомня, че завчера
обаче Дянков заяви, че за дого-
дина не се предвижда промяна
в ДДС ставката и диференциа-
ция няма да има, защото такава
идея не се одобрявала от депу-
татите в парламента.

Министър Атанасова се про-
изнесе и за проблем в детската
онкохематология в София. Ре-
портаж на БТВ показа, че в бол-
ницата липсват два от медика-
ментите за лечение на децата, а
шефката на болничната аптека
обясни, че това се дължи на
производствени проблеми и лип-
са на внос. За да решат пробле-

ма, от МЗ им разрешили да ку-
пуват лекарства по друг ред. На
забележка на водещия, че бол-
ницата не може да си позволи
да ги купува за своя сметка ле-
карствата, защото така излиза
много по-скъпо, а и тези разхо-
дите няма да й бъдат възстано-
вени, Атанасова отсече: “Не, на-
против, трябва да купуват и това
са указанията, които сме дали
ние като министерство”.

Припомняме, че от пролетта
фармацевтичната компания
“Сандос” е спряла доставките на
лекарствата в 16 държави от ЕС,
включително и България, зара-
ди производствени проблеми.
Затова родители на деца с онко-
логични заболявания са прину-
дени да търсят и купуват препа-
рати за химиотерапия, а отговор-
ните институции вдигат ръце и
си прехвърлят топката.

ЕДНА ЛИНЕЙКА
НА 5 ОБЩИНИ
ВЪВ ВАРНЕНСКО

Населението на 18 населени
места от 5 общини във Вар-
ненска област от есента ще
разчита на помощ само на

Нина АЛЕКСИЕВА

една-единствена линейка и един ме-
дицински екип. Освен тях филиалът
на Спешна помощ в Девня обслуж-
ва и големите производствени пред-
приятия в района - Солвей соди, ТЕЦ
- Девня, Агрополихим, Девня Цимент,
Захарен завод и пристанище “Вар-
на-Запад”.

До момента екипите на спешните
медици там бяха два. От следващия
месец ще останат наполовина, тъй
като двама от седемте лекари  напу-
скат службата. Въпреки намаления
и досега състав до момента налич-
ните лекари и трима фелдшери били
достатъчни, за да може да се реаги-
ра както на повикване, така и да се
обслужва спешния кабинет, отчита
д-р Веселин Маринов, шеф на спеш-
ната структура. За миналия месец
дежурните са обслужили 252 адре-
са и отделно са прегледали 170
пациенти амбулаторно. Намаляване-
то на състава обаче означава, че
вече ще има само един екип, от
което следва, че през половината
денонощие спешността няма да
бъде осигурена.

Заради това д-р Маринов е из-
пратил писмо до кметовете на об-
щини и областния управител с мол-
ба да уведомят населението, че от
септември спешната помощ в райо-
на ще се бави.

Снимка Мариета ТОМОВА
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деята държавното дружество “БДЖ Товар-
ни превози” да бъде дадено за покриване
на дълга на “Холдинг БДЖ” към германска-
та банка KfW за покупката на 50 мотриси
“Дезиро” от “Сименс” лансира премиерът

Борисов предлага
„Товарни превози”
срещу дълга на БДЖ
Премиерът скастри германските инвеститори във ВЕИ -
закачали перките си директно към електромерите на хората

Две коренно противоположни послания се чуха
от председателя на Асоциацията на германски
търговско-индустриални камари Ханс Дрифтман
и от Бертрам Ролман, президент на Българо-
германската търговска камара.
България е котва на сигурност и стабилност,
подчерта Дрифтман след срещата си с
държавния глава Росен Плевнелиев. Отчетох-
ме, че стокообменът между двете страни е
стигнал кулминация, допълни още той, поясня-
вайки, че това е прекрасно послание към
инвеститорите. Германската икономика вижда
много голям потенциал в България, подчерта
Ханс Дрифтман и заяви, че са говорили с
президента къде още Германия може да
инвестира в България.
Бертрам Ролман обаче бе изключително
критичен в оценката си за страната ни като
инвестиционна локация. Според него има
твърде много нормативни пречки за развитие
на бизнеса в страната. България не е много
сигурна локация от гледна точка на правото,
смята Ролман. По думите му бизнесът има
проблеми при инвестиране на капиталите си у
нас. Според него реформите в здравеопазва-
нето и правосъдието, както и в някои други
сфери не се осъществяват достатъчно бързо.
Затова е трудно на чуждите инвеститори да
видят положителното в България, изтъкна
Ролман. От друга страна, и много българи
трудно виждат перспектива в собствената си
държава, казва още той.

И
Германският бизнес
разделен в мнението
си за страната ни

Бойко Борисов пред журналисти вчера, предаде
Mediapool.

България дължи близо 300 млн. лева на Германия
по тази сделка и този дълг ни тежи като воденичен
камък. Това е уникална по своята глупост сделка, заяви
Борисов след среща с президента на Асоциацията на
германските индустриално-търговски камари Ханс Хай-
нрих Дрифтман. По думите на премиера дългът за
мотрисите “Сименс” може да бъде заменен за “Товарни
превози”, чийто първи опит за приватизация се прова-
ли, след като само един кандидат подаде документи за
участие в конкурса и сега Агенцията за приватизация
готви нова процедура по занижени критерии.

Изявлението на Борисов идва в момент, в който
германската банка KfW, която отпусна 190 млн. евро
през 2005 г. за закупуването на 50 електрически
мотриси “Дезиро”, предупреждава с официално писмо
БДЖ, че са нарушили финансовото споразумение с
банката, когато през 2010 г. се трансформира в “Хол-
динг БДЖ” и изкара всички активи на железницата в
двете дъщерни компании - “Товарни превози” и “Пътни-
чески превози”.

Ако кредиторът приеме предложението на Бори-
сов, ще се сдобие с железопътен товарен превозвач
с пазарен дял около 75% и оценен в първия опит за
приватизация минимално на 200 млн. лв.

След срещата Борисов каза още, че е убеден “че в
следващите една-две години някой голям германски
завод за автомобили ще се изнесе в България, тъй като
България е с най-ниските данъци в ЕС, стабилна поли-
тическа система и има добър инвестиционен климат”.
Нашето истинско желание е да се инвестира в заводи,
фабрики, в които се разкриват стотици работни места,

отбеляза Борисов. Той призна, че германските инвес-
титори са недоволни от това, че България драстично е
намалила цената на зелената енергия. “В това отноше-
ние фотоволтаиците и компанията “Бош” имат претен-
ции заради ниската цена от 180 лева, вместо на висо-
ката цена, която беше 485 лв. Има теми, по които не
можахме да постигнем съгласие, но важно е, че има
много голямо доверие, приятелство, разбиране. Българ-
ските граждани са ми по-мили и тези милиони евро,
които можеха да излязат, щяха да са от електромерите
на българските граждани”, каза премиерът и допълни,
че ако Законът за ВЕИ не е бил променен, увеличени-
ето на цената на тока е щяло да стигне не 13%, а 40%.
Колкото и да ми се сърдят инвеститорите, те нито раз-
криват работни места, нито произвеждат батериите и
перките в България, докарват ги отвън, монтират ги и
се закачат за електромера на хората, вследствие на
което вдигаме с 13% тока, обясни Борисов.

Нашата работа трябва да бъде взаимноизгодна за
двете страни. Има десетки примери за големи герман-
ски фирми, които работят добре в страната, каза още
Борисов.

одобно нещо не може да се слу-
чи, тъй като не знаем да има
кредитор, който да желае да уча-
ства в някаква приватизационна

П

Петър Мутафчиев:
Замяна на дълга на железниците е нереална

с 1 млн. по-малко за първото шестмесе-
чие, което значи 15 млн. по-малко при-
ходи за “Товарни превози”, посочи той.

“От друга страна, да се говори, че
ние не можем да изплащаме кредитите
си, включително към Световната банка
(това е един стар кредит от 1997 г. кой-
то е от порядъка на 5 млн.), а същевре-
менно ръководството да говори, че дори
и Дянков да спре субсидиите, в момента
имаме налични 40 млн.лв. и можем да
изплатим заплатите, това са лоши сиг-
нали към кредиторите. И говори за осо-
бен вид управление на жп транспорта”,
заяви Мутафчиев и допълни, че когато
имаш лошо управление, решенето не е
да почнеш да продаваш, а да проме-
ниш самия начин на управление.

Спомнете си каква беше целта на

приватизацията, която си поставиха уп-
равляващите - че трябва да се вземат
небоходимите средства, с които да се
покрият една част от кредитите и по
този начин да се постигне оздравяване
на железнците чрез един заем отново
от Световната банка. Същата банка, на
която не изплащат малкия кредит, кой-
то трябва да бъде приключен следва-
щата година. Един такъв подход трудно
би могъл да бъде разбран, вкл. от кре-
дитните институции, които ще трябва да
отпуснат този кредит, тъй като ти прода-
ваш печелившата част, а в железница-
та остава единствено субсидираната -
“Пътнически превози”, която дори мак-
сималната печалба по договор за об-
ществена услуга  трябва да бъде 3%, не
повече.

седелка, за да може след това да си
прихване някакви разходи, т.е. задълже-
ния на съответна компания. Подобно
предложение не е приемливо за една
банка и това е нереално да се случи.

Това предложение се дължи на лошите
съвети, които се дават на примиера. Така
бившият министър на транспорта Петър
Мутафчиев коментира пред ДУМА пред-
ложението на Бойко Борисов да замени
“Товарни превози” за дълга на БДЖ.

Ние предупредихме, че една прива-
тизационна сделка няма да е в интерес
на железопътния транспорт. Тази при-
ватизационна сделка, която правител-
ството реализира, нарушава Закона за
приватизация, посочи Мутафчиев.

Според него капацитетът на желез-
ниците трябва и може да се използва -
съответно средствата, които се отпус-
кат, да се използват за ремонти, за да
могат да се обхаванат всички товари,
които железницата в момента не може
да превози. Само за 2012-а товарите са

Малко български фирми
имат интерес към иновациите
и това поставя въпроса кой ще
работи в замисления от ГЕРБ
технологичен парк в София, за
чието построяване ще се да-
дат 60 млн. лв. Това става ясно
от анкетно допитване за ино-
вационната дейност на фирми-
те и сътрудничеството им с
учените, направено от Българ-
ската търговско-промишлена
палата. Мотивът за допитване-
то е ниската позиция на Бълга-
рия в международните класа-
ции по показателя “Иновации”
- 92-ро място сред 134 държа-
ви и едно от последните места
в Европа в класацията “Най-
добри страни за бизнес 2012”.

Повече от половината фир-
ми у нас (53%) не използват
иновации, показва анкетата на

Плавният спад на лихвите и
по кредити, и депозити ще
продължи през есента, когато
могат да се очакват нови по-
привлекателни оферти за кре-
дити от страна на банковите
институции. Това прогнозират
кредитни консултанти и финан-
сови анализатори, цитирани от
БТА.

Най-активен от началото на
годината е пазарът на ипотеч-
ното кредитиране както по от-
ношение на търсене от страна
клиентите, така и по отноше-
ние намаление на лихвите, за-
яви Тихомир Тошев, изпълните-
лен директор на фирма за кре-
дитни консултации.

От началото на годината
спадът на лихвите по кредити-
те е около 1%. В края на мина-
лата година средните нива на
лихвите по ипотечните кредити
са се движели в рамките на 7-

Лихвите по кредити и депозити падатМалко фирми имат интерес към
бъдещия технологичен парк

БТПП. Използват иновации в
дейността си под една трета
от фирмите - 27%. От участни-
ците в анкетата 60% са от про-
мишлеността, 22% са в услуги-
те и 18% - в търговията. Около
20% сочат, че нямат нужда от
наука и иновации. Основни
причини за неблагоприятната
картина са липсата на собст-
вени средства за съфинансира-
не на проекти и несигурната
икономическа среда.

Най-много - 28%, са фир-
мите, които биха дали до 5%
от печалбата си за иновации.
19% биха заделили до 20%,
други 19% биха инвестирали
половината си печалба. Око-
ло 60 на сто биха си сътрудни-
чели с учените, 40% нямат на-
мерение за съвместни дейно-
сти с тях.

7,5% при кредити в евро, а в
момента лихвите по тези кре-
дити са в рамките на 6,5-7%.
Спадът е по-голям при левови-
те кредити, където от 7,5-8%
лихвите са паднали до 6,5-7%,
сочат наблюденията на консул-
тантите.

Продължават промоционал-
ните оферти на банките дори и
през летните месеци. В момен-
та има промоции за ипотечни
кредити с лихви от 6,25-6,75%,

което е ниво, доста близко до
нивата на лихвите преди кри-
зата, посочи Тошев и допълни,
че тази тенденция ще
продължи и наесен.

 Най-често теглените в мо-
мента ипотечни кредити са
между 10 и 30 хиляди евро за
срок между 20 и 25 години.
Най-често между 60 и 80% от
стойността на имота се покри-
ва от кредита, коментира То-
шев. Над 80% от хората, които
теглят ипотечен кредит, използ-
ват средствата за покупка на
първо жилище, сочат данните
на кредитните консултанти.

От друга страна, цената на
спестяванията намалява - от
началото на годината лихвите
по депозитите са спаднали с
около 1,5 до 2% до средни нива
от порядъка на 3,5-4,5% за де-
позити в евро и 4,5-5,5% за
депозити в лева, заяви Тошев.
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Œ·˘ËÌ‡ ÕËÍÓÎ‡Â‚Ó, Ó·Î‡ÒÚ —Ú‡‡ «‡„Ó‡,
„‡‰ ÕËÍÓÎ‡Â‚Ó 6190, ÛÎ. î¡ÂÌÍÓ‚ÒÍËî 9

ÚÂÎ.: 04330/20 40, Ù‡ÍÒ: 04330/21 21;
e-mail: obnikolaevo@mail.bg

Œ¡Ÿ»Õ¿ Õ» ŒÀ¿≈¬Œ

Õ‡ ÓÒÌÓ‚‡ÌËÂ ˜Î. 62 ‡Î. 1 ÓÚ Õ‡Â‰·‡ π 3 Á‡ Â‰‡ Á‡
ÔË‰Ó·Ë‚‡ÌÂ, ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ Ë ‡ÁÔÓÂÊ‰‡ÌÂ Ò Ó·˘ËÌÒÍÓ ËÏÛ˘Â-
ÒÚ‚Ó Ë –Â¯ÂÌËÂ π 68/ 26.06.2012 „. Ì‡ Œ·˘ËÌÒÍËˇ Ò˙‚ÂÚ -

ÕËÍÓÎ‡Â‚Ó

Œ¡fl¬fl¬¿:

œÛ·ÎË˜ÂÌ Ú˙„ Ò ˇ‚ÌÓ Ì‡‰‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ 3.09.2012 „. ÓÚ 13.00
˜‡Ò‡ ‚ Ò„‡‰‡Ú‡ Ì‡ Ó·˘ËÌ‡ ÕËÍÓÎ‡Â‚Ó Á‡ ÓÚ‰‡‚‡ÌÂ ÔÓ‰ Ì‡ÂÏ Ì‡:

140 Í‚.Ï -  ˜‡ÒÚ ÓÚ œ» Ò Ë‰ÂÌÚËÙËÍ‡ÚÓ 51888.501.629.1,
Ì‡ıÓ‰ˇ˘ ÒÂ ‚ Ò. ÕÓ‚‡ Ï‡ı‡Î‡, Ó·˘ËÌa ÕËÍÓÎ‡Â‚Ó, ‡ ËÏÂÌÌÓ:

- «‡Î‡ Ò ÙÓ‡ÈÂ Ë ÍÓË‰Ó Ò ÔÎÓ˘ ÓÚ 112 Í‚.Ï
- «‡Î‡ Á‡ ÚËıË Ë„Ë Ò ÔÎÓ˘ ÓÚ 26 Í‚.Ï
- “Ó‡ÎÂÚÌË Ò ÔÎÓ˘ ÓÚ 2 Í‚.Ï

> Õ‡˜‡ÎÌ‡ ˆÂÌ‡  - 140.00 Î‚. - ÏÂÒÂ˜ÂÌ Ì‡ÂÏ.
> —Ú˙ÔÍ‡ Á‡ Ì‡‰‰‡‚‡ÌÂ ‚ ‡ÁÏÂ Ì‡ 10% ÓÚ Ì‡˜‡ÎÌ‡Ú‡ Ú˙ÊÌ‡

ˆÂÌ‡.
> ƒÂÔÓÁËÚ Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ - 100.00 Î‚.
> ÷ÂÌ‡ Ì‡ Ú˙ÊÌ‡ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ˆËˇ - 60.00 Î‚.
> Œ„ÎÂ‰ Ì‡ Ó·ÂÍÚ‡ ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ ËÁ‚˙¯Ë ‚ÒÂÍË ‡·ÓÚÂÌ ‰ÂÌ ÓÚ

8,30 ˜. ‰Ó 16,30 ˜. ‰Ó 30.08.2012 „.
> “˙ÊÌ‡ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ˆËˇ ÒÂ Á‡ÍÛÔÛ‚‡ ‚ ÒÚ‡ˇ ˘ 12 ÂÚ‡Ê 3 ÓÚ

„Î. ÒÔÂˆË‡ÎËÒÚ ìŒ·˘ËÌÒÍ‡ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓÒÚî ‰Ó 30.08.2012 „. ‰Ó
16,30 ˜.

>  ‡ÂÌ ÒÓÍ Á‡ ÔÓ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Ú˙ÊÌË ‰ÓÍÛÏÂÌÚË Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ ‰Ó
31.08.2012 „. ‰Ó 16,30 ˜.

> œÓ‚ÚÓÂÌ Ú˙„ ÔË ÌÂˇ‚ˇ‚‡ÌÂ Ì‡ Í‡Ì‰Ë‰‡ÚË ˘Â ÒÂ ÔÓ‚Â‰Â Ì‡
3.10.2012 „. ÓÚ 13,00 ˜.

 Œ—‹Œ  Œ—≈¬
 ÏÂÚ Ì‡ Ó·˘ËÌ‡ ÕËÍÓÎ‡Â‚Ó

Œ·˘ËÌ‡ ÕËÍÓÎ‡Â‚Ó, Ó·Î‡ÒÚ —Ú‡‡ «‡„Ó‡,
„‡‰ ÕËÍÓÎ‡Â‚Ó 6190, ÛÎ. î¡ÂÌÍÓ‚ÒÍËî 9

ÚÂÎ.: 04330/20 40, Ù‡ÍÒ: 04330/21 21;
e-mail: obnikolaevo@mail.bg

Œ¡Ÿ»Õ¿ Õ» ŒÀ¿≈¬Œ

Õ‡ ÓÒÌÓ‚‡ÌËÂ ˜Î. 62 ‡Î. 1 ÓÚ Õ‡Â‰·‡ π 3 Á‡ Â‰‡ Á‡
ÔË‰Ó·Ë‚‡ÌÂ, ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ Ë ‡ÁÔÓÂÊ‰‡ÌÂ Ò Ó·˘ËÌÒÍÓ ËÏÛ˘Â-
ÒÚ‚Ó Ë –Â¯ÂÌËÂ π 67/ 26.06.2012 „. Ì‡ Œ·˘ËÌÒÍËˇ Ò˙‚ÂÚ -

ÕËÍÓÎ‡Â‚Ó

Œ¡fl¬fl¬¿:

œÛ·ÎË˜ÂÌ Ú˙„ Ò ˇ‚ÌÓ Ì‡‰‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ 3.09.2012 „. ÓÚ 11.00 ˜.
‚ Ò„‡‰‡Ú‡ Ì‡ Ó·˘ËÌ‡ ÕËÍÓÎ‡Â‚Ó Á‡ ÓÚ‰‡‚‡ÌÂ ÔÓ‰ Ì‡ÂÏ Ì‡:

œ» Ò  Ë‰ÂÌÚËÙËÍ‡ÚÓ 51648.1.733 - Ì‡˜ËÌ Ì‡ Ú‡ÈÌÓ ÔÓÎÁ-
‚‡ÌÂ - Ë·‡ÌËÍ, Ì‡ıÓ‰ˇ˘ ÒÂ ‚ ÁÂÏÎË˘ÂÚÓ Ì‡ „. ÕËÍÓÎ‡Â‚Ó,
Ó·˘ËÌ‡ ÕËÍÓÎ‡Â‚Ó.

> Õ‡˜‡ÎÌ‡ ˆÂÌ‡ - 1000.00 Î‚. - „Ó‰Ë¯ÂÌ Ì‡ÂÏ
> —Ú˙ÔÍ‡ Á‡ Ì‡‰‰‡‚‡ÌÂ ‚ ‡ÁÏÂ Ì‡ 10% ÓÚ Ì‡˜‡ÎÌ‡Ú‡ Ú˙ÊÌ‡

ˆÂÌ‡.
> ƒÂÔÓÁËÚ Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ - 100.00 Î‚.
> ÷ÂÌ‡ Ì‡ Ú˙ÊÌ‡ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ˆËˇ - 60.00 Î‚.
> Œ„ÎÂ‰ Ì‡ Ó·ÂÍÚ‡ ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ ËÁ‚˙¯Ë ‚ÒÂÍË ‡·ÓÚÂÌ ‰ÂÌ ÓÚ

8,30 ˜. ‰Ó 16,30 ˜. ‰Ó 30.08.2012 „.
> “˙ÊÌ‡ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ˆËˇ ÒÂ Á‡ÍÛÔÛ‚‡ ‚ ÒÚ‡ˇ ˘ 12 ÂÚ‡Ê 3 ÓÚ

„Î. ÒÔÂˆË‡ÎËÒÚ ìŒ·˘ËÌÒÍ‡ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓÒÚî ‰Ó 30.08.2012 „. ‰Ó
16,30 ˜.

>  ‡ÂÌ ÒÓÍ Á‡ ÔÓ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Ú˙ÊÌË ‰ÓÍÛÏÂÌÚË Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ ‰Ó
31.08.2012 „. ‰Ó 16,30 ˜.

> œÓ‚ÚÓÂÌ Ú˙„ ÔË ÌÂˇ‚ˇ‚‡ÌÂ Ì‡ Í‡Ì‰Ë‰‡ÚË ˘Â ÒÂ ÔÓ‚Â‰Â Ì‡
3.10.2012 „. ÓÚ 13,00 ˜.

 Œ—‹Œ  Œ—≈¬
 ÏÂÚ Ì‡ Ó·˘ËÌ‡ ÕËÍÓÎ‡Â‚Ó

Œ·˘ËÌ‡ ÕËÍÓÎ‡Â‚Ó, Ó·Î‡ÒÚ —Ú‡‡ «‡„Ó‡,
„‡‰ ÕËÍÓÎ‡Â‚Ó 6190, ÛÎ. î¡ÂÌÍÓ‚ÒÍËî 9

ÚÂÎ.: 04330/20 40, Ù‡ÍÒ: 04330/21 21;
e-mail: obnikolaevo@mail.bg

Œ¡Ÿ»Õ¿ Õ» ŒÀ¿≈¬Œ

Õ‡ ÓÒÌÓ‚‡ÌËÂ ˜Î. 37 ÓÚ «Œ— Ë ˜Î. 62, ‡Î. 1, ÓÚ Õ‡Â‰·‡
π 3 Á‡ Â‰‡ Á‡ ÔË‰Ó·Ë‚‡ÌÂ, ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ Ë ‡ÁÔÓÂÊ‰‡ÌÂ Ò
Ó·˘ËÌÒÍÓ ËÏÛ˘ÂÒÚ‚Ó Ë –Â¯ÂÌËÂ π 65, 66 ÓÚ 26.06.2012 „.

Ì‡ Œ·˘ËÌÒÍËˇ Ò˙‚ÂÚ - ÕËÍÓÎ‡Â‚Ó

Œ¡fl¬fl¬¿:

œÛ·ÎË˜ÂÌ Ú˙„ Ò ˇ‚ÌÓ Ì‡‰‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ 3.09.2012 „. ÓÚ 10,00 ˜.
‚ Ò„‡‰‡Ú‡ Ì‡ Ó·˘ËÌ‡ ÕËÍÓÎ‡Â‚Ó, Í‡ÍÚÓ ÒÎÂ‰‚‡:

ŒÚÒÚ˙Ô‚‡ÌÂ Ô‡‚Ó Ì‡ ÒÚÓÂÊ ‚˙ıÛ 100 Í‚.Ï ÓÚ Ó·˘ËÌÒÍË
ËÏÓÚË.

> œ» 51648.501.973 Ò ÔÎÓ˘ 400 Í‚. Ï ˜‡ÒÚÌ‡ Ó·˘ËÌÒÍ‡
ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓÒÚ, Ì‡ıÓ‰ˇ˘ ÒÂ ‚ „. ÕËÍÓÎ‡Â‚Ó.

> œ» 51648.501.972 Ò ÔÎÓ˘ 703 Í‚. Ï ˜‡ÒÚÌ‡ Ó·˘ËÌÒÍ‡
ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓÒÚ, Ì‡ıÓ‰ˇ˘ ÒÂ ‚ „. ÕËÍÓÎ‡Â‚Ó.

œË ÒÎÂ‰ÌËÚÂ ÛÒÎÓ‚Ëˇ:
1. Õ‡˜‡ÎÌ‡ Ú˙ÊÌ‡ ˆÂÌ‡ - 8 Î‚./Í‚.Ï
2. —Ú˙ÔÍ‡ Á‡ Ì‡‰‰‡‚‡ÌÂ ‚ ‡ÁÏÂ Ì‡ 10% ÓÚ Ì‡˜‡ÎÌ‡Ú‡ Ú˙ÊÌ‡

ˆÂÌ‡.
3. ƒÂÔÓÁËÚ Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ - 100 Î‚.
4. ÷ÂÌ‡ Ì‡ Ú˙ÊÌ‡ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ˆËˇ - 60 Î‚.
5. Œ„ÎÂ‰ Ì‡ Ó·ÂÍÚ‡ ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ ËÁ‚˙¯Ë ‚ÒÂÍË ‡·ÓÚÂÌ ‰ÂÌ ÓÚ

8,30 ˜. ‰Ó 16,30 ˜. ‰Ó 30.08.2012 „.
6. “˙ÊÌ‡ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ˆËˇ ÒÂ Á‡ÍÛÔÛ‚‡ ‚ ÒÚ‡ˇ π 12, ÂÚ‡Ê 3 ÓÚ

„Î. ÒÔÂˆ. ìŒ·˘ËÌÒÍ‡ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓÒÚî ‰Ó 30.08.2012 „. ‰Ó 17,00 ˜.
7.  ‡ÂÌ ÒÓÍ Á‡ ÔÓ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Ú˙ÊÌË ‰ÓÍÛÏÂÌÚË Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ ‰Ó

31.08.2012 „. ‰Ó 16,30 ˜‡.
œÓ‚ÚÓÂÌ Ú˙„ ÔË ÌÂˇ‚ˇ‚‡ÌÂ Ì‡ Í‡Ì‰Ë‰‡ÚË ˘Â ÒÂ ÔÓ‚Â‰Â Ì‡

3.10.2012 „. ÓÚ 10,00 ˜.

 Œ—‹Œ  Œ—≈¬
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на млечните и месните продук-
ти трябва да доведат до глоби
и затваряне на млекопреработ-
вателни предприятия. Това каза
председателят на Съюза на жи-
вотновъдите Пени Бонева пред
телевизия България Он Ер, ци-
тирана от “Фокус”. Дори и ман-
дрите да бъдат санкционирани
обаче, проблемът с прекомер-
но високите крайни цени ще
остане, тъй като търговските
вериги не подлежат на конкрет-
на регулация, смята тя.

Млекопроизводителите за-
почват своите паралелни про-
верки във фермите от неделя.
Те ще събират документация от

Министерството на зе-
меделието и храните е до-
говорило с две търговски
вериги да не се увелича-
ват цените на 10 продук-
та за срок от три месеца.
Това съобщи пред журна-
листи в Министерския
съвет министърът на зе-
меделието Мирослав

Българската агенция по безопас-
ност на храните (БАБХ) и Изпълни-
телната агенция по рибарство и ак-
вакултури (ИАРА) извършват провер-
ка за търговията с риба. Това каза
Тенчо Тенев, зам. изпълнителен ди-
ректор на БАБХ пред “Фокус”. “Оказ-
ва се, че с една фактура за риба се
вкарват няколко партиди с 4-5 пъти
по-голямо количество. Най-вероятно
част от тази риба е уловена от бра-
кониери”, посочи той.

Имало информация от инспекто-
рите, че наистина намират риба, за
която няма документи за произход.

ЖИВОТНОВЪДИ:

Трябва да има затворени мандри
след проверките на НАП и ДАНС
Млекопроизводителите започват свои паралелни проверки,
за да докажат, че изкупната цена на млякото е по-ниска

П
стопаните, за да докажат, че
средната изкупна цена на мля-
кото е 40-45 ст. за литър, а не
официално обявените от прера-
ботвателите 60-65 ст. Посеще-
нията ще се провеждат по гра-
фик и ще започнат от Сандан-
ски, Враца и Разлог. Освен
проблемните отношения с пре-
работватели и търговци произ-
водителите у нас търпят нега-
тиви и от ограничения размер
на субсидиите, който според
бранша е три пъти по-нисък от
парите, които получават ферме-
рите от останалите европейски
страни. Така техните стоки се
внасят на нашия пазар на нис-
ки цени, което логично е пред-
поставка родните мандри да
избират за производството на
млека и сирена чуждите, а не
българските суровини.

На срещата в сряда земе-
делското министерство пое ан-
гажимент да затегне контрола
по вноса и да предложи промя-
на в изплащането на субсидии-
те, като сроковете се изтеглят с
месец и половина напред. За
да се достигне разрешеният
таван на националните плаща-
ния, през януари животновъди-
те ще получат допълнителни 27
млн. лв., като ще бъде разгле-
дана и възможността за раз-
срочване на техните целеви
кредити.

Цената на млякото намаля-
ва всяка година. Това пък при-
зна председателят на Асоциа-
цията на млекопреработватели-
те в България Димитър Зоров.
Той допълни, че у нас от 15 дни
цената на млякото със същото
качество, което е и в Европа, е

с 15% по-висока.
“Причината е, че це-
ната на зърната и фу-
ражите в световен
мащаб, които са
браншови стоки, се
вдигнаха през по-
следния месец между
35-40%. В това число
с 60% се вдигнаха
шротовете, които са с
произход Южна Аме-
рика. Това е причина-
та за тежкото положе-
ние на живот-
новъдството. Втората
причина е, че по-голямата част
от българските животновъди ня-
мат земя и не могат да получа-
ват и косвените субсидии за
земеделие, както се прави в Ев-
ропа. И другото нещо е, че
българските субсидии са три

пъти по-ниски от европейски-
те”, каза още Зоров. Той под-
черта, че конкуренцията в
млечния бранш е изключител-
но голяма и допълни, че бълга-
ринът все по-рядко слага на
трапезата си млечни продукти.

роверките на данъч-
ните инспектори,
ДАНС и Икономиче-
ската полиция за об-
разуването цената

“Земеделие” (ДФЗ), съобщиха оттам.
Всеки производител може да притежава както кво-

та за доставки - всяка доставка на мляко до изкупвач,
така и квота за директни продажби - всяка продажба
или предаване на мляко, която се извършва директно
от производителя към потребителя.

За настоящата квотна 2012-2013 г. министърът на
земеделието и храните е утвърдил със заповед фикси-
рана цена от 0,01 лв. за килограм мляко за доставки
и 0,01 лв. за килограм мляко за директни продажби.
Миналата година фиксираната цена на килограм беше
с 0,06 лв. по-висока, посочват от ДФЗ.

Млекопроизводителите, които искат да купят инди-
видуална млечна квота, могат да подават заявления в
областните дирекции на ДФЗ. Образци на заявлени-
ята са публикувани на www.dfz.bg, раздел “Селскосто-
пански пазарни механизми”, меню “Мляко”.

Покупко-продажбата на квоти е част от квотната
система, въведена в страните от Европейския съюз.
Нейната цел е да постигне оптимален баланс между
търсенето и предлагането на мляко и млечни продук-
ти. Чрез т. нар “квотна борса” млекопроизводителите,
които искат да разширят дейността си на пазара, могат
да купят допълнително количество квота, а тези, които
не могат да ги реализират, имат възможност да се
освободят от квотите си. За периода 2011-2012 г. об-
щата стойност на покупко-продажбите е 1 022 602 лв.

ОТВАРЯТ КВОТНАТА
БОРСА ЗА КРАВЕ МЛЯКО

Масови проверки за бракониерска риба в магазините

Найденов, съобщи “Фо-
кус”. Продуктите са в т.нар.
“социална кошница” -
хляб, кисело мляко, пряс-
но мляко, сирене, масло,
кашкавал, пилешко месо,
свинско месо, яйца и
кренвирши. Става въпрос
само за продукти на
български производите-

ли. Споразумението е
сключено с търговските
вериги “Кауфланд” и “Ме-
тро”. Министърът очаква-
ше до края на вчерашния
ден да се включат още
няколко вериги. Споразу-
мението ще е валидно от
днес в срок от три месе-
ца. Благодаря им за това

решение и тази социално
отговорна позиция, каза
Найденов. Аз им предло-
жих тази социална кош-
ница и трябваше да ги
убедя, че те се слагат
ежедневно на трапезата
и хората не могат да ми-
нат без тях, каза още ми-
нистърът.

Крайният срок на тази проверка е
около 7 август и очаквам другата
седмица да имам резултатите от про-
верките, посочи още той.

От началото на годината до края
на юли общият брой на затворените
обекти от Българската агенция по
безопасност на храните е 235.

Най-често нарушенията са за
неправилно съхранение на храните
и липса на документи за техния про-
изход.

Има и нарушаване на хигиената
от страна на персонала. Когато в
един малък обект има много посети-

тели, персоналът е малко, естестве-
но че се нарушават хигиенните нор-
ми и това води до риск за посетите-
лите, каза Тенев.

Д ържавен фонд “Земеделие” (ДФЗ) започва
процедура за покупко-продажба на индивиду-
ални млечни квоти на фиксирани цени, или
т.нар. “квотна борса”, започва Държавен фонд

Търговски вериги замразяват
цените на 10 основни храни
Търговски вериги замразяват
цените на 10 основни храни
Търговски вериги замразяват
цените на 10 основни храни
Търговски вериги замразяват
цените на 10 основни храни
Търговски вериги замразяват
цените на 10 основни храни
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Снимки БГНЕС

Мобилната телефония
и интернетът са
прекъснати в
сирийския град Алепо,
където бушува
ключова битка между
въоръжената опозиция
и армията на режима
в Дамаск, съобщи
организацията
Сирийски наблюдател
за правата на човека
с база в Ливан.
“Обикновено това
става, когато
предстои голяма
офанзива на армията”,
коментира от своя
страна източник от
сирийските служби за
сигурност.
Бунтовниците от
Свободната сирийска
армия твърдят, че
контролират 50% от
територията на
втория по големина
град в страната

ветовната полицейска
организация Интер-
пол е разпространила
компютърно генери-

САЩ предоставиха пря-
ка помощ на сирийската
опозиция в размер на 25
милиона щатски долара.
Това заяви говорителят на
Държавния департамент
Патрик Вентрел.

“Обемът на невоенната
помощ за сирийската опо-
зиция е 15 млн. долара и
допълнителни 10 милиона.
Всички тези средства ние
обещахме да отделим и
похарчихме за помощ на
опозицията”, посочи Вент-

Три милиона сирийци имат спешна нужда от храна и от
помощ за житните култури и домашните животни, съоб-
щи ФАО. Половината от тези три милиона души имат
непосредствена и спешна помощ за следващите 3 до 6
месеца, особено в районите на най-ожесточените бойни
действия, както и там, където са регистрирани бежански
потоци, посочва ФАО.

В Испания арестуваха
членове на „Ал Кайда”

Трима предполагаеми членове
на ислямистката групировка “Ал
Кайда” бяха арестувани в южна-
та част на Испания, в района на
пристанищния град Кадис. При
ареста на тримата мъже - два-
ма чеченци и един турчин, от
тях са били иззети експлозиви и
отрова, поради което полицаи-
те подозират, че те са готвели
терористична акция в Испания.

Вашингтон наложи
нови санкции на Иран

Долната камара в Конгреса на
САЩ одобри новия пакет санкции
срещу Иран. С новия законопро-
ект се предвижда въвеждането
на санкции против компании и
частни лица, които сътрудничат
с Техеран в областта на добива
на уран, продават или дават под
наем на Иран петролни танкери
и оказват сътрудничество на
страната в енергийния, нефто-
химическия и газовия сектор, а
също и в сферите на транспор-
та, услугите, технологиите.

Пекин осъди
20 сепаратисти

Китайският съд е осъдил 20
сепаратисти от западните рай-
они на страната за това, че са
пропагандирали идеите си в ин-
тернет и са призовавали за “све-
щена война”. Освен това те са
изготвяли взривни устройства.
Максималният срок на присъди-
те е 15 години.

Синовете на Мубарак
с нови обвинения

Синовете на бившия египет-
ски президент Хосни Мубарак -
Гамал и Аля, отново са извикани
на разпит. Този път обвинения-
та към тях са за спекулации с
недвижими имоти. Двамата сина
на Мубарак бяха арестувани през
април миналата година по обви-
нение в корупция. По-късно те
бяха оправдани заради изтичане
на срока за давност, но два дни
преди оправдателната присъда
им бяха предявени обвинения по
друго дело.

Силен трус
разлюля Перу

Земетресение с магнитуд 6,1
разтърси централната част на
Перу в ранните часове на вче-
рашния ден, съобщиха от Гео-
ложката служба на САЩ. Трусът
е събудил местните жители и ги
е принудил да излязат на улица-
та. Земетресението е ударило в
дълбочина от 143 км, на точно
34 км източно от Пукалпа -
столицата на региона Укаяли.

Интерпол търси помощ
за идентифициране на
атентатора от Бургас

C
рана снимка на предполага-
емия терорист самоубиец,
който уби шестима души на
летището в Бургас миналия
месец. АФП цитира изявле-
ние на генералния секретар
на Интерпол Роналд Нобъл,
според когото световната по-
лицейска централа е издала
“черен бюлетин” за устано-
вяване самоличността на не-
идентифицирани останки.
Информацията е разпратена
до всичките 190 държави
членки с молба снимката да
бъде разпространена с цел
разкриване самоличността
на терориста.

При нападението на 18
юли на летището в Бургас
загинаха петима израелски

туристи и един български
шофьор, а над 30 други бяха
ранени. Израел обвини Иран
и “Хизбула”, но Техеран от-
рече всякакво участие в
атентата.

Следователите се опит-
ват да установят самолич-
ността на предполагаемия
нападател. На мястото на ек-
сплозията бяха открити
единствено останки от гла-
вата и крайниците на теро-
риста, което навежда на
мисълта, че взривното уст-
ройство е било закачено за
тялото му. Въпреки това про-
верката на пръстовите отпе-
чатъци и ДНК-мострите от
терориста във всички меж-
дународни бази данни не
даде резултат. В разследва-
нето на българските власти
оказват помощ техни колеги
от Израел и САЩ.

САЩ подпомагат
сирийската опозиция

рел на брифинг. По думите
му САЩ ще продължат да
оказват помощ на силите,
воюващи в Сирия срещу
правителствената армия.

По-рано стана ясно, че
президентът на САЩ Ба-
рак Обама е подписал се-
кретно нареждане, разре-
шаващо на ЦРУ и други
американски специални
служби да оказват помощ
на противниците на режи-
ма на Башар Асад в Си-
рия.

Три милиона сирийци имат
нужда от храна

Испанският крал Хуан Карлос си
удари носа, след като се спъна и

падна на земята по време на
визитата си в Генералния щаб на

армията. След прегледа на частите
главнокомандващият тръгнал към
журналистите, които отразявали

събитието. В един момент той се
спънал и паднал. Въпреки неприятната

случка Хуан Карлос провел
заседанието с военните

Руското правителство обсъди програма за
разработването на континенталния шелф до 2030 година

P
усия трябва да се подготви за
бъдещата енергийна револю-
ция, в резултат на която потреб-
лението на петрол и природен

газ може значително да намалее. Това
заяви руският министър-председател
Дмитрий Медведев на заседание на ру-
ското правителство, на което се обсъжда
програмата за разработване на петрол-
ните и газови находища в шелфа. “Тряб-
ва да знаем, че на всеки 50-70 години
в света се случва енергийна револю-
ция. Така че не е ясно къде ще бъдем
ние с нашите въглеводороди, дали ще
представляваме за някого интерес”.
Според него осъзнаването на подобна
перспектива би трябвало да мобилизи-
ра и властта, и всички руснаци. “Трябва
да работим”, подчерта Медведев.

“Като цяло икономическият ефект от
осъществяването на програмата за раз-
витие на руския континентален шелф до
2030 г., това са доста ориентировъчни
цифри, ще бъде 8 трилиона рубли. Со-
циално-икономическият, т.е. косвен

ефект, над 1,1 трилиона рубли”, заяви
Медведев. Той посочи също и някои от
прогнозите, които правителството зала-
га в плановете за по-нататъшното раз-
витие на отрасъла. “Благодарение на
мерките ежегодният обем на добития
петрол от континенталния шелф при
приключване на програмата ще нарас-
не до 66,2 милиона тона. Ще припомня,
че през 2011 бяха добити 13 милиона
тона. Добивът на газ ще достигне 230
милиарда куб.м, през 2011 - 57 милиар-
да”, заяви той.

Според министъра на околната сре-
да Сергей Донский допълнителните
доходи за държавата от реализацията
на програмата за изследване и разра-
ботване на континенталния шелф до
2030 година могат да достигнат 2 три-
лиона рубли, а сполред министъра на
икономическото развитие Сергей Бело-
усов инвестициите по програмата ще
бодат около 9 трилиона рубли.

Припомняме, че понастоящем с раз-
работването на шелфовите находища в

Русия могат да се занимават само
държавни компании с опит в това на-
правление поне пет години, или “Газ-
пром” и “Роснефт”. Но от 1 август Феде-
ралната антимонополна служба пред-
ложи да се внесат изменения в Закона
за подземните богатства, в съответст-
вие с който достъп до шелфа могат да
получат и частни компании.

По време на разискванията Дмитрий
Медведев подчерта, че трябва детайл-
но да се разгледат следните въпроси:
екологичните проблеми от последстви-
ята при работа в шелфа и отговорност-
та за обезщетяване при екологични
загуби; данъчните стимули, в това чис-
ло и за частните компании; провежда-
нето на геологопроучвателните работи
в шелфа, както и задължителният кон-
трол над издадените лицензи.

Освен това Дмитрий Медведев
обърна и особено внимание на въпроса
за обезпечанате на националната си-
гурност при разработването на шелфо-
вите зони.

Русия се готви за
времето след нефта
Русия се готви за
времето след нефта
Русия се готви за
времето след нефта
Русия се готви за
времето след нефта
Русия се готви за
времето след нефта
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торите за помощ. Градът
е затънал в дългове в
размер на 1 милиард до-
лара и е на крачка от
обявяване на банкрут.
Градът е с население от
около 210 хил. души и се
намира на 65 мили източ-
но от Лос Анджелис. Още
миналия месец управни-
ците му заявиха, че
градът се намира във фи-
скална криза, след като
местното управление
привърши резервите си и
заложените разходи ще
надвишат приходите с 45
милиона долара през
фискалната година, която
започна на 1 юли. Спо-
ред молбата градът има
задължения, възлизащи
на повече от 1 милиард
долара, разпределени
между приблизително 10
001 и 25 000 кредитори.

На 24 юли съветът на

Трети град в Калифорния
е пред банкрут
Заради дългове в размер на 1 милиард долара
Сан Бернардино подаде заявление за фалит

Сан Бернардино гласува
приемането на спешен
тримесечен фискален
план, който да преустано-
ви плащането на дълго-
вете, да замрази незаети-
те работни места и да
прекрати попълването на
пенсионния фонд, докато
управата на града изгот-
ви по-подробен план по
обявяването в несъстоя-
телност. Говорителят на
града уточни, че обявява-
нето на банкрут цели да
спре процеса в зародиш
и да се получи навремен-
на помощ.

В края на юли Сан
Бернардино заяви, че
има 56 милиона долара
дългове, покривани със
средства от основния му
бюджет, включително
плащания в размер на 50
милиона долара за пен-
сии. Допълнителни 195
милиона има в пенсион-
ни облигации, 61 млн. в
незаложени плащания за
здравно осигуряване на
пенсионерите и още 40

млн. за трудови компен-
сации - отсъствия по бо-
лест или пълна нетрудо-
способност.

През последните два
месеца Стоктън и Мамът
Лейкс също подадоха за-
явление за фалит, позо-
вавайки се на специалния
законопроект 9 за обез-
печаване на градските
общини. Също като Сан
Бернардино Стотнъм по-
страда от жилищния срив,
който беше най-силно
почувстван в Южна Кали-
форния, и стана най-голе-
мият град, който подаде
заявление за фалит. Дру-
ги градове в Калифорния
също са в дълбока фис-
кална криза и повечето
може да подадат заявле-
ния за банкрут. От 1937 г.
по време на Голямата
депресия съществува
този закон, според който
градовете могат да обя-
вят фалит, за да избегнат
евентуални съдебни про-
цедури срещу тях, докато
реорганизират финансите

си. Това обаче не е честа
практика - от 1937 г. на-
сам са подадени само
640 такива заявления.
Предстои много зорко
проследяване от инвести-
торите на тези три случая
на градове пред банкрут.

На 17 юли кметът на
Камптън заяви, че се е
обърнал с молба към фи-
нансовите инспектори на
щата да проследят об-
стойно неуточнените за-

губи, злоупотреби и изма-
ми с обществени пари.
Очаква се градът да обя-
ви банкрут на 1 септем-
ври според финансовите
експерти.

Според последната
информация за Сан Бер-
нардино, предоставена от
градския прокурор, чи-
новниците са фалшифи-
цирали отчета за бюдже-
та, представен на кмета и
съвета за последните 13

до 16 години, като са
прикривали тежестта на
реалния дълг на града.
Членовете на градския
съвет са отказали да при-
емат това твърдение, оп-
ределяйки го като част от
една политическа борба
в града относно най-голе-
мите разходи на Сан
Бернардино - заплатите и
допълнителните финансо-
ви облаги за полицаите и
пожарникарите.

С
ан Бернардино
стана третият
град в Кали-
форния, който
призова креди-

Напрегнатата и тежка среща
между гръцките коалиционни парт-
ньори в сряда завърши благополуч-
но, съобщи в. “Катимерини”. В край-
на сметка лидерите на ПАСОК и
Лява демокрация, Евангелос Вени-
зелос и Фотис Кувелис, се отказа-
ха от възраженията си срещу пла-
новете за това как Гърция да реа-
лизира икономии на стойност 11,5
милиарда евро, поискани от трой-
ката кредитори. По този начин два-
мата лидери отстъпиха пред пре-
миера Андонис Самарас, върху
който пада цялата отговорност за
преговорите между Атина и нейни-

Ако на някого му хрум-
не да се запита дали
може да се живее без
пари, германката Хайде-
мари Швермер вече е до-
казала, че това е възмож-
но, и то без да потънеш в
бедност. През 1996 г. бив-
шата преподавателка ос-
тава вдовица и решава да
живее, без да се поддава
на диктатурата на парите,
и през тези 16 г. не е из-
ползвала нито една моне-
та, нито една банкнота.

“Имах всичко. Живеех
в прекрасна къща, бях от-
гледала децата си. Тога-
ва се отказах от всичко”,
разказва Хайдемари в до-
кументален филм, про-
жектиран миналата годи-
на, и в автобиография,
озаглавена “Моят живот
без пари”. Всъщност още
преди да остане вдовица,
през 1994 г., тя създава
сдружение за бартер и от-
тогава единственото й
средство за препитание е
бил бартерът с вещи от
дома й.

ди 52 млн. години по повърхността на
замръзналия континент е имало гъсти
дъждовни гори, съобщиха учени. Изслед-
ване на утаечни ядра, добити от дъното
на океана край източния бряг на Ан-
тарктида, откри полезни изкопаеми - до-
казателство, че континентът е бил по-
крит с “почти тропическа” гора по време
на еоцена, преди 34-56 млн. години.

Кевин Уелш - австралийски учен, уча-
ствал в експедицията до най-южния кон-
тинент през 2010, сподели, че на Ан-

Нова серия от сблъсъци между християни и мюсюл-
мани в Египет предизвикаха смъртта на един човек, а
още 16 са пострадали, съобщи БиБиСи. Полицията
била принудена да използва сълзотворен газ срещу
разярена група представители на местната мюсюл-
манска общност, които искали да запалят една от
християнските църкви в град Дахшур, разположен на
около 40 км южно от Кайро. При избухналите разми-
рици са нанесени щети на жилищни сгради и поли-
цейски автомобили. Десетима от пострадалите при
сблъсъците са полицейски служители.

Сблъсъците между двете общности започнали в
петък в град Дахшур, когато мюсюлманин обвинил
християнски работник в химическо чистене, че изго-
рил ризата му, докато я гладел.

При избухналите сблъсъци и двете страни използ-
вали бензинови бомби, в резултат на което е загинал
един човек от мюсюлманската общност в града.

Представители на местната коптска общност (еги-
петските християни) заявяват, че всички членове на
тяхната общност са напуснали града от страх за жи-
вота си. Коптите са малцинство в Египет и представ-
ляват едва 10% от населението на страната. Мнозин-
ството са мюсюлмани сунити.

БиБиСи отбелязва, че това е първият сблъсък меж-
ду двете религиозни общности след стъпването на
власт на новото египетско правителство.

Психиатърът, лекувал
масовия убиец от Аурора,
предупредил админист-
рацията на Университета
на Колорадо, че Джеймс
Холмс може да бъде опа-
сен, стана ясно в хода на
разследването на кърва-
вия инцидент. Лекуващи-
ят лекар на Холмс Лин
Фентън информирала
ръководството на учебно-
то заведение още в нача-
лото на юни, но тогава
никой не обърнал внима-
ние на подадения сигнал.

Жокера, както стана
известен убиецът, раз-
стреля 12 души и рани
още 58 в кинотеатър в
предградие на Денвър по
време на прожекция на
“Черният рицар: Възраж-
дане”, последния епизод
от серията за Батман.

те кредитори.
В сряда Венизелос и Кувелис

се отзоваха на срещата с резерви
относно вероятността за постигане
на съгласие за икономиите. В част-
ност, Венизелос смяташе, че едва
половината от бюджетните съкра-
щения могат да бъдат направени
сега поради опасенията за отра-
жението им върху гръцката иконо-
мика. Освен това двамата коалици-
онни партньори искаха предогова-
ряне на условията по вече сключе-
ното споразумение в рамките на
спасителния план за Гърция.

От своя страна Самарас беше

убеден, че Атина може да поиска
по-добри условия единствено след
приемането на икономиите и след
като покаже, че ще навакса с
изпълнението на структурните ре-
форми.

Приетите мерки се разглеждат
като условие Атина да предогово-
ри меморандума за икономии с
външните кредитори и по-специал-
но да поиска да се удължи срокът
на неговото изпълнение за след
2014 г. Споразумението бе постиг-
нато в момент, в който хазната е
пресъхнала и финансовият ресурс
на страната е изчерпан.

тарктида е било “много топло” допреди
52 млн. години, като свидетелство за това
е анализът на чувствителните към тем-
пературата молекули в ядрата, извършен
от колегите му. Предполага се, че на
повърхността тогава е било около 20 гра-
дуса по Целзий, допълни той.

“Расли са гори. Не би трябвало да е
имало никакъв лед. Вероятно е било
много топло”, заяви Уелш пред сп.
“Нейчър”.

“Изненадващо е, защото винаги си
представяме Антарктика като много сту-
дено и пълно с лед място”, изтъкна той.

Германка
доказа, че
се живее
и без пари

ССССССС ондиране на морското дъно
край Антарктида откри, че пре-

Учени откриха антарктически
дъждовни гори
Учени откриха антарктически
дъждовни гори
Учени откриха антарктически
дъждовни гори
Учени откриха антарктически
дъждовни гори
Учени откриха антарктически
дъждовни гори

Християни и
мюсюлмани в Египет
пак се сбиха

Психиатър предупредил
за проблемите на Жокера

Миналата седмица ад-
вокатите на Холмс обяви-
ха, че той е посещавал
университетския психиатър
и се е лекувал от шизофре-
ния преди стрелбата в Ау-
рора. Оказва се, че той
дори бил дал на Фентън
дневник с описание на
това, което бил планирал.
Психиатърът веднага - в
началото на юни, аларми-
рала ръководството, но
никакви мерки не били взе-
ти, пише Ройтерс.

Съдът повдигна 24 об-
винения за убийство сре-
щу стрелеца. Минимална-
та присъда, която ще по-
лучи, ако бъде признат за
виновен, е доживотен за-
твор, максималната -
смъртно наказание, кое-
то е разрешено в щата
Колорадо.

Гръцката коалиция се споразумя
за мерките за икономии
Гръцката коалиция се споразумя
за мерките за икономии
Гръцката коалиция се споразумя
за мерките за икономии
Гръцката коалиция се споразумя
за мерките за икономии
Гръцката коалиция се споразумя
за мерките за икономии
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матическия фронт. През
юни се разбра, че двете
държави планират пълно-
мащабно военно учение
съвместно със Сирия и
Иран - и то не къде да е,
а на сирийска територия
и в сирийските крайбреж-
ни води на Средиземно
море. Китайското минис-
терство на отбраната по-
лучи разрешение 12 не-
гови кораба да минат
през Суецкия канал на
път за пристанище Тартус.
Властите в Руската феде-
рация и Китай опроверга-
ват новината за маневри-
те, но китайски линеен ко-
раб вече навлезе в сирий-
ски териториални води.

Експерти не изключ-
ват, че руски, ирански и
китайски кораби се съби-
рат край бреговете на
Сирия, за да предотвра-
тят евентуална намеса на
Запада в гражданската
война или дори да подкре-
пят Асад в борбата му
срещу бунта. Мотивите на
Иран и на Русия впрочем
са ясни, но стремежът на
КНР да защити сирийския
диктатор буди много
въпроси. Какво подбужда
Пекин да участва в кон-
фликта, избухнал толкова
далече от неговите земи?

Близкоизточните инте-
реси на Китай са свърза-
ни най-вече с Иран - дос-
коро трети по мащаб до-
ставчик на горива за рас-
тящата китайска икономи-
ка. Иран пък консумира-
ше огромни количества
китайски стоки, работна
сила и оръжия. Тъкмо оръ-
жейните продажби бяха
условие Пекин да получи
пропуск за иранския пет-
ролен пазар. Китайците
построиха за своя сметка
огромно пристанище в
Ормузкия проток, през

Владимир
ФЕДОСЕНКО

Московският окръжен военен съд призна бившия
началник на Главното военномедицинско управление
на Министерството на отбраната на Русия Александър
Белевитин за виновен за получаване на голям рушвет
при закупуване на томографи.

Корупцията му струва на Белевитин 8 години в ко-
лония със строг режим и глоба от 800 хиляди рубли.
Между другото проку-
рорът искаше да го
прати зад решетките
за 13 години.

Съдията Андрей
Зубов, обявявайки ре-
шението, подчерта,
че вината на меди-
цинския началник и
заместника му, пол-
ковник Алексей Ники-
тин, е установена
напълно. Заедно с
това съдът по хода-
тайство на държавно-
то обвинение прекрати разследването срещу Никитин
за злоупотреба със служебно положение. И той се
размина само с глоба от 1,7 милиона рубли.

Следствието установи, а съдът потвърди, че за
съдействие при подписването на държавни заявки за
доставки на министерството на отбраната на магнит-
но-резонасен рентгенов компютърен томограф те са
получили от представители на две търговски органи-
зации рушвети в размер на 180 хиляди евро - близо
7 милиона рубли. Експертите смятат, че сумите, посо-
чени в договорите (над 187 милиона рубли) са били
завишени почти с 51,5 милиона рубли.

В Следствения комитет на Руската федерация още
преди произнасянето на присъдата заявиха, че смятат
за напълно доказана вината за корупция на бившия
главен медик на военното министерство Александър
Белевитин. След това изказването на официалния
представител на Следствения комитет на Русия Вла-
димир Маркин бе потвърдено. Той подчерта, че “по
време на сериозната работа на военните следовате-
ли, продължила 13 месеца, са били събрани до-
статъчни доказателства за вината на Белевитин и Ни-
китин. Основни са били видеорегистрацията на три
факта за получаване на подкуп от обвиняемите лица
и резултатите от фоноскопичните експертизи”.

Генералът със заместника си са получили подкуп
в размер на 180 хиляди евро.

Маркин уточни, че по време на разследването на
това дело военните следователи са извършили десет-
ки обиски и близо четиридесет различни експертизи.

И двамата обвиняеми, съобщи Маркин, “на първо-
началния етап от следствието са предприемали неед-
нократни опити да въздействат на участниците в про-
цеса с цел да възпрепятстват събирането на доказа-
телствена база”.

В частност, те “давали заповеди на подчинените си
за унищожаване на търговската документация, където
е имало подписи на Белевитин, а също така се опит-
вали да накарат свидетели да дават лъжливи показа-
ния”. Във връзка с това военен следовател се обърнал
към съда с ходатайство обвиняемите да бъдат аресту-
вани, което е било удовлетворено.

В последната си дума пред съда Белевитин заяви,
че неговата дейност не е нанесла щети на министер-
ството на отбраната и той уж не бил взел никакви
подкупи. Съдът обаче доказа обратното.

ада - поредица от неуспехи,
чийто връх бе емоционално
натоварената тирада на един
вбесен съветник към също тол-
кова вбесена група придружа-
ващи репортери. На практика
набегът на Мит Ромни към Ве-
ликобритания, Израел и Полша
вероятно ще окаже много мал-
ко въздействие върху шансове-
те му да превземе Белия дом
през ноември.

Тези дни републиканският
съперник на президента демо-
крат Барак Обама потегли об-
ратно към САЩ от Варшава -
сцената на последната бърко-
тия, в която съпътстващият го
прессекретар се нахвърли към
репортери, които крещяха въ-

Пекин е решен да не допусне да бъдат
засегнати неговите интереси
който минава на път за
Запада петролът от стра-
ните в Персийския залив.

Китай развива икономи-
ческо партньорство и със
Сирия, но в далеч по-ог-
раничен мащаб. Смяната
на режима в Дамаск не би
била твърде значима загу-
ба за Китай; тук обаче има
едно “но” - китайските ли-
дери наред с целия свят
разглеждат Сирия като
последна опора на Иран.
Мнозина политолози смя-
тат, че щом Асад бъде сва-
лен, САЩ и съюзниците им
ще нападнат Техеран. Ки-
тай обаче не желае да
допусне това - вече е по-
несъл огромни щети зара-
ди антииранските санкции,
а една военна операция в

Иран ще изправи Подне-
бесната империя на ръба
на енергийна криза. Пекин
бездруго предпочита да
не насочва вниманието
към икономическите вреди
от преврата в Либия за ки-
тайските договори и инве-
стиции.

Освен икономическите
интереси обаче нещата
имат и друга страна.
Съществена роля играят
политическите съображе-
ния. Москва и Пекин не
изключват Асад да запа-
зи властта - та нали ус-
пешно се бори с въстани-
ците почти година и поло-

вина. Във външната поли-
тика винаги е по-изгодно
да подкрепиш победите-
ля. При това и Русия, и
Китай подозират, че САЩ
се стремят да отслабят
позициите им в арабския
свят - и подозренията им
не са далече от истината.

Вашингтон не крие, че
смята Китай за стратеги-
чески противник с оглед
на бурния му икономичес-
ки растеж и изграждано-
то сътрудничество с пет-
ролодобивни страни.

Накрая, като се обявя-
ват срещу намесата във
вътрешните работи на
други страни и подкрепят
концепцията за национа-
лен суверенитет, двете
държави полагат грижи за

собственото си реноме.
Пекин споделя руската
формула “пазарна иконо-
мика и полицейска държа-
ва”, затова там има както
проблем със спазването
на човешките права, така
и риск от опозиционни
акции. Тези гиганти есте-
ствено не са заплашени
от международна интер-
венция, но Москва и Пе-
кин не желаят въпросните
теми дори да се спомена-
ват на международно
ниво, та да не пострада
техният имидж на обектив-
ни арбитри.

Ще добавим и друго:

просирийската позиция на
Пекин отразява убеждени-
ето на китайските лидери,
че оставката на Асад не
би довела до спиране на
насилието. Сирийските
събития за тях не са въста-
ние срещу диктатора, а
борба между въоръжени
групировки, в която не
бива да вземат ничия
страна.

Според аналитици За-
падът отчасти сам е про-
вокирал съпротивата на
Китай, отправяйки сигнал,
че в Сирия няма да се
повтори либийският сце-
нарий. В различна ситуа-
ция, пред заплаха от во-
енна операция, Пекин ве-
роятно би склонил за
санкции и други мерки. Те
предполагат също, че Ки-
тай за разлика от Русия
може и да направи
отстъпки на международ-
ната общност, тъй като
принципите се жертват по-
лесно, отколкото икономи-
ческите и стратегически-
те интереси. Но участието
на китайски военни в
общи маневри с Русия,
Иран и Сирия сочи обрат-
ното. Естествено Пекин не
би воювал нито за Сирия,
нито за Иран. Китайското
ръководство напоследък
избира друга тактика -
мирно решаване на кон-
фликтите, и ще се ориен-
тира към изостряне, само
ако действията на друга
държава бъдат насочени
срещу него.

Теорията за Трета све-
товна война, която ще се
води (или вече се води) в
близкоизточния регион
между САЩ, от една стра-
на, и Китай - от друга, из-
глежда като налудничави
конспирологични измис-
лици, но Пекин може би я
приема сериозно или
поне не я пренебрегва
съвсем. Китайските кора-
би край бреговете на Си-
рия са ясен намек към
западния свят: Китай е
готов за такава война.

Рушвет според
ранга

Ира КОГАН

Б
ранейки режи-
ма на Асад, Ки-
тай и Русия бдят
на стража не
само на дипло-

Кандидатът за Белия дом Мит Ромни
и седмицата от гафове в чужбина

проси към Ромни, след като той
положи венец на Гроба на не-
знайния воин. Това бе преди
всичко отражение на вечното
напрежение в президентските
кампании в САЩ - между ре-
портерите, които роптаят, че не
получават достатъчен достъп, и
кандидата, който е убеден, че
медиите се съсредоточават
само върху сензациите. В дей-
ствителност политическите по-
следици от нападките ще бъдат
вероятно малки. Журналистите
не са най-уважаваната общност
в Америка.

Последните пет дни в чуж-
бина може би не излъскаха
претенциите му за пръв дипло-
мат на Америка, каквато бе
целта. Още по-съществено е
това, че външната политика
няма да бъде решаваща за
изхода от изборите в САЩ.
Повече отвсякога през тази
година високата безработица и
вялата икономика са главната
тревога на избирателите.

Да, републиканският канди-
дат разгневи палестинците с
думите си, че Ерусалим трябва

да бъде столица на Израел и
че “културните” различия са
причината Израел да има два
пъти по-голям БВП на глава от
населението от този на палес-
тинската държава (фактически
разликата е около десет към
едно). Обаче никой кандидат за
президент на САЩ не е губил
гласове заради критики или
пренебрежение към палестин-
ците.

Във Великобритания Ромни
необосновано обиди ключовия
съюзник на САЩ с намека, че
Лондон не е готов за домакин-
ството на Олимпийските игри.
Но както и палестинците, бри-
танците няма да гласуват в
американските избори. На вся-
ка спирка публиката, към която
се обръщаше той, бяха не ме-
стните, даже не американските
дипломати, а хората у дома.

В Израел щедрите уверения
за вярност към еврейската
държава целяха да убедят хри-
стияните консерватори в САЩ -
значимо избирателно ядро за
републиканците, отдадено на
израелската кауза и често

скептично към кон-
сервативните каче-
ства на Ромни. Пар-
тийните стратези
са надяват да спе-
челят най-малкото
гласовете на аме-
риканските евреи,
които в миналото
бяха предимно де-
мократи, но сега
по-слабо подкрепят
Обама.

Няма да повли-
яе и инцидентът в
Полша - прародина
на американските
поляци, масово на-
селяващи щатите
Уисконсин, Мичи-
ган, Пенсилвания и
най-вече Охайо,
където може би ще
се решат изборите през 2012 г.

Ако не друго, противоречи-
ята, породени от пътуването на
републиканския претендент,
потвърдиха нещо вече очевид-
но. Колкото и да се старае,
Ромни сякаш остава глух, къде-
то и да отиде. Очите му са впе-

рени в Белия дом от десетиле-
тие и повече. Управленските му
качества са сред основните му
активи. Той ръководи кампани-
ята изключително дисциплини-
рано, даже по американските
стандарти. Но отново и отново
съумява да излиза от сценария.

Рупърт КОРНУЕЛ

Чуждестранната обиколка
на Ромни не му донесе

славата на дипломат

АААААА
ко се съди по заглавия-
та, тази чуждестранна
обиколка на кандидата
беше като пътуване из

Китай е готов за
Третата световна
Китай е готов за
Третата световна
Китай е готов за
Третата световна
Китай е готов за
Третата световна
Китай е готов за
Третата световна
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Датата

Хазартен ищах

ВАЛЕНТИН
ГЕОРГИЕВ

Спекула без
конкуренция

АИДА
ОВАНЕС

1778 - В МИЛАНО Е ОТКРИТ ОПЕРНИЯТ
ТЕАТЪР „ЛА СКАЛА”. Построен е по проект

на арх. Джузепе
Пиермарини през
1776-1778 г. на мяс-
тото на църквата
“Санта Мария дела
Скала”, откъдето
идва и името на
прочутия театър. От-
крит е с постановка
на опера на Анто-
нио Салиери. Сградата струва на Милано около
1 млн. лири, а разходът е поет от 90 аристокра-
тически семейства. По време на Втората светов-
на война театърът е разрушен, но е възстановен
в първоначалния си вид през 1946 г.

1811 - РАЖДА СЕ ИЛАЙША ОТИС, АМЕРИ-
КАНСКИ ИЗОБРЕТАТЕЛ (УМИРА 1861 Г.). На-

ричат го баща на асан-
сьора. През 1852 г. изо-
бретява устройство, с
което издига тежките
машини във фабриката
за легла, в която рабо-
ти, до втория етаж.
Скрипецът вече съще-
ствува, но новаторски-
ят ум на Отис измисля начин, по който платфор-
мата да не пада, ако въжето се скъса. През 1853
г. показва изобретението си в Ню Йорк. Разра-
ботената своеобразна спирачка за елеваторите
превръща скрипеца в модерния и познат и днес
асансьор.

1898 - РАЖДА СЕ КАЛИНА МАЛИНА, ДЕТ-
СКА ПИСАТЕЛКА И ПРЕВО-
ДАЧКА (УМИРА 1979 Г.). Рож-

деното й име е Райна Иванова Ра-
дева-Митова. Автор на около 50
книги за деца, на първия българ-
ски детски роман “Златно сърце”,
както и на още два романа. На
нейно име е създадена награда.

1903 - ОБЯВЕНО Е СЪЗДАВАНЕТО НА КРУ-
ШЕВСКАТА РЕПУБЛИКА. С това название

се нарича сформираната
власт на въстаниците от ВМО-
РО в гр. Крушево по време на
Илинденско-Преображенско-
то въстание. Съществува
само 10 дни и е най-големи-
ят успех на въстанието. Ре-
публиката е обявена в семейната къща на Наум
и Георги Томалевски, в която днес се помещава
Музеят на Илинденското въстание и Крушевска-
та република. Организацията на управлението в
града е повлияна от социалистическите възгле-
ди на част от ръководството.

1927 - УМИРА СТОЯН МИХАЙЛОВСКИ, ПИ-
САТЕЛ И ОБЩЕСТВЕНИК (Р. 1854 Г.). Са-

тирично-публицистичното му
творчество е жанрово разнооб-
разно - басни, епиграми, афориз-
ми, пародии, поеми, драми. Него-
вите басни (“Орел и охлюв”, “Бу-
хал и светулка”, “Секира и търно-
коп”) са класически образци в
литературата ни. Автор e и на
един от най-светлите химни на
българската просвета и култура “Кирил и Ме-
тодий” (“Върви, народе възродени...”).

1952 - ПЪРВИ ОЛИМПИЙСКИ МЕДАЛ ЗА
БЪЛГАРИЯ. На тази дата са

закрити XV Олимпийски игри в
Хелзинки, по време на които
боксьорът Борис Георгиев пе-
чели бронзово отличие. Борис
Георгиев, с прякор Моката (р.
1929 г.) взема медала в катего-
рия до 75 кг. В състезателната
си кариера Моката е провел 289
мача, 54 от тях - международ-
ни. Той е един от хората, през които минава олим-
пийският огън по пътя си към Атина за игрите
през 2004 г.

2008 - УМИРА АЛЕКСАНДЪР СОЛЖЕНИЦИН,
РУСКИ ПИСАТЕЛ И ДИСИДЕНТ (Р. 1918 Г.).

Заради критики към Сталин 8
години е затворен, прекарва
известно време и в лагери за
тежък принудителен труд в си-
стемата на ГУЛАГ. За тях пише
в “Един ден на Иван Денисо-
вич” и “Архипелагът ГУЛАГ”.
Лауреат на Нобеловата награ-
да за литература през 1970 г. През 1974-а е
лишен от съветско гражданство и депортиран в
Западна Германия. Живее в Швейцария и САЩ.
През 1990-а съветското гражданство му е
възстановено и през 1994-а се връща в Русия.
Избран за редовен член на Руската академия
на науките (1997). През с.г. учредява своя соб-
ствена награда за литература.

Глоби и затваряне на
млекопреработвателни
предприятия поискаха от
Съюза на животновъдите
заради драстичните разли-
ки в реалните и обявените
изкупни цени на млякото и
крайните цени на готовите
продукти в търговската
мрежа. Производителите
дори започват паралелни
проверки във фермите за-
едно с данъчните, ДАНС и
икономическа полиция в
търсене на истината за
това кой кого мами по ве-
ригата и за чия сметка.

Ефектът от мярката
обаче отсега изглежда
съмнителен, поне що се
отнася до някакви очаква-

ния цените да паднат.
Най-малкото поради про-
стата причина, че търгов-
ските вериги не подлежат
на регулация. Освен ако
не смятаме за регулация
обещаното пред Миро-
слав Найденов от “Метро”
и “Кауфланд” “замразява-
не” на 10 родни храни-
телни продукта за след-
ващите 3 месеца...

Ако е вярно твърдени-
ето, че средната изкупна
цена на млякото е 40-45
ст. за литър, а не офици-
ално обявените от прера-
ботвателите 60-65 ст.,
проверките все пак може
да доведат до слагането
на някакъв ред. Дори той
да започне от санкции за
укрити данъци. Защото
какво друго, ако не
данъчна измама би мог-
ло да се нарече въпрос-
ното разминаване, което
няма нищо общо с калку-
лиране на другите им
разходи. Да не говорим,
че ако това е масова
практика в преработва-
телния бранш, намирисва
и на негласен (или нагла-

сен) картел.
Другото име на явление-

то си е чиста спекула. А
търговецът, особено нашен-
ският, е ненадминат май-
стор, когато трябва да дока-
же този свой “майсторлък”.

Няма нужда от много
акъл, за да се види, че в
началото всеки опитен спе-
кулант е готов да продава
дори на загуба, но да
завърти клиентела. След
това с яки стъпки започва
да вдига цените, за да си
осигури тъй мечтаната пе-
чалба. И така атаката на
пазара с шокиращи цени
като кофичка кисело мляко,
което може да е и айрян от
евтино сухо мляко-внос,
вече става всекидневие.

Така редом с бедността,
престъпността и корупция-
та сред най-страшните беди
в държавата се нарежда и
спекулата. Тя засяга буквал-
но всеки, тъй като човек
трябва да се храни, обли-
ча, да пазарува стоки, за
да живее.

Как обаче да не се ужа-
сиш от “милата, родна кар-
тинка”, когато откриеш къде

всъщност е коренът на
проблема. Ами, просто от
1999 г. излиза, че спекула
у нас... няма! Тогава е при-
ет първият Закон за защи-
та на потребителите и за-
бележете, той отменя дру-
ги два - за цените и за
борбата със спекулата, по
безумната логика: няма
закон - няма спекула! Няма
и регламент за ниво на
рентабилност и ниво на
печалба за търговеца. За
справка, преди 1999 г. тези
показатели са били зако-
вани на 12 и 15%.

А примери за спекула
днес, колкото щеш - от про-
изводителя на мляко, за
който стана дума, до този,
който отглежда грозде или
домати, продава стоката
си по веригата за 50-60
стотинки, а после я нами-
ра на сергията пред край-
ния потребител за 2 лв. Е,
няма такава държава! За-
това и честите акции с
кампаниен характер мно-
го приличат на запушване
на пробойни или гасене на
пожари. До следващата
подобна кампания.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Агенция
за регулиране

цените на
лекарствата

Министерство

на здравеопазван

Известно е, че прекале-
ният светец и Богу не е
драг. Ала очевидно здрав-
ната ни министърка си по-
вярва, че цените на лекар-
ствата, плащани с общест-
вени средства, падат бла-
годарение на нейната на-
меса. Нищо, че хората още
не могат да почувстват това
по джобовете си, но важ-
ното е премиерът да повяр-
ва. Така почти с хазартен
ищах министърката про-
дължава да лансира идеи-
те си и да намалява, нама-
лява, намалява... Новото й
хрумване е да регулира
цените на т.нар. ОТС про-
дукти - лекарства, които се
отпускат без лекарско
предписание. Даже много
лесно и обиграно се кани
да прокара идеята си, за-
щото вярва, че все ще се
намери някой услужлив
депутат - най-вероятно “не-
зависим” с ГЕРБ-ерски ук-
лон, който между първо и

второ четене на Закона за
лекарствените продукти в
хуманната медицина да
прокара и тази нейна идея.

Почти никъде по света,
където има пазарна иконо-
мика, каквато уж има и у
нас, тези продукти не под-
лежат на държавна регула-
ция, защото те се плащат
100% от купувача. Причи-
ната е, че на практика па-
зарът определя цената им -
ако в аптеката Х дадено
лекарства струва 5 лв., то в
аптеката У то е 4.50 или
4.20 лв. и логично клиентът
ще си го купува от втората
аптека, а първата ще се
принуди да намали цената
на своята стока. Но ако има
държавна регулация, то и

аптеката У, и аптеката Х
ще бъдат принудени да
продават стоката си напри-
мер на 4.50 лв. По-ниско
няма да може. Разбира се,
това ще се отрази вече не
само на джоба на купува-
чите, но и на приходите на
продавачите (аптеките), и
на бизнеса на производи-
телите.

Друг проблем е, че
очевидно министърката
или хората, които я съвет-
ват как да “сваля” цени на
лекарства, не правят голя-
ма разлика между лекар-
ства без лекарско предпи-
сание и лекарства по ле-
карско предписание, кои-
то не се купуват по линия
на здравната каса.

По-трагичното обаче е,
че с подобни популистки
ходове, пАрата отива в свир-
ката. В същото време управ-
ниците откровено нехаят за
съдбата на болните и уязви-
мите. На фона на неподгот-
вените изказвания за регу-
лиране на цените на ОТС ле-
карствата, няколко хиляди
ветерани от войните и воен-
ноинвалиди вече месеци
наред са без безплатните си
лекарства, а подготвяното
законодателство прави наи-
стина труднодостъпни меди-
каментите за тези хора.
Така, вместо да накаже ви-
новните служители за източ-
ването на средства от някол-
ко общини, здравната ми-
нистърка сякаш нарочно

създава схема, с която на-
казва военноинвалиди и 90-
годишни ветерани. В също-
то време откровено нехае и
за лечението на раково
болни деца, като не се за-
ема с осигуряването на ле-
карствата им.

Иначе с лека ръка на-
малява цени на лекарства,
които са били очевидно по
някакъв изкуствен начин
повишени през последните
3 години. Ще намалява, ще
намалява, но и намалява-
нето си има предел. Пък и
краят на хазартния ищах не
е от най-щастливите. А пре-
калено реформиращият ми-
нистър не е драг ни на на-
рода, ни на премиера си -
партиен патрон.
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Интервю
Т

Всеки народ трябва да 
на собствените си сили

Çà íàñ äåìîêðàöèÿ
îçíà÷àâà âñåêè
äà èìà ïðàâî
íà îáðàçîâàíèå,
íà ìåäèöèíñêî
îáñëóæâàíå, íà
òðóä, íà áúäåùå -
áåç òåçè îñíîâíè
íåùà äåìîêðàöèÿ
íÿìà è íå ìîæå
äà ñúùåñòâóâà

ТЕКЛЕ МИНАССИЕ АСГЕДОМ е посланик на Държавата Еритрея в
Русия, България и Румъния. Завършил е Института за международни
отношения в Москва. Дългогодишен дипломат от кариерата. Пряк
участник в борбата за независимост на Еритрея.

Моята малка държава
извоюва независимост
с колосални жертви и
усилия, казва
посланикът на Еритрея
в Русия и България

Интервю на Алберт АВРАМОВ

 Ваше Превъзходителство, как
възприехте жегата, с която ви по-
срещна България? Предполагам, че
оценявате по достойнство нашия
климат, който може би с право сами-
те ние наричаме африкански?

- В момента по нашето крайбрежие
на Червено море температурата е около
45 градуса, но в сравнение с жегата тук
е значително по-леко. В столицата ни
Асмара, която се намира на 2400 м над
морското равнище, средната годишна
температура е между 20 и 24 градуса,
което е прекрасно. По-високите ни мест-
ности много си приличат климатично с
България, разликата е в пищната зеле-
нина и горите, които имате тук, докато
при нас е само камък. Освен това в Ери-
трея вали доста по-рядко, а високите ни
местности - тези около 3000 м надмор-
ска височина, има проблем с ерозията,
защото пада краткотраен дъжд, но с
такава сила, че променя топографията.

Климатът е такъв, че на различна
надморска височина растителните пояси
се различават един от друг и дори в една
от рекламите на нашето министерство на
туризма се казва, че можете да видите
смяната на три сезона само за един ас-
трономически час - от горещината по
бреговата ивица, през по-нормалните тем-
ператури на средна надморска височина,
до пълната прохлада във високите части.
През последните години съм обиколил
много места в България и мога да кажа
само едно - това е една наистина изуми-
телно красива страна. Имате всичко - пла-
нини, зеленина, равнини, долини, море и
особено гори. У нас в Еритрея например
горите са само 4% от територията, а каз-
ват, че през 40-те години на миналия век
са били 40%. Ето защо веднага след
обявяване на независимостта стартирах-
ме процес по залесяване и сега всяка
година през юни учениците се организи-
рат в цялата страна и участват в нацио-
налната кампания по залесяване.

 За българския народ Еритрея е
едно твърде непопулярно, за съжале-
ние, понятие. Преди двадесет годи-
ни, когато при вас се водеше крайно
тежката война с Етиопия, ние сле-
дяхме събитията, но бе крайно
оскъдната обективна информация за
същността на водената от еритрей-
ския народ жестока битка. Какво си
спомняте от тези години?

- Когато войната приключи, трябваше
да посетя град, който се намира на око-
ло 90 км от столицата. В нормални усло-
вия това пътуване би отнело около един
час, а тогава - повече от 8 часа. Разру-
хата беше пълна - практически всички
пътища бяха разрушени. Не достигаше
също електричество за битови нужди, да
не говорим за промишлеността, водата
като че ли изчезна някъде дълбоко в
земята. Училищата в повечето градове
бяха напълно разрушени. Да се възста-
нови всичко това не беше леко, изисква-
ше се огромен ресурс. Тук има един осо-
бен момент. Приключването на войната
в Еритрея на практика съвпадна с при-
ключването на студената война. Но про-
блемите на практика започнаха доста
по-рано - веднага след Втората световна
война. Като бивша италианска колония,
бяхме лишени от правото на самоопре-
деление - намесиха се англо-американ-
ските интереси, които направиха необ-
ходимото, за да ни лишат точно от това
право. САЩ и Великобритания по това
време много се опасяваха, че малката
държава на бреговете на Червено море
Еритрея би могла да бъде опасна за тях,
тъй като много бързо може да попадне

под влиянието на комунистическите идеи
и влиянието на Съветския съюз. И на-
правиха всичко възможно да не допус-
нат създаването на социалистическа
държава в тези географски ширини.

Както си спомняте, Италия по време
на войната беше на страната на Герма-
ния и тогава най-широкомащабните во-
енни действия на континента бяха в Се-
верна Африка и по-специално в Еритрея.
А Кения, части от Сомалия и Судан, наши
непосредствени съседи, вече бяха бри-
тански колонии и скоро - през 1941 г.
Еритрея също попадна под контрола на
английската военна администрация. До-
говореността между съюзниците във вой-
ната - САЩ, Съветския съюз и Велико-
британия, беше съдбата на бившите ко-
лонии да се решава едва след края на
войната. Въпросът за бившите италиан-
ски колонии всъщност беше включен в
дневния ред за обсъждане едва през
1947 г. Темата за бъдещето на Еритрея
събуди спорове и тогава англичаните
предложиха страната да се раздели на
две по религиозен принцип - мюсюлман-
ската част да се придаде към Судан (т.е.
към техните, английски територии), а хри-
стиянската част - към Етиопия, която така
да получи излаз на Червено море. Съвет-
ският съюз беше против това предложе-
ние, а беше и съвсем ясно, че е
невъзможно да се раздели Еритрея на
религиозен принцип, независимо че у нас
християни и мюсюлмани са почти 50 на
50. Например в една и съща етническа
група има и мюсюлмани и християни - как
може такава група да се раздели на ре-
лигиозен принцип. Ето защо британците
заедно със САЩ предложиха пред Гене-

ралната асамблея да се гласува федера-
тивно обединение между Еритрея и Ети-
опия, аргументирайки се и с етническото
сходство. Федеративният акт се осъщест-
ви през 1954 г., а само след година аме-
риканците получиха най-голямата воен-
на база на територията на Етиопия бла-
годарение на императора Хайле Села-
сие. Тази база просъществува до 1975 г.,
като в течение на 10 години Селасие по-
степенно анулираше Федеративния акт,
въпреки решението на международната
общност. Накрая, през 1962 г., той обяви
Еритрея за провинция на Етиопия. Така
ние бяхме принудени да вземем оръжие
в ръка и воювахме до 1991 г.

Понякога казваме, че ако искаш да
видиш най-яркия пример на жертвите на
студената война, погледни Еритрея, за-
щото и едните, и другите, които си проти-
востояха по време на студената война, на
практика бяха против желанието ни за
независимост. През 1974 г., както е изве-
стно, в Етиопия се осъществи военен пре-
врат - императорът беше свален и воен-
ните взеха властта. Тогава нямахме прак-
тически никакъв избор - нашият най-си-
лен съюзник тогава бяха етиопските марк-
систки опозиционни сили, с които на-
всякъде се поддържахме. Между нашия
Фронт за национално освобождение
(днес Еритрейски Фронт за демокрация и
справедливост, предимно с членове хри-
стияни - бел. ред.) и тях съществуваше
споразумение за сваляне на режима, като
уговорката ни беше след победата ново-
то правителство на страната да признае
правото на народа на Еритрея на само-
определение. Не независимост, а само-
определение. Така с методите на парти-

занската борба и с добра организация
през 1991 г. буквално унищожихме ети-
опската армия - най-многобройната в Аф-
рика. Когато превзехме столицата на
Еритрея, там имаше 109-хилядна окупа-
ционна армия - генерали, полковници,
танкове, оръжие и всички те попаднаха в
плен. Нашите съвместни с етиопците под-
разделения продължиха до столицата
Адис Абеба, а президентът на Етиопия
Менгисто Хайле Мариам избяга в Зим-
бабве, където живее и до ден днешен.

Веднага след победата Държавният де-
партамент на САЩ направи изявление,
че не признава разделянето на Етиопия,
не признава и обособяването на Еритрея
като самостоятелна държава. Новоизбра-
ното етиопско правителство обаче се
обърна към генералния секретар на ООН
да се проведе референдум под егидата
на ООН, за да се реши този сложен три-
десетгодишен проблем за региона, а
след още две години - през април 1993
г. референдумът в Еритрея се състоя.
Въпросът беше много прост: “Искате ли
Еритрея да бъде суверенна държава - да
или не”. 80% от еритрейците гласуваха с
“да”. И още в същия ден бе обявен нашият
суверенитет. Това стана на 24 май. Много
държави искаха да са едни от първите,
които да поздравят независимата ни ро-
дина, в това число и САЩ. Ние обаче
смятахме, че тази чест принадлежи на
народа на Етиопия и така тя стана първа-
та държава, признала нашия суверени-
тет. И започнахме новата си история.

 Какви бяха първите свободни
стъпки на независима Еритрея? Някой
опита ли се да осигури спокойна обста-
новка за изграждането и развитието
на страната ви?

- За съжаление тази нова история не
продължи дълго, защото действително
това не съвпадаше с интересите на САЩ

,

Снимка Мариета ТОМОВА
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Текле Асгедом:

вярва
и

Площ: 121 320 км
(96-о място в света)
Столица: Асмара.
Най-голям град Асмара
Население: 5 млн. 647
хил. души (юли 2009 г.)
Независимост от Етио-
пия: 24 май 1993 г.
Парламент: еднокамер-
но Национално събра-
ние от 150 депутати,
избирани с пряко
гласуване с мандат за
5 години.
Управление: президент-
ска република - прези-
дент Исаяс Афеверки
Религия: мюсюлмани,
християни копти, римо-
католици, протестанти
Икономика: БВП $2,254
млрд. (215-о място в
света)
БВП на човек: $424

ДЪРЖАВАТА ЕРИТРЕЯДЪРЖАВАТА ЕРИТРЕЯДЪРЖАВАТА ЕРИТРЕЯДЪРЖАВАТА ЕРИТРЕЯДЪРЖАВАТА ЕРИТРЕЯ

в района. Новите, социалистически по
същество, правителства на Еритрея и
Етиопия работиха съвместно за постига-
не на регионална стабилност и създава-
нето на регионален пазар. Създадохме
субрегионална организация IGAT (Меж-
дудържавна агенция за развитие), в ко-
ято участват Уганда, Кения, Етиопия,
Сомалия, Джибути, Еритрея и Судан.
Сумарно това са 200 милиона населе-
ние - колосално голям пазар. Стремежи-
те ни бяха насочени към това да се създа-
де единен регионален пазар, да се
създаде регионална стабилност, като
всеки един конфликт се решава съвмест-
но между държавите от региона. Едни от
първите въпроси, които се постарахме
да решим, бяха вътрешните проблеми
на Судан и на Сомалия. Това обаче не
съвпадна с интересите на американците.
Особено със започването на новото сто-
летие те решиха, че всички трябва да се
подчиняват на тяхната воля. Поради това
нашите интереси се сблъскват. Сега, от
изтеклите благодарение на Уикилийкс
документи, ясно се вижда, че именно
САЩ създават кървавите конфликти.

 Наскоро републиканският канди-
дат за президент на САЩ Мит Ромни
каза буквално следното: Започваме но-
вия век - века на Америка. Всъщност те
никога не са изоставяли тези свои на-
мерения. Забелязвате ли опит за
въздействие над Африканския съюз?

- Ако внимателно се следи това, което
САЩ правиха в нашия район по време на
управлението на републиканците, ще ста-
не ясно, че демократите само продължа-
ват техния курс. За първи път в историята
Вашингтон създаде ново военно команд-
ване за Африка - АФРИКОМ. Сега търсят
къде да бъде главният център, изградиха
и първата си военна база в Джибути.
Цялата икономическа или друга помощ
за региона, която по-рано отделяха, днес
минава през АФРИКОМ, през военните.
И още нещо - САЩ откриват мисия с ранг
на посолство за Африканския съюз. По-
рано посланикът на САЩ в Етиопия отго-
варяше едновременно и за всички въпро-
си, отнасящи се до Африканския съюз. В
момента повече от 20 африкански държа-
ви имат договор със САЩ, който позволя-
ва на американските ВВС да използват
африканските летища. Става ясно, че
единственото, което искат да направят, е
да свалят всички режими, да изгорят всич-
ко създадено, да анулират действащите
досега споразумения и всичко да започ-
не отначало така, както направиха с Ирак,
така, с Либия, така, както се стараят да
постъпят и със Сирия. САЩ искат да
възстановят единствено “равновесието” на
собствените си интереси  в света. А много
хора мислеха, че след приключване на
студената война в света ще се възцари
мир, взаимно разбирателство и т.н.

o Нека се върнем към това, което
е най-важното за гражданите на Ери-
трея.  Международната обстановка
до голяма степен се определя от ин-
тересите на големите сили, но точ-
но под въздействието на тази об-
становка народите все пак трябва
да живеят и просъществуват. Какви

са днес вътрешните ви проблеми?
- Това, което в началото на нашия

разговор споменахме по отношение на
природните ни ресурси, е вярно, но на
нас все още ни липсват много неща - и
инфраструктура, и добре подготвени кад-
ри. Плантациите, които имахме през 60-
те години на миналия век за плодове и
зеленчуци, бяха напълно разрушени и
сега трябва да се възстановяват. В онези
години ние снабдявахме практически
целия Близък изток с плодове и зеленчу-
ци - чак до Турция. Представяте ли си
какво е след 30 години на война и разру-
ха? Бих могъл да кажа, че последните 20
години ние повече или по-малко насо-
чихме усилията си към възстановяване на
физическата инфраструктура. Училища
има вече практически във всички ъгълче-
та на държавата, същото се отнася и до
медицинските центрове и болниците. Об-
разованието още от първи клас до уни-
верситета е напълно безплатно, медицин-
ското ни обслужване също. Може би тряб-
ва повече да наблегнем на качеството -
имаме сериозни планове именно в тази
посока. По отношение на техническата
инфраструктура най-много усилия поло-
жихме за възстановяване на електропро-
изводството, на разрушените през война-
та пътища. В момента няма населено мя-
сто, до което да няма път. Е, не всички са
асфалтирани, но все пак ги има.

През 1991 г. в Еритрея имаше две
международни летища. В момента те са
четири. Още - разширяваме пристанища-
та в някои от градовете, особено голямо-
то пристанище в близост до столицата.
По отношение на образованието - ако
през 1991-ва имахме само 1 университет,
сега имаме 8 колежа в различни райони
на страната. В селското стопанство в мо-
мента горе-долу постигнахме необходи-

мото, за да задоволяваме собствените си
нужди, като продължаваме да прилагаме
много нови програми. Правителствената
ни политика е такава, че сме против така
наречената хуманитарна помощ. Смята-
ме, че сме длъжни да направим всичко
необходимо, за да се изхранваме сами,
за да се чувстваме горди като хора. Вто-
рото и много важно нещо е, че ние не
искаме икономическа помощ, ние пред-
почитаме да получаваме единствено кре-
дити, за да развиваме производството и
търговията си. Досега не сме видели нито
една страна в света, която да се е разви-
ла и постигнала нещо с помощи.

Инвестициите в настоящия момент, от-
читайки, разбира се, и тази конфликтна
ситуация, създадена в региона, не е лесно
да се появят толкова бързо и в необходи-
мия обем, но например в сферата на по-
лезните изкопаеми понастоящем в стра-
ната работят 24 чуждестранни компании.
По информация, която в момента вече е
официална, страната ни е много богата на
природни ресурси, по-специално на мета-
ли. Една от тези компании - канадско-ери-
трейска - през 2011 вече достигна до
фазата на експлоатация и през 2011 г.
доби 11 тона злато. Основно страната ни
е богата на злато, сребро и мед, имаме
също желязо и колосално количество
строителни материали - мрамор, гранит,
кварц за производството на висококачест-
вено стъкло, както и огромни количества
материал за производство на цимент. По
нашето законодателство държавата може
да участва с до 40% акции в която и да е
компания, свързана с геоложки проучва-
ния и експлоатация. Държавата има право
да участва с 10% от самото начало на
създаването на тези компании, с възмож-
ността впоследствие да закупи по пазар-
на цена до 30% от акциите на която и да
е мина или миннодобивна компания. Есте-

ствено, колкото по-рано изкупуваме дяло-
ве, толкова по-евтино ще ги купуваме. На-
пример в завода, който в момента произ-
вежда златото, 40% принадлежи на пра-
вителството на Еритрея, а след това 38%
от печалбата на компанията е корпорати-
вен данък, което на практика означава, че
60-70% от ресурсите на практика да оста-
ват за страната.

 Какви са взаимоотношенията ви
с Русия?

- Естествено в момента, в който ста-
нахме суверенна държава през 1993 г.,
веднага възстановихме взаимоотношени-

ята си с Русия, които всъщност винаги са
били дружески. Още същата година Ру-
ската федерация откри посолство в Ери-
трея, а ние в Русия три години по-късно.
Разбира се, вие сами разбирате какъв
тежък преходен период бяха тези годи-
ни в развитието на Русия и ние не мо-
жехме да очакваме много - това
продължи до 2000 г., след която иконо-
мическата, социалната и политическата
стабилност в Русия започна да се възста-
новява. От 2011 г. руските интереси оп-
ределено се засилиха. Отчитайки факта,
че в бившия СССР имаше колосална ин-
формация, техните научноизследовател-
ски центрове и особено техният “Внеза-
рубежгеология” има огромна база дан-
ни за нашите геоложки находища, осо-
бено тези от редките метали. Появи се и
интерес към инвестиции в тази област.

 Преди няколко дни се появи ин-
тересната информация, че едно от
най-приоритетните направления в ра-
ботата БРИКС е да се помогне на Аф-
рика за по-бързото й възстановяване.
Този приоритет беше ясно дефиниран
и изразен - те буквално казаха, че
трябва да помогнат и да съхранят
Африка. Какви са вашите очаквания?

- На целия Африкански континент ев-
ропейският колониализъм допринесе за
това всичко и всички да бъдат разделе-
ни, обособиха се толкова измислени
държави. В много от тях има народности,
които говорят на 10-20 различни езици. С
една дума, колониализмът не остави ня-
кои процеси да се развият по своя есте-
ствен начин. Организацията за Африкан-
ско единство, която е създадена през 1963
г., смята, че сега съществуващите грани-
ци не бива да се преоформят по пътя на
силата, изхождайки и от факта, че всички
етнически и племенни малцинства са
обособили характерна национална иден-

тичност в отделните държави. В момента
всичко това не устройва САЩ и очакваме
американската политика по отношение
на континента да бъде още по-агресивна.
Как именно БРИКС ще се противопоста-
ви на всичко това предстои да видим. За-
щото програмата им за големи инвести-
ции естествено се свързва и с политиче-
ската стабилност в държавите от Африка.
Фактът, че БРИКС е заинтересуван от
възраждането на Африка, е много поло-
жителен, от една страна, от друга, засега
организацията не отива на директна кон-
фронтация с американските интереси, но
по мое мнение това е временно. В този
смисъл не може да очакваме никакво
“Американско столетие”, защото реалии-
те са други и преразпределението в ико-
номическата сфера също ще бъде друго.

Ще допълня още нещо - Западът ни
обвинява, че сме “регионален дестаби-
лизатор”. А ние сме малка държава, с
малко население. Единственото, което
искаме, е политическа стабилност, за да
можем да изпълним на практика всички
програми, проваляни досега от външни
сили. От една страна, те блокират възмож-
ностите ни за действие, от друга страна,
ни обвиняват, че не изпълняваме едно
или друго. Затова вместо да застраша-
ват нашето съществуване, нека ни оста-
вят на мира. Говорят ни за демокрация, а
това са само празни думи. За нас демо-
крация означава всеки да има право на
образование, на медицинско обслужва-
не, право на труд, право на бъдеще - без
тези основни неща демокрация според
нас няма и не може да съществува.

 По ваше мнение по какъв начин
България би могла да окаже помощ на
еритрейския народ, в каква област
или посока?

- Ще разгледам този въпрос, като го
разделя на две. Първо, бихте могли да
помогнете в сферата на инвестициите,
търговията, културната сфера и образова-
нието. По отношение на образованието
искам да кажа, че имаме вече няколко
души, които са завършили висшето си
образование в България и вече работят в
нашето правителство. Също така, ако има
заинтересовани български компании, ко-
ито да инвестират в областта на полезни-
те изкопаеми, би било много добре, за-
щото в тази област перспективите са на-
истина големи. В тази връзка искам да
кажа, че в началото на октомври т.г. ще
се проведе конференция и ако има заин-
тересовани специалисти, които да присъ-
стват, сами ще се убедят в потенциала на
възможностите в това направление.

Ще се върна на един друг въпрос -
когато водехме нашата война за незави-
симост, както казах в началото на това
интервю, се получи така, че ние бяхме
сами - Западът беше изцяло на страната
на Етиопия. В момента, когато в Етиопия
военните взеха властта и обявиха, че ще
строят социализъм в Етиопия, ние отново
зависехме само и единствено от нашите
собствени сили. И ние победихме в жела-
нието си да станем независима държава.
Ще подчертая още веднъж, че по иконо-
мически показатели сред всички страни в
нашия регион ние вече 7 години сме на
първо място - например детската
смъртност вече е изключително ниска, на-
личието на ХИВ-позитивни е толкова
ниско, че на практика не съществува. Ние
независимо от цялата външна съпротива
и провокации, успяхме не само да просъ-
ществуваме, а да достигнем високи успе-
хи. Сега на практика вече сами усвоява-
ме природните богатства на страната си.
Ето защо съм дълбоко убеден, че всеки
един народ трябва да вярва преди всичко
само на своите собствени сили, за да
съществува и се развива.

Столицата Асмара в пълния си вечерен блясък
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ВАСИЛЕВА

зчислителните ма-
шини, които преди
по-малко от четвърт
век заемаха етаж от
сграда, сега се

Защо губим младите
си дарования?

И

Обречена на изостаналост - това ли е перспективата
на България, или все още имаме шанс

събират в дланта ни. След
още толкова години, а може и
по-скоро, онова, което днес е
аксесоар в ръцете ни, нищо
чудно да стане неразделна
част от самите нас, вмествай-
ки се в обема на биологична
клетка. Технологиите препус-
кат с шеметна скорост по ма-
гистралите на времето, прене-
брегвайки национални грани-
ци и пространства, сякаш на-
пук на икономически, социал-
ни и всякакви кризи, без да се
съобразяват с политическата
конюнктура, целесъобразност
или каприз. Благодарение на
тях и информационните мре-
жи знанието се разраства ла-
винообразно. До-стъпът до
него - също. Откритията се ум-
ножават до невъзможност да
бъдат наблюдавани и осъзна-
вани. Напредналите нации се
готвят за настъпване на
“технологична сингулярност”
(Technological Singularity) - мо-
мент, в който скоростта на тех-
нологичния прогрес ще до-
стигне такава степен, че ще
започне да променя човешка-
та реалност. Ако за звездния
миг все още се спори, то за-
ключенията на експерти относ-
но гаранциите за просперитет
на обществата, инвестирали в
наука и знания, звучат все по-
безапелационно.

За България тези сценарии

наподобяват
футуристичен сън

Перспективата, с която бо-
равят управляващите държа-
вата ни политици, има обидно
скромни параметри. Страте-
гии, планове и прочие доку-
менти за намерения (най-мно-
го до 2020 г.) в действител-
ност са създадени не като
осъзнат порив за промяна, а в
отговор на изисквания на Ев-
ропейския съюз. По традиция
визията на правителствата ни
се простира до края на ман-
дата. Настоящото успя да ни
убеди, че традициите не са
това, което бяха, сменяйки
позиции и намерения в рам-
ките на по-малко от деноно-
щие. Късият хоризонт, инте-
лектуалната недостатъчност,
страхът и невъзможността за
скок отвъд границите на
днешното, всекидневното и
рутинното - това вероятно са
част от причините за отреде-
ния ни

„африкански” бюджет
за образование

и наука

за почти култовото приоритет-
но инвестиране в бетон, би-
тум и асфалт, за рекламира-
нето на “свръхтехнологични”
доктрини - “овчар”, “картоф” и
“дюнер”, за демонстрирането
на благоговейна омая пред
простащината и посредстве-
ността като символно по-
тъпкване на позволяващите си
собствено мнение и дразнещи

КАК ДИРЕКТОРИТЕ НА ЕЛИТНИ ГИМНАЗИИ
КОМЕНТИРАТ ПРЕДЛАГАНИТЕ ПРОМЕНИ?

Мариана МИЛЕВА, директор на природо-математи-
ческата гимназия “Добри Чинтулов” в Сливен
(училището е създадено през 1835 г.,
а като гимназия съществува от 1878 г.)

“В образователната система мнозинството от учили-
щата са основни и СОУ. От тяхна страна съществува
доста сериозна съпротива срещу това, да има прием
след V клас в гимназиите. Аргументът им е, че ние “оби-
раме” хубавите деца. Само че тези същите деца, като
останат да учат още три години при тях при ниска степен
на взискателност - а това, повярвайте ми, е така, изклю-
ченията са редки - после идват при нас без формирани
навици за учене. Освен това те трябва и да се адаптират
към новата среда след приема в VII клас. Така, докато се
пригодят към новото училище, те реално губят време.
Считам, че в момента прогимназиалният прием в мате-
матическите и природо-математическите гимназии създа-
ва реална пазарна ситуация в образованието с възмож-
ността родителите да избират училище за детето си. А
образование и възпитание без взискателност е нонсенс,
оксиморонен израз. Реално в настоящата ситуация е
налице противоречие между конюнктурния интерес на
мнозинството (по демографски и социални причини де-
цата намаляват) и една добра практика на по-малко на
брой училища. В страните с опит в демократичното уп-
равление изборът е в полза на добрата практика. Ние,
българите, все още се учим.”

с претенции непослушни “фе-
одални старци”.

В реалност, паралелна на
нашата (монументализирала
Материалното във вид на
спортни зали, стадиони, маги-
страли, но презираща ма-
тер’яла), технологични гиган-
ти, иновативни компании и
цели държави се състезават в
издирване, привличане и
задържане на млади, обеща-
ващи и заявили за себе си
таланти. Особено онези, пока-
зали способности, креатив-
ност и рефлекси в природните
науки - химия, физика, биоло-
гия, математика и математиче-
ска лингвистика, информаци-
онни технологии, астрономия.
Според прогнозите на експер-
ти само след 5 години на Ев-
ропа няма да достигат 700 000
специалисти с инженерна и
математическа квалификация.
Дефицитът им вече се усеща
и у нас, където акредитирани-
те 51 висши училища конвей-
ерно и в надпревара конфек-
ционират “мениджъри”, “биз-
нес администратори”, “иконо-
мисти” и “юристи” под безгриж-
но благосклонния поглед на
държавата.

Сякаш за да добави капка
катран в казана с недофинан-
сираното образование, униже-
ната наука, технологичното
откъсване, ерозиращата ком-
петентност, принуждаваните
да емигрират специалисти,
Министерство на образовани-
ето, младежта и науката пред-
ложи нов закон за училището
с “разтърсваща реформа” точ-
но за математическите и при-
родо-математическите гимна-

зии, доказали еднозначно, че
подготвят елитни кадри, жела-
ни в целия свят. Резултатът от
промяната ще е постепенно
прекратяване на съществува-
нето им във вида, в който ги
има сега (обучаващи деца от
V до ХII клас) и запазването
им, но вече като обикновени
училища, предлагащи 12-
класно обучение. С необясним
инат МОМН отказва да ги при-
общи към специализираните
училища с курс V-ХII клас, как-
вито са например тези по из-
куствата или спорта. Да бъдат
или не - въпросът е почти
Хамлетов, а дилемата - на
дневен ред, като е очевидна
последователността в стара-
нието за разрушаване на ра-
ботеща система, която дава
продукт с международен сер-
тификат за качество. Доказват
го медалите за призови места
от участия на възпитаници на
математическите училища в
международни олимпиади и
състезания, които тази година
валят направо като “летен
порой”. Доказва го и почти
100% успеваемост на випуск-
ниците им на кандидатсту-
дентските изпити.

 Българската държава и
управляващите не си дават
сметка за богатството, с което
разполагаме. Ако пък си да-
ват - значи тенденциозно го
унищожават. Талантът на де-
цата с изявени дарби в приро-
до-математическите науки, на-
правляван и стимулиран, след
време връща между 50 и 500
пъти инвестираните в обуче-
нието средства. Нов подход в
ранното диагностиране, откри-

ване на даровити деца и струк-
туриране на специален фонд
“Таланти”, както е предвидено
в Мярка 19 на програмата на
МОМН за 2009-2013 г., оче-
видно ще останат поредната
хартиена стратегия, писана от
правителството на ГЕРБ, за да
се хареса на чиновниците в
Брюксел. МОМН не може на
посочи дори приблизителния
брой на талантливите българ-
чета. За разлика от нас, стра-
на като САЩ например иден-
тифицира и води на отчет да-
рованията си от най-ранна
възраст. Освен във всеки щат,
на национално ниво функцио-
нират структури - асоциации,
които работят не само с под-
растващите, но и с родители-
те, и с учителите им. Подобни
практики въвеждат в работата
си в България и две американ-
ски фондации, подкрепящи
участието на ученици от мате-
матическите и природо-мате-
матическите гимназии на
международни състезания и
олимпиади. Летни пленери за
запознаване и създаване на
усещане за общност и съпри-
частност, поименни строго
индивидуални стипендии,
стриктно проследяване на ус-
пехите, участията, проявите и
пътя в света на науката, както
и професионалната реализа-
ция на децата - това е само
част от арсенала на “ловците”
на таланти. И те съвсем не са
единствени. Тази година, уче-
ник от ХI клас на природо-
математическата гимназия в
Сливен е поканен да учи в
Империъл колидж в Лондон
(най-престижното средно учи-
лище за природни науки в
света).

Европейски вузове
“ловят” наши

елитни ученици

Емблематична е историята
на випускника на математиче-
ската гимназия в Пловдив
Александър Гьорев, който пре-
ди две години праща електрон-
но писмо до университета в
Шефилд-Англия, съобщавайки
единствено имената си и че се
интересува от възможностите
за обучение. След половин
час получава отговор с изпи-
сани трите му имена, името на
училището, в което учи, класа,

Випускникът
на
математи-
ческата
гимназия
в Пловдив
Александър
Гьорев
(в средата)

в който е към момента, надлеж-
но изброени всичките му учас-
тия в български и международ-
ни състезания по информати-
ка, в това число и участията му
в американското Top Coder,
което е без възрастови огра-
ничения и в което при средно
месечен брой на участниците
от порядъка на 12 000-14 000,
рейтингът на нашия ученик е в
топ 100! Към днешна дата Гьо-
рев продължава да получава
предложения от престижни
университети. След негово уча-
стие в олимпиада през януари
т.г. Александр получава пока-
на от Техническия университет
в Берлин да учи там. Решава
да избере този вуз, който ус-
пял да го заинтригува с офер-
та за безплатно обучение. И
не е единствен. Очевидно, ев-
ропейските университети сле-
дят и “ловят” свои възпитаници
сред призьорите на междуна-
родните състезания. Ръковод-
ството на математическа гим-
назия “Баба Тонка” в Русе от-
чита ръст в броя на възпитани-
ците си, избрали обучение в
чужбина. От последните три
випуска 2009-2011 г. при
завършващи 127-129 ученици,
заминаващите да учат извън
страната са, както следва: за
2009 г - 21, за 2010 г - 29, за
2011 г - 31. За природо-мате-
матическата гимназия в Сли-
вен пикът на заминаващи и
бил през 2010 г., когато около
20 випускници избират основ-
но Англия, Холандия, Дания,
Шотландия, където да
продължат обучението си.

 Преди дни президентът
Плевнелиев връчи на абиту-
риенти, носители на медали
от международни състезания,
сертификати, даващи им пра-
во да се запишат в избрано
от тях висше училище у нас
без приемни изпити. Похва-
лен ритуален жест на отчая-
но нуждаещата се от публич-
ни индулгенции власт. Дълбо-
ко лицемерен обаче по своя-
та същност в опита да създа-
де превратна представа за
перспектива. Защото точно тя
отсъства от нашите географ-
ски ширини, в които напос-
ледък с подкрепата на управ-
ляващите властва арогантна-
та посредственост. След шар-
мантните “сладури” и леко-
крили “калинки” властта е в
ръцете на уж политици
(всъщност римейк на няко-
гашните политкомисари), за-
претнали ръкави да управля-
ват здравеопазване, икономи-
ка, ядрена енергетика, наци-
онална сигурност и всичко,
каквото попадне пред погле-
дите им. Катапултирането на
никому неизвестни до вчера
“специалисти”, избрани в най-
високите кариерни нива на
държавата по принципа на
моментен каприз или нечие
телефонно обаждане, обез-
смисля всяко старание и ам-
биция за образование. И пла-
новете за себеосъществява-
не, себедоказване и себере-
ализация. Тук и днес.

 Благодарение на техноло-
гиите светът се смали до раз-
мерите на планетарно село.
Държавите и компаниите, ин-
вестиращи приоритетно в об-
разование, наука и знания,
оперират с перспективата. И с
бъдещето. Те са като магнит
за дарованията, защото пред-
лагат възможности. Въпро-
сът е България като държава
има ли какво да им предложи,
с какво да ги притегли в орби-
тата си, за да може зад щи-
та на техния талант да по-
срещне предизвикателствата,
които са на прага й.
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Позиция От дума на дума, та в... ДУМА

Панчо ПАНЧЕВ

яколко новини
стигнаха по един
или друг път до
мен почти еднов-
ременно и чудей-

Н
ки се коя да изкоментирам в
тези мои редове, реших, че
мога да отделя по няколко
реда на не една. Както пове-
лява протоколът, започвам с
царската.

Вестта, че президентът
Плевнелиев е поканил да
посети страната ни не кой да
е, а английската кралица, развълнува (по свой си
начин, разбира се) дори мен, заклетия република-
нец. Може би, защото се занимавам с детска лите-
ратура и в приказките, особено по-старите, е пълно
с неземно красиви и невероятно добродетелни
принцеси, които порастват и стават кралици. Ува-
жение към бъдещата ни гостенка будят у мен и
статистическите данни за възрастта й и за дълго-
срочното й царуване.

 Споменах думата “приказки” и се сетих, че и
днес, както съм чел, един скандинавски крал се
движел по улиците с велосипед. Това спомняне ме
отпрати към нашето Народно събрание и доста
честото подновяване на депутатските мерцедеси.
Оттам пък ми дойде на ум за почти всекидневните
командировки на държавните ни ръководители не
само до Брюксел, но и до всевъзможни дестина-
ции, както му викат сега туристите. Дипломация
въртим - ще ми отговори някой. А на мен ще ми
бъде трудно да се съглася, защото от предимно
рекламната цел, с която се правят тези прекалено
много екскурзии, едва ли има някаква полза бед-
ният ни и гладен народ.

Впрочем няма нищо лошо в това да използваме
всички случаи, при които може да се каже някъде
извън границите ни добра дума за красивата ни,
богата на природа и история страна, дори когато
повод за това е неоспоримата популярност на
Христо Стоичков например. Но България е родила
и хора на духа като поета Никола Вапцаров. Не
случайно по света, включително в държави, които
нямат нищо общо с комунизма, бяха преведени
редове, написани от гения, разстрелян като борец
против фашизма, за да събудят у много хора с
вълнение и почит.

Но не и у Цецка Цачева. Във вестникарска ин-
формация чета, че “Председателката на Народно-
то събрание отказа предложението на Коалиция
за България депутатите да почетат паметта на го-
лемия поет Никола Вапцаров по повод 70-годиш-
нината от неговия разстрел”. Повод за този отказ е
фактът, че “българската история е изпъстрена с
имена на много светли личности, които са напра-
вили немалко за нас” и според видната държав-
ничка не е редно всеки ден да има по няколко
чествания на такива годишнини... Защото според
Цецка Цачева всеки ден се раждат или загиват в
името на светли идеали поети като Никола Вапца-
ров, признати от целия свят, но пренебрегнати в
родината им. За съжаление това не е първият акт,
с който са подценявани у нас рицари на духа като
Вапцаров.  Цялостната политика на днешното пра-
вителство е някак неусетно, негласно да подценя-
ва и пренебрегва хората на науката, литературата
и изкуството и да оставя тяхната дейност на най-
заден план. Освен в случаите, но те рядко се уцел-
ват, когато някой жест към тях може да бъде из-
ползван за пропаганда на днешното ни благоден-
ствие и успехи.

В друг вестник чета за неимоверното разраст-
ване на Съюза на българските писатели. В допис-
ката се казва, че това “разкри сензационно бивши-
ят зам.-председател Петко Братинов”. Твърде голе-
мият брой на приети в тази писателска общност
пишещи е истина. Но е истина също, че иначе не
бездарният поет Петко Братинов, който напоследък
много се загрижи (със статии във вестниците) за
най-старата организация на колегите си не е бил
никога неин заместник-председател. На неотдав-
нашно събрание той се кандидатира за председа-
тел, но получи една шепа гласове (четирийсет и
няколко), а това може да се обясни с факта, че от
фаворит на председателя изведнъж той се
превърна не само в негов опонент, а в необяснимо
защо лют враг. Колкото до влизането на прекалено
много членове, някои едва ли заслужаващи, в
Съюза на българските писатели, приемал ги е уп-
равителният съвет, в който Петко Братинов от дълги
години е постоянен член.

Бях си написал на листчето и други новини, за-
служаващи разсъждения върху тях, но първо, мяс-
тото ми се свършва и второ, мисля си, че едва ли
има смисъл да споделям с невинните читатели
разни уж дребни поводи за моите лични ядове и
притеснения. Де да бяха само лични! И да не бяха
толкова много! “Живот ли е, да го опишеш” - беше
казал големият поет.

Живот ли е,
да го

опишеш...

Живот ли е,
да го

опишеш...

Живот ли е,
да го

опишеш...

Живот ли е,
да го

опишеш...

Живот ли е,
да го

опишеш...

Живот ли е,
да го

опишеш...

Партизани от Горнооряховския отряд

Премълчавана
истина
Трябва да се знаят реалните факти
за партизаните у нас, техният подвиг
е човешки, не е подвиг на паметници

Георги ПЕНЧЕВ

П
исателят Давид Овадия
настоятелно поиска да се
срещне с проф. Йордан
Йотов, който беше тогава
член на Политбюро и се-

кретар на ЦК на БКП. Лесно беше
да се досетя за повода, а и Давид
ми го подсказа.

 Преди време беше излязла не-
гова мемоарна книга за партизан-
ския отряд “Антон Иванов” - “Дед
или разгромът” и из Пловдивския
край беше започнало брожение.
Дочуваха се приказки, че  окръжно-
то партийно ръководство замисля да
накаже писателя. На млади години
Давид Овадия е бил  партизанин в
този край и беше написал няколко
книги за тези свои патила. Но това
беше някога, а сега над главата на
Давид се струпваха облаци.

Негодуваха участници в съпро-
тивата, и не само те, на които раз-
казаното от писателя за партизан-
ския живот им се стори неистина и
клевета. Бяха готови да го подло-
жат на жесток съд.

 През ония години беше се на-
ложило като неписано правило, че
за антифашистката съпротива тряб-
ва да се разказва приповдигнато,
да се изтъкват преди всичко геро-
ичното начало, саможертвата, при-
мерите на смелост и другарство.
Имаше оправдание за такъв под-
ход. Участвалите в тази борба и
преди всичко онези, дали живота
си за идеал, в който са вярвали
искрено, не са мислили за облаги и
постове. Били са честни идеалисти.
Мемоарната литература и пропаган-
дата съзнателно изтъкваха героич-
ните страни от борбата на партиза-
ните и партизанското движение.
Беше изграден светъл ореол.

А тази книга на Давид Овадия
посягаше върху него. Тя се опитва-
ше да покаже по-пълната истина,
която малцина познаваха. Защото в
тази борба освен героизъм и под-
визи е имало и не толкова светли
прояви.

Запомнил съм тази среща. Да-
вид Овадия явно се вълнуваше. Той
имаше говорен недостатък и  заек-
ваше, като приказва. Сега това ли-
чеше много явно. Мисля че и про-
фесорът беше притеснен. Той се
срещашe често с писатели и с дру-
ги хора на изкуството и лесно нами-
раше приказка с тях, а сега беше
неспокоен и напрегнат. Предвари-
телно говорихме твърде подробно
за писателя Давид Овадия, за та-

лантливия поет, който в ранните си
години беше дал път в литература-
та на много даровити писатели, сам
беше автор на поезия и белетрис-
тика с високи нравствени внушения.

 Още от първите минути това на-
прежение започна да изчезва. Да-
вид започна да говори без излиш-
но запъване. Мина толкова време и
съм забравил подробности от раз-
говора, но няма да забравя, че в
някакъв момент станах и попитах
Йотов дали да не изляза, за да
останат сами. Той ме спря: “Защо да
излизаш? Трябва да знаеш цялата
истина. Ти си писател, литературата
е длъжна да говори откровено”

Разговорът беше приел странен,
неочакван обрат. Говореха за отно-
шението на пловдивчани към кни-
гата и разказаното в нея. Давид
беше чул ясно, че писателят има
право и е длъжен да говори истина-
та. Вече бяха забравили повода да
се срещнат и бяха се отправили по
следите на спомени и забравени
случки из някогашния им партизан-
ски живот. Единият е бил в отряд
“Чавдар”, а другият - в отряд из
Пловдивско, но бяха намерили мно-
го общо в случки и преживелици.
Те не говореха за подвизи и сме-
лост, а за една друга и непозната
страна на партизанския живот.

Слушах ги и си мислех, че наи-
стина сме били наивни, дето такова
сложно и пъстро движение като
партизанското, сме го възприемали
едностранчиво и опростено. Съби-
рали се хора от различни възрасти,
с различно образование и опит и е
трябвало да живеят като семейство.
И нещо много по-важно - да са го-
тови всеки момент да рискуват жи-
вота си заради другия, който дори
непознат, е твой другар по идея. И
не сме мислили, че различните
хора са имали и различно поведе-
ние в трудните ситуации.

Двамата бяха се приближили
един до друг, пренесли се през го-
дините, те връщаха времето на сво-
ята тревожна младост. Не разказва-
ха за битки и подвизи. Припомняха
си за обикновения партизански бит,
за отношенията между различни
хора, за случки, които и тогава, а и
сега, продължаваха да тревожат
съвестта им. Онова, за което раз-
казваха, не го пишеше в книгите.
Но то е важна част от истина за
партизанското време и за трудната
съдба на партизаните.

Може би защото гладът е бил
постоянен спътник в този живот,
възкръсваха спомени как команди-

рите и в най-гладните дни имали
какво да ядат. Когато другите гла-
дували. Правели го скришом, но как
да се скриеш, когато гладът изост-
ря всички усещания. Партизани
след акции също прикривали по
нещо за трудни дни. Станело ли
известно, следвали най-сурови на-
казания. Спомняха си за момчета,
които заради коричка хляб получа-
вали куршум. Разказваха как за
дребни прегрешения също следвал
куршум. Тези, които отсъждали на-
казанията, не били светци. Поняко-
га грешели повече от другите.

Единият разказваше, другият го
допълваше и започвах да мисля, че
сякаш става дума за един и същи
отряд, за едни и същи хора. Всичко,
което слушах, беше изненада за
мен. Стоях сепнат и изтръпнал. Една
легенда, с която съм живял години,
изчезваше, за да стори място на
истина, която е тъй естествена и
логична.

Макар толкова сурова и грозна.
Онова, което най-дълбоко ме по-

тресе и което щом си спомня, и сега
настръхвам, дойде сякаш изневиде-
лица в разговора. Или пък стигнаха
до него естествено, а на мен се
стори като гръм от ясно небе. Съзна-
нието ми не искаше да го побере.

Спомняха с мъка и съжаление
как по време на походи и акции пар-
тизаните, които били ранени или от
слабост не издържали, били раз-
стрелвани от своите! Не помня кой
първи каза за това, но другият го
подкрепи и разказа за такива случ-
ки и в техния отряд. Малко е да се
каже, че всичко, което бях слушал
и чел за партизанското движение и
за неговия светъл ореол, потъна в
облак. Истина, която съм приемал
на доверие и с искрена  убеденост,
беше разколебана. Защото съм я
възприемал емоционално и не съм
мислил за корените и същността. С
времето и други такива истини бяха
разколебани или подложени на
съмнение. Защото животът не е
едноцветен, защото големите и
сложните явления имат много и
неподозирани дълбочини.

Голямата истина за риска и по-
двига на партизаните и тяхната
борба не може да бъде променена,
но трябва да се познава в цялата й
дълбочина, да се знаят всичките
страни на тази истина.

Скоро след тази среща отноше-
нието към  писателя Давид Овадия
и неговата книга за разгрома на
партизанския отряд “Антон Иванов”
се промени, а критиката оцени твор-
бата на писателя като искрена и
талантлива повест за мъжеството и
подвига на българските партизани...

Години откак писателят партиза-
нин Давид Овадия се пресели в
другия свят. Но и сега, като си спом-
ня за него, сякаш виждам вдъхнове-
ното му зачервено лице и неговите
силни светещи очи, които останаха
докрай отворени за святата истина.
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Култура Ансамбли от седем
държави пристигат
във Варна

Ансамбли от седем държави
пристигат за 21-ото издание на
Международния фолклорен фес-
тивал във Варна, който ще се
състои от 5 до 9 август. Това
съобщи днес Жасмина Василева
от организационния екип на ини-
циативата. Варненци и гостите
на града ще могат да видят
изпълнители от Словакия, Тур-
ция, Сърбия, Узбекистан, Маке-
дония, Мексико и Япония. Бълга-
рия ще бъде представена от
фолклорен ансамбъл “Родопа”-
Смолян. По традиция фести-
валът ще започне с дефиле на
участниците - в неделя от 18,30
часа. Основните концерти ще
бъдат в Летния театър във
Варна. Тъй като интересът към
фестивала е много голям, гости-
те ще танцуват и на изнесени
сцени в два от районите на
града.

Добричката галерия
представя
американска
фотографка

В средата на август в гале-
рията в Добрич ще бъде подре-
дена изложбата “Сърцето на
Запада” - цветни фотографии на
Индиа Блейк, научи ДУМА от
екипа на галерията. Авторката
е родена в Кеймбридж, Масачу-
зец, и израства в Принстън.
Посещава театрално училище в
Ню Йорк и има сценични изяви в
малки театри на Бродуей и в
Чехия. През последните години
се отдава на страстта си към
фотографията и любовта към
природата и пътуването. Тя
казва: “За мен фотографията
винаги е била начин да разкажа
една история, предполагайки
какво се е случило точно преди
момента на снимане и какво
вероятно би могло да се случи
след това.”

„Звезди във Венеция”
гостуват и в Сливен

След успеха на изложбата
“Звезди във Венеция”, експонира-
на тази пролет в Националната
галерия за чуждестранно изку-
ство в София, “Гершон България”
със съдействието на директор-
ката на НГЧИ Ирина Мутафчие-
ва организира национално турне
в 7 града, за което ДУМА писа.
На 9 август от 18 ч. ще се
състои откриването на експози-
цията в художествената гале-
рия “Димитър Добрович”, зала
“Сирак Скитник” (бул. “Цaр Симе-
он” 2). Зрителите ще видят 88
черно-бели портретни фотогра-
фии на знаменити личности от
областта на киното, литерату-
рата, изобразителните изкуст-
ва, музиката и танца, гостували
на Венецианското биенале и ле-
гендарния Венециански кинофес-
тивал през втората половина на
миналия век.

Снимка АРХИВ НА ФЕСТИВАЛА

книга” и община Варна дават възмож-
ност на жителите и гостите на морската
ни столица да се докоснат до най-нови-
те, най-търсените и най-успешните за-
главия на книжния пазар. Официалното
откриване на “Алея на книгата” е днес
от 17.30 ч. на ларгото пред хотел “Чер-
но море”.

Тази година издателите ще бъдат
още по-близо до почитателите на кни-
гите - познатите бели шатри ще бъдат
разположени на ларгото от хотел “Чер-
но море” до Фестивалния и конгресен
център. Работното време, както всяка
година, е съобразено с лятото - от 10 до
22 ч. На специално изградена сцена до
Фестивалния комплекс ще се състоят
срещите с българските автори и издате-
ли. Ще се говори за книги, за вече из-
дадени заглавия, за предстоящи изда-
ния и, разбира се, ще се четат откъси от

Ïðîäúëæàâà ëÿòíîòî
òóðíå íà áúëãàðñêè
èçäàòåëñòâà
„Алея на книгата” в морската столица
започва днес с литературни срещи

литературни произведения.
Събитието ще бъде откри-

то от кмета на града Кирил
Йорданов и председателя на
асоциация “Българска книга”
Веселин Тодоров. По време на
откриването ще бъдат връче-
ни наградите в националния
конкурс “Разказ на младежка
тема”, както и в петото изда-
ние на “Състезание в библио-
теката”. Танцовият клуб “Стар денс”, ба-
летната формация за модерен балет
“Мелади” и ученици от ХII клас - джаз и
поп пеене, ще поздравят участниците и
гостите на събитието.

Веднага след официалното открива-
не ще започнат и литературните срещи,
организирани от водещи български из-
дателства - “Агата-А”, “Алекс принт”, “Ал-
тера”, “Алфиола”, “Бард”, “Дамян Яков”,
“Емас”, “Ера”, “Жанет 45”, “Жануа 98”,
“Захарий Стоянов”, “Златното пате”, “Ко-
ала прес”, “Кръгозор”, “Милениум”, “ПАН”,
“Персей”, “Посоки”, “Просвета”, “Рива”,

“Сиела”, “Славена”, “Стено”, “Труд”, “Уни-
скорп”, “Фют”, “Хермес”, “Шамбала”. Сред
изложителите ще бъдат книжарници
“Приятели”, както и Варненската, и Ве-
ликопреславската св. Митрополия.

Сред гостите на лятната сцена ще
бъдат  Александрина Железова, Валда-
на Мора, Ваня Жекова, Вероника Дене-
ва, Евгени Черепов, Елка Няголова,
Калин Терзийски, Мирела Иванова,
Митко Новков, Михаил Вешим, Петър
Денчев, Розмари Стателова, Станислав
Пенев, Стела Даскалова и други, научи
ДУМА от Силва Папазян.

Сцена от

спектакъла

“Живак”

Нина АЛЕКСИЕВА

Третият пореден фести-
вал на монодрамата “Към
звездите” започна във Вар-

на и ще продължи до 7 ав-
густ. Сцената-домакин е Ан-
глийският двор на Археоло-
гическия музей.

Фестивалът тръгва с уча-

стие на варненски самодей-
ни детски и юношески съста-
ви, за да може професиона-
листи и непрофесионалисти
да обединят творческите си
усилия, коментира Мариус
Донкин, който е главен ини-
циатор на фестивала. Всеки
от дните ще бъде посветен
на различни държави, съоб-
щиха организаторите.

Вчерашният ден бе по-
светен на България. По този
повод беше представен ав-
торският спектакъл на Ди-
митър Живков “Живак”. Днес
програмата ще продължи с
ден на Гърция и Косово - с
“Когато червената тойота
излезе от пътя и падна в
черната вода” по Джойс
Оутс, авторски спектакъл на
Олга Поцели, и “Актьор в
кутия” на Ментор Симберай

- член на трупата на нацио-
налния театър в Косово. 4
август ще е денят на Русия и
Сърбия. Заглавията в афиша
са “Струва ми се, че така е
по-добре за мен” по Мървин
Пийк на Всеволод Чубенко -
носител на държавни награ-
ди, ордени, медали, основа-
тел на драматичен театър за
моноспектакли, и “Вертер”
по Гьоте на Дамян Кетсойе-
вич. 5 август е ден на Литва
и “Антигона” по Софокъл. На
следвашия ден е ред на
Дания със спектакъла на
Ерик-Еманюел Шмит “Оскар
и розовата дама” на Пиа
Розенбаум. Финала на 7 ав-
густ ще постави родна про-
дукция - моноспектакълът на
Димитър Туджаров-Шкумба-
та “Всичко е мода”. Билетите
са с цени от 5 до 8 лв.

Германската актриса Джудит Щайнхойзер изпълнява ролята на
Мефистофел в постановката на режисьора Франк Матус “Фауст I и

II” по Гьоте. Продукцията ще бъде представена тази вечер в рамките
на фестивала “Театрално лято в Нецебанд”, който се провежда в

едноименния град в Германия

ще бъде открита на 4 август от
10.30 ч. в ателие “Пластелин”, ул.
“Цар Симеон” 48. Рисунките са на
деца между 7 и 10 години и са
създадени като част от груповата
работа, която артисти провеждат в
дома през последните месеци с
подкрепата на фондация “Дечица”.
Желанието на екипа е децата да
видят творбите си в галерийна
обстановка, да получат усещане за
празничност и значимост, а с
позитивен коментар да бъдат
насърчени техните индивидуални
творчески жестове и самочувствие.
Художниците ще присъстват на
откриването, така че то ще бъде
белязано с необходимата доза
игра и шега, но и със сериозност.

Къщи, принцеси
и други в
творбите на
малки художници

ИИИИИ
зложба с рисунки на деца от
Дом за деца “Петко Славей-
ков” в София под наслов
“Къщи, принцеси и други”

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Снимка АРХИВ

лея на книгата” във Варна вече
е традиционно, очаквано култур-
но събитие. За трета поредна
година асоциация “БългарскаА

Никола Гюзелев -
любимец на музите
Никола Гюзелев -
любимец на музите
Никола Гюзелев -
любимец на музите
Никола Гюзелев -
любимец на музите
Никола Гюзелев -
любимец на музите

Сцена „Към звездите”
влезе в Английския двор
Сцена „Към звездите”
влезе в Английския двор
Сцена „Към звездите”
влезе в Английския двор
Сцена „Към звездите”
влезе в Английския двор
Сцена „Към звездите”
влезе в Английския двор
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Култура

дно пътуване, което
започна на шега
през есента на 2006
г. и прерасна в истин-
ска любов, е на път Танцьори от популярната формация “Masters of the Dance”

представят страната ни във Франция. Родните таланти заедно със
своя хореограф Красимир Димитров вече месец шестват успешно
пред френската публика. Досегашните 11 концерта в Нант, Бор-
до, Люсон, Ла Роше Сюр Йон и Маше показаха изключителното
богатство на българския фолклор. Феноменалните танцьори тол-
кова впечатлиха френската публика, че получиха покана за още
10 концерта, научи ДУМА от Ани Николова от продуцентска къща
“ЕНИ филм”. Успешното представяне на Майсторите на танца във
Франция е поредната международна изява на професионалната
формация, която не спира да рекламира и представя богатството
на българския фолклор и националната ни култура из целия свят.

Ла Мари:

Хората тук
носят слънце
в сърцата си
Фламенко-чил аут сензацията „Чамбао” се завръща
в България през ноември с три концерта

“Чамбао” са Мария и ней-
ните момчета от Малага - в на-
чалото Даниел&Едуардо, а по-
късно - Тони Кантеро, Тони
Ромеро, Хуанито, Коки, Робер-
то, Оливер. Музиката им тръгва
от любов на плажа в Малага,
под един сламен покрив в нощ-
та на Сан Хуан, когато магията
е в стихията си. И така вече 10
години, 5 албума, купища на-
гради и признание, дует и тур-
не с Рики Мартин, няколко спе-
циални проекта, една книга,
възпяла живота през болката
и битката с диагнозата рак,
една победа в името на живо-
та, заради самия живот, и мно-
го, много слънце, пясък, море
и усмивки.

България е единствената
територия извън родната Испа-
ния, където “Чамбао” ще напра-

ви три концерта. “България за
мен е у дома, споделя Ла Мари.
Когато дойдохме за първи път
през 2006 г., нямах идея, че
толкова много хора познават
музиката ни, знаят текстовете и
ни обичат. Където и да ходим,
винаги най-важни са хората,
които идват на концертите ни.
Хората тук носят слънце в
сърцата си.”

Минитурнето на “Чамбао”
ще започне от зала 1 на НДК в
София на 7 ноември, ще
продължи следващия ден в
Панаирна палата 2 в Пловдив
и ще завърши в Двореца на
културата и спорта във Варна
на 10 ноември. Билетите са в
продажба на касите на залите
и в мрежата на ивентим.бг на
цени от 20, 30 и 40 лв., научи
ДУМА от Петя Иванова.

Община Кюстендил,
Националната музикал-
на академия “Проф.
Панчо Владигеров”, му-
зикалното общество
“Александър Скрябин” и
Народно читалище

Международен клавирен фестивал-
конкурс „Велики учители” в Кюстендил

Е
да се случи отново - през но-
ември, когато една група и ней-
ната публика ще върнат мор-
ското синьо на лятото с музика,
танци и споделена обич.

Имало едно време едно мо-
миче... една Мария от Малага,
която разказала за любовта към
родния край, приятелите и се-
мейството си толкова вълшеб-
но, че накарала света да пее с
нея. Една Мария, събрала ця-
лото слънце на Андалусия в
сърцето, очите и гласа си, вече
10 години грее от сцената. А
когато някой е искрен колкото
нея, публиката му вярва и дава
доверието и обичта си.

Снимка АРХИВ НА ГРУПАТА

Майстори на танца ни
представят във Франция

Снимка “ЕНИ ФИЛМ”

Хасково джаз
започва с изложба

Фестивалът “Хасково джаз 2012” започва с откриване на
изложбата “Сполучлив избор” на Ян Калаб на 25 септември,
научи ДУМА от Димитър Русев. Ян Калаб под името Splesh,
Point, Cakes твори стрийт арт и графити из цяла Европа и
САЩ. Той е един от новаторите на чешката графити сцена,
като в творбите му се усеща традицията на чешката геомет-
рична абстракция. На петнадесетгодишна възраст Калаб
прави своето първо графити парче, година по-късно рисува
първия панел. През 2000 г. посещава Ню Йорк, където
създава своите най-добри нелегални панели в нюйоркското
метро. През 2001 г. измества границата на графита и става
един от първите автори на пластичния 3D графит в света.
На 26 септември ще има “Дерони джаз найт” с Петър Сал-
чев бенд, на 27-и вечерта е отредена за Чад Лефковиц -
Браун квартет от САЩ, на 28 септември в програмата ще се
включи Виктор Тот квартет от Унгария. Фестивалът
завършва на 29 септември, когато се очаква една богата
вечер с много участници - за достоен финал на събитието.

Николая ИВАНОВА “Братство” организират
първи международен
фестивал-конкурс “Вели-
ки учители”. Сред гости-
те на събитието са и
представители на Мос-
ковската консерватория
“П. Чайковски” и на Мос-
ковския държавен ко-

леж “Фр. Шопен”, както
и музиканти от Сърбия
и Латвия. Международ-
ният клавирен фестивал-
конкурс ще се проведе
във Възрожденското
училище в Кюстендил от
17 до 26 август. В про-
грамата освен прослуш-

ванията на участниците
са предвидени и кон-
церти на Атанас Куртев,
Катрин Гупао, Михаил
Ковальов, дуо Алексич,
Георги Черкин, Павел
Шацки, Иля Шмуклер,
Радослав Николов, На-
талия Деева.

В Добрич започва изграж-
дането на музей на открито -
лапидариум, където ще бъдат
показани артефакти от антична-
та и ранновизантийската епоха.
Експонатите са собственост на
Регионалния исторически музей

Дана РУСЕВА и чрез лапидариума ще са по-
лесно достъпни за гражданите и
гостуващите туристи.

Музеят на открито ще се обо-
соби по ул. “България”, срещу
кметството. Изграждането на
обекта бе заложено в Програма-
та за развитие на туризма в До-
брич за тази година. Решение за

реализирането на такъв проект
бе взето на заседание на Кон-
султативния съвет по туризъм на
13 януари т.г. За инициативата
ще бъдат необходими около 40
000 лв. Разполагането на архео-
логическите ценности ще се
извърши върху модулни кашпи с
подходяща зеленина, с предви-
дени места за сядане и насоче-
но осветление. Целият ансамбъл
ще бъде изолиран от жилищна-
та група и околното пространст-
во със зелена колонада и пана с
влачеща растителност.

В Добрич изнасят
артефакти на открито
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артефакти на открито
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Петър Салчев бенд

Чад Лефковиц - Браун квартет

С
ни

м
ки

 “
Х

А
С

К
О

В
О

 Д
Ж

А
З

 2
0

12
”



26 о четете скоро

Жив     т
В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО

ПЕТЪК 3 АВГУСТ 2012

www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

Из списъка с постижения, кан-
дидатстващи за “Рекордите на
Гинес”:

За една вечер в Перник мобилен
телефон смени 7 собственици. А
двама от тях даже надживя...

Проф. ВЛАДИМИР ИГНАТОВСКИ,
кинокритик и преподавател
ГЕОРГИ ИВАНОВ,
кмет на община Хасково
ГОРАН БЛАГОЕВ, журналист
ДИМИТРИНА ГЕРГОВА, журналист
ИВАН ГАЙТАНДЖИЕВ, политик,
дипломат, член на редколегиите на
сп. “Ново време” и на българското
издание на “Монд дипломатик”
ИВАН МАРКОВ, член на НС на БСП
КИРИЛ ГУМНЕРОВ,
народен представител
Акад. проф. д-р МИЛАДИН
АПОСТОЛОВ, президент на
Балканската асоциация по история
и философия на медицината
ПАНАЙОТ ПАНАЙОТОВ,
сценарист и режисьор
ПЛАМЕН МИНЧЕВ, бизнесмен
РУШИ ВИДИНЛИЕВ, певец
СТОЯН ДЕЛЧЕВ, гимнастик
ХРИСТО ХРИСТОВ, журналист

www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ

ÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐ

3

Св. преподобни Исакий, Далмат и
Фавст (IV-V)

Преподобний Исакий, Далмат и
синът на Далмат - Фавст, се подвиза-
вали в манастира, основан от импера-
тор Теодосий Велики (379-395) близо
до Цариград. След смъртта на Исакий
игумен станал Далмат, който бил вой-
ник на царска служба. След това при-
ел монашество и със сина си Фавст
се поселил в манастира. Далмат така
се прославил със своите подвизи на
въздържание и благочестие, че сами-
ят манастир взел по негово име да се
нарича “Далматски”. Фавст, синът на
Далмат,  също така се прославил с
благочестие.

Лили Иванова ще раздава
автографи в Бургас
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автографи в Бургас
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автографи в Бургас

маратон до сутрешните часове
хаус легендата Роджър Санчес
и протежето му Баги Бегович
ще взривят на макс култовия
“Какао бийч”. Близо 8000 фе-

Състезание по над-
пръскване с водни бало-
ни за деца и родители ор-
ганизира днес детски арт
център “Приказка” в пар-
ка “Заимов”. Пощуряване-
то за малчуганите и тех-
ните родители ще започ-
не в 16 и ще продължи
до 18 ч. Инициативата е
част от лятната програма
на центъра, с която чрез
различни игри и забав-
ления организаторите
целят да развиват въоб-

Гала написа предговор
към книга на бунтарка
“Това е разказ за едно момиче, което може да обича
всичко и всеки - даже нас”, с тези думи телевизионната
водеща Гала завършва предговора към книгата “Разгово-
ри с Десислава-Солджъра”. Историята, разказана в нея,
събира едно момче и едно момиче, които при други
обстоятелства щяха да създадат семейство.
Деси е бунтар и правозащитник, Иван е журналист.
Двамата се срещат в предаването “На кафе” и имeнно
там се раждат техните разговори - за живота и за нещата
от него, където пребивават всички “нормални” - от едната
страна, и всички “различни” - от другата. Диалозите на
Иван и Деси правят опит да разчупят статуквото. Защото,
според разбирането и на двамата, любовта няма пол.
Любопитен факт е, че наред с многото пъстри фенове,
които бяха привлечени от проекта, още преди да се
реализира, авторите получиха благословия от дядо Йоан
- архимандрит, богослов, доскоро игумен на Роженския
манастир.

Иван Черкезов, Деси и Гала на
представянето на книгата

Музикален маратон
взривява нощния плаж
Очаква се близо
8000 фенове
да се съберат на
най-горещата парти
точка в Слънчев бряг

гиганти и майстори на електронния звук
няма да оставят интернационалната си
публика и за миг да спре да се забавлява
и танцува.

Спечелилият “Грами” диджей, проду-
цент и ремиксатор Роджър Санчес е све-
товнопризнат за едно от най-изтъкнатите
имена в електронната музика. Toй е рабо-
тил за звезди като Мадона, Кайли Миноуг
и мн. др. Баги Бегович, нашумял с ремикса
си на “Smells Like Teen Spirit” и рекорда на
“Гинес” за парти с най-голяма надморска
височина - в самолет на 12 000 метра над
земята, е миксирал парчета на Кристина
Агилера, Дона Самър и др.

На същата сцена ден по-късно, на
4 август, меломаните ще зарадва май-
сторът на електронния звук Danny Howells
заедно с Martijn Ten Velden. Правенето на

оригинална, новаторска музика е най-го-
лямото предизвикателство за Danny. Той
обеща да даде всичко от себе си и да
забавлява феновете си истински. Другата
звезда, която ще застане зад пулта, е
Martijn Ten Velden, извоювал позицията си
на водещ диджей и продуцент, изкачвал
се неведнъж на престижни места в доста
класации и спечелил множество награди
за хаус музика. Неговият хит “I wish you
would” стана химн на Ибиса през лятото
на 2006 г. Освен гостуването на диджей
гигантите, организаторите ще допълнят
нощта на плажа с уникални декори, много
ефекти, невиждани досега у нас. Светов-
ноизвестните имена от техно, хаус и транс
сцената от летните партита на “Какао
бийч” ще продължат да привличат фенове
до края на август.

Водно пощуряване в парка „Заимов”
ражението на децата,
техния творчески потен-
циал и мислене.

“Знаем, че цяло лято
тренирате - в къщи или в
басейна. Но само днес вие
можете да станете герои.
От децата ще изберем
двама капитани. Те ще по-
сочат участниците за сво-
ите отбори. И ще дадем
старт на пощуряването.
Двама съдии внимателно
ще следят хода на битка-
та. След като вече сте мо-

кри до кости, тя може да
се смята за приключила.
Кой ще бъде победител?
Не, не и този, който е по-
сух! Сухи играчи няма да
има. Носете си всичко,
което може да изстрелва
или събира вода - водни
пистолети, кофи, шишета
и др. Балоните са от нас.”
С тези думи организато-
рите на проявата призо-
вават всички желаещи
да се включат в надпре-
варата.

Оригинален конкурс предизвиква худож-
ници и стрийт арт творци, които биха искали
да преобразят електроразпределителните
табла на централна градска улица в произ-
ведения на изкуството. Надпреварата е по
идея на ЧЕЗ България, съвместно с Галери-
ята за модерно изкуство в София. Целта е да
се подобри и освежи градската среда. След
емблематичните артерии “Шишман” и “Ра-
ковски” предстои да бъде изрисувана и дру-
га централна улица - “Граф Игнатиев”.

Срокът за подаване на предложенията
за работен проект по конкурса “Инвестира-
ме в България” е до 30 август. Всеки артист
с одобрен и реализиран проект ще получи
възможността да участва в групова изложба
в Галерията за модерно изкуство, която ще
представи всички изрисувани ел. табла, а
най-добрите идеи ще бъдат претворени на
платно в по-голям мащаб.

Проектът “Инвестираме в България” ак-
центира върху подобряване вида на съоръ-
жения като част от процеса по подобряване
на средата на живот в големите градове. Спе-
циално изрисуването на таблата носи и друг
важен мотив - необходимостта от отговорно
отношение към тях не само от страна на енер-
гийната компания, но и от гражданите.

Eлектрически табла стават
произведения на изкуството

Най-големите звезди на България, уча-
ствали във “ВИП Брадър”, се събраха отно-
во, за да вземат участие в първия рекла-
мен клип на формата за 2012 г., като сред
тях бяха Катето Евро и Део. Най-успешното

риалити в България събра още Коцето, Ден-
ди, Гала и др. Във видеото под звуците на
хитовото парче на Рафи Бохосян “4321”, ос-
вен участниците във ВИП сезоните, могат да
бъдат видяни още едни от най-емблематич-
ните лица на шоуто - Гроши, Найден, Недял-
ко, тризначките Вяра, Надежда и Любов,
Стойка и дори някогашните съперници за
любовта на Елена - Миро и Мариян. “Довол-
ни сме от резултата. Видеото показва имен-
но това, което подготвяме този сезон и ко-
ето искаме зрителите да гледат - положи-
телни емоции и забавление. По време на
снимките си дадох сметка, че много хора
са успели да се реализират благодаре-
ние на предаването и са се възползвали
максимално от този шанс. Видях звезди,
готови отново да влязат в Къщата, защото
преживяването е било незабравимо за
тях”, сподели продуцентът Нико Тупарев.

Катето Евро и Део
отново се забъркаха
с „ВИП Брадър”
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С
нове, които се очаква да се съберат в нощ-
та на 3 август, могат да бъдат сигурни, че
плажът на Слънчев бряг отново ще е най-
атрактивната парти точка на Балканите.
Най-желаните на купоните в Маями хаус



27 ПЕТЪК 3 АВГУСТ 2012

Губивреме www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg



28 ПЕТЪК
3 АВГУСТ 2012

www.duma.bg

duma@duma.bg

Основател
Стефан Продев

И. д. главен
редактор
Юрий
Борисов
yborisov@duma.bg

Зам. главни
редактори
Георги
Георгиев
ggeorgiev@duma.bg
Т а н я
Джаджева
tgeneva@duma.bg

Отговорен
секретар
Ивайло
Гиздов
igizdov@duma.bg

ТЕЛЕФОН
НА ЧИТАТЕЛЯ:
97 05 200
Адрес на редакцията:
София - 1784, бул.
„Цариградско шосе”
113 А,
Факс: 975 26 04,
автоматичен
номератор 97 05 +
вътрешен номер

ЖУРНАЛИСТИЧЕСКИ ЕКИП

АДМИНИСТРАЦИЯ

В Е С Т Н И К  „ Д У М А ”  Е  Н А С Л Е Д Н И К
Н А  ТРАДИЦИИТЕ НА В Е С Т Н И Ц И Т Е

„ Р А Б О Т Н И К Ъ ” ,
„ Р А Б О Т Н И Ч Е С К И  В Е С Т Н И К ”
И  „ Р А Б О Т Н И Ч Е С К О  Д Е Л О ”

ИЗПОЛЗВАНИ СА И ЕМИСИИТЕ НА БТА, "ФОКУС",
БГНЕС, БНР, ФРАНС ПРЕС, ИНТЕРНЕТ И ДР.

РЪКОПИСИ НЕ СЕ РЕЦЕНЗИРАТ И НЕ СЕ ВРЪЩАТ

Издател „ДУМА 2008” ЕООД

Управител Павел Бебов

Николай Малинов

ÄÓÌÀÄÓÌÀÄÓÌÀÄÓÌÀÄÓÌÀÄÓÌÀ

НАБЛЮДАТЕЛ: Велислава Дърева

БЪЛГАРИЯ: Александър Симов - завеж-
дащ отдел - 230;  Аида Паникян - 218;
Веселка Венкова - 224; Десислава Ве-
лева, Искра Милева - 251; Павлета Да-
видова -  215; Ралица Николова - 230

ИКОНОМИКА: Наталия Гергова - завеж-
дащ отдел - 247; Мая Калпачка-Йова-
новска - 246; Светлана Велева - 246

СВЯТ: Галина Младенова - завеждащ от-
дел - 219; Алберт Аврамов - 220, Кри-
стиела Симеонова - 220

КУЛТУРА: Вилиана Семерджиева -
завеждащ отдел - 240; Надежда Ушева
- 240; Альона Нейкова - 239

ОБЩЕСТВО: Велиана Христова -
завеждащ отдел - 238; Ина Михайлова
- 214;   Боряна Костова - 231; Ева
Костова -  229; Милена Николова

ЧЕТИВО: Борис Данков - завеждащ от-
дел, редактор на “Пегас” - 244; Недел-
ник: Богдан Иванов - 225; Пардон: Чав-
дар Шинов; Художник: Анатолий Стан-
кулов

СПОРТ: Владимир Николов - завеждащ
отдел - 245, Марин Милашки - 245

ФОТО: Благовеста Цветкова - 206; Мари-
ета Томова - 206

ГРАФИЧЕН ДИЗАЙН: Валентин Аргиров;
Желязко Тенчев; Силвия Шопова;
Спаска Венева; Снежана Христова

ОФИС МЕНИДЖЪР:  Ели Мишева  -  200; 226,
факс - 975-26-04

СИСТЕМЕН АДМИНИСТРАТОР: Иван Стоянов - 250

ДИРЕКТОР МАРКЕТИНГ: Дея Йорданова - 207

ДИЗАЙН: Велислава Хубавий - 201

РЕКЛАМА: Петрана Сомлева - 205, Слави Йорданов -
221; e-mail - reklama@duma.bg, Експонатор: 91975 в.
112; Печат: ИПК “Родина” АД - 1784 София, бул “Ца-
риградско шосе” 113а Номератор - 9752;  “Национал-
на агенция разпространение - АД” - 02/962-23-23;
“Национална дистрибуция” ООД - 02/975 20 35

РАЗПРОСТРАНЕНИЕ: Мирослав Александров, Ру-
мяна Кирилова,  Ива Костадинова -  208,  203;
abonament@duma.bg

КАСА - 97-05-249

НАБОР: Хрисула Василева - 227, e-mail: korespondenti@duma.bg;
ПРОИЗВОДСТВО: Владимир Тополски

справочник

ÂèäèíÂèäèíÂèäèíÂèäèíÂèäèí
34 ÏëåâåíÏëåâåíÏëåâåíÏëåâåíÏëåâåí

34

ÏëîâäèâÏëîâäèâÏëîâäèâÏëîâäèâÏëîâäèâ
33

ÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñ
29

35
ÑàíäàíñêèÑàíäàíñêèÑàíäàíñêèÑàíäàíñêèÑàíäàíñêè

ÑîôèÿÑîôèÿÑîôèÿÑîôèÿÑîôèÿ
31

ÐóñåÐóñåÐóñåÐóñåÐóñå
31

ÂàðíàÂàðíàÂàðíàÂàðíàÂàðíà
29

нес ще преобладава слънчево време.  По-зна-
чителна ще се задържи облачността над източ-
ните райони, където на отделни места ще прева-
ли дъжд, там ще духа до умерен север-северо-

западен вятър. Атмосферното налягане ще бъде близко
до средното за август. Максимални температури меж-
ду 30 и 350, в София - около 310. Над Черноморието ще
има значителни увеличения на облачността и на места
ще превали и прегърми. Ще продължи да духа до уме-
рен северен вятър. Максимални температури на възду-
ха 27-300. Температурата на морската вода е 27-280. Над
планините ще преобладава слънчево време. По-значи-
телни увеличения на облачността ще има над масивите
в източната част от страната и в следобедните часове,
на места ще превали и прегърми.
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ÓÒË„Ûˇ‚‡ÌÂÚÓ ËÏ. «‡ÔÓ˜ÌÂÚÂ
Ó˘Â ÓÚ ‰ÌÂÒ.
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˜Â ÒÚÂ ÂÒÚÂÒÚ‚ÂÌË ‚ ÔÓ‚Â‰ÂÌË-
ÂÚÓ ÒË.

ÁÛÎÚ‡ÚË. ÕÂ ÒÂ ‚˙ÎÌÛ‚‡ÈÚÂ
ÏÌÓ„Ó.

ÌÓ ‚ ‡·ÓÚ‡Ú‡ ‚Ë. ¬Â˜ÂÚ‡ ÒÂ
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ÔÓ ‚‡ÊÌÓÒÚ Ë Á‡ÔÓ˜ÌÂÚÂ Ò Ì‡È-
ÌÂÓÚÎÓÊÌËÚÂ.

ÒË ÔÓÒÚ‡‚ËÎË Í‡ÚÓ Á‡‰‡˜‡ Á‡
‰ÂÌˇ.

ÌÓ ÓÚÔÛÒÍ‡ÌÂ Ë ‡ÁıÓ‰Í‡ ÒÂ‰
ÔËÓ‰‡Ú‡.

¬ŒƒŒÀ≈…
¡ÂÁ ‰‡ ÒÂ ‡ÁÔËÎˇ-
‚‡ÚÂ, ÓÚ‰‡‚‡ÈÚÂ
‚ÌËÏ‡ÌËÂÚÓ ÒË Ì‡
‚‡ÊÌËÚÂ ÌÂ˘‡ Á‡

‰ÂÌˇ. ÕÂ „Ë ÓÚÎ‡„‡ÈÚÂ Ë „Ë
Ò‚˙¯ÂÚÂ.
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Храбро сърцеПриятелю, Тед

Филмите до 9 август

’‡·ÓÚÓ Ò˙ˆÂ ÔËÌ‡‰ÎÂÊË Ì‡ ÔËÌ-
ˆÂÒ‡ ÃÂË‰‡, ˜ËËÚÓ Ó‰ËÚÂÎË - Í‡Î ‘Â„˙Ò
Ë Í‡ÎËˆ‡ ≈ÎËÌÓ, ‚Î‡ÒÚ‚‡Ú ‚ ÒÂ‰ÌÓ‚Â-
ÍÓ‚Ì‡ ÿÓÚÎ‡Ì‰Ëˇ. ¡‡˘‡Ú‡ Ì‡ ‰Â‚ÓÈÍ‡Ú‡
Ò‚ËÍ‚‡ Ì‡È-ÒÏÂÎËÚÂ ‚ÓËÌË, Á‡ ‰‡ ÒÂ ‰ÓÍ‡-
Ê‡Ú Í‡ÚÓ ‰ÓÒÚÓÂÌ Ò˙ÔÛ„ Á‡ ÃÂË‰‡. —ÎÂ‰‚‡
·ÛÂÌ ÒÍ‡Ì‰‡Î, ÏÓÏË˜ÂÚÓ ÒÂ Á‡·˙Í‚‡ Ò
ÂÍÒˆÂÌÚË˜Ì‡ ‚Â˘Ëˆ‡, ÍÓÂÚÓ ‚Ó‰Ë ‰Ó ÍÛÔ
ÌÂÔËˇÚÌÓÒÚË, ÔÓ‰Î‡„‡˘Ë Ì‡ ËÁÔËÚ‡ÌËÂ ÒÏÂ-
ÎÓÒÚÚ‡ Ë ‚ÓÎˇÚ‡ Ì‡ ÃÂË‰‡.

Cinema City (тел.: 02 929 29 29); Cineplex (тел.: 02 964 30 07); Арена The Mall (бул. “Цариградско шосе” 115);
Арена Запад (тел.: 02 812 77 00); Арена Младост (тел.: 02 817 97 00); Mtel IMAX (тел.: 02 929 29 29);

Cinema City 11:10, 12:20, 13:20,
14:30, 15:30, 16:40, 17:40, 18:50, 19:50,
20:00, 21:00, 22:00, 22:10; Арена The
Mall 11:30, 12:30, 13:40, 14:40, 15:50,
18:00, 20:10, 22:20; Арена Запад
11:50, 12:50, 14:00, 15:10, 16:10, 17:20,
18:30, 19:30, 21:40; Арена Младост
11:50, 12:50, 14:00, 15:10, 16:10, 17:20,
18:30, 19:30, 21:40

Cinema City 11:20, 13:40, 15:50,
18:00, 20:10, 22:20; Арена The Mall
13:20, 15:40, 18:15, 20:30, 22:50; Аре-
на Запад 12:50, 15:10, 17:30, 19:50,
22:10; Арена Младост 12:50, 15:10,
17:30, 19:50, 22:10

Черният рицар:
Възраждане

ÃËÎË‡‰Â˙Ú ¡ÛÒ ”ÂÈÌ, ÓÚ˜‡ˇÌ ÓÚ ÊË-
‚ÓÚ‡ ÒË Ë Á‡„Û·‡Ú‡ Ì‡ Î˛·ËÏ‡Ú‡ ÒË, Á‡ˇÁ-
‚‡ ·‡ÎÓ‚ÂÚÂ, ·Î‡„ÓÚ‚ÓËÚÂÎÌÓÒÚÚ‡ Ë ÍÓÒ-
Ú˛Ï‡ ÒË Ì‡ ¡‡ÚÏ‡Ì. ÕÓ ˘Â ·˙‰Â ÔÂ‰ËÁ‚Ë-
Í‡Ì ‰‡ ÒÂ ‚˙ÌÂ ‚ ÛÎËˆËÚÂ Ì‡ „‡‰‡, Á‡ ‰‡
‚˙‰‚ÓË Â‰.

Cinema City 11:00, 12:00, 13:40, 14:10,
15:10, 16:50, 17:20, 18:20, 20:00, 20:30,
21:30; IMAX 13:00, 16:10, 19:20, 22:30;
Арена The Mall 11:10, 12:00, 13:10,
14:20, 15:10, 16:20, 17:30, 18:20, 19:30,
20:40, 21:30, 22:40, 23:10; Арена За-
пад 11:30, 12:30, 13:30, 14:40, 15:40,
16:50, 17:50, 18:50, 20:00, 20:40, 21:20,
22:00, 23:10; Арена Младост 11:30,
12:30, 13:30, 14:40, 15:40, 16:50, 17:50,
18:50, 20:00, 20:40, 21:20, 22:00, 23:10

—‡ÏÓÚÌËˇÚ 8-„Ó‰Ë¯ÂÌ ƒÊÓÌ Ò˙ÁË‡
Ô‡‰‡˘‡ Á‚ÂÁ‰‡ ‚ ÍÓÎÂ‰Ì‡Ú‡ ÌÓ˘ Ë ·˙ÁË˜-
ÍÓ ÒË ÔÓÊÂÎ‡‚‡ ÌÓ‚ËˇÚ ÏÛ ÔÎ˛¯ÂÌ ÏÂ˜ÓÍ
“Â‰ ‰‡ ÓÊË‚ÂÂ.  ‡ÍÚÓ ÔÓ‚ÂÎˇ‚‡Ú Ô‡‚ËÎ‡Ú‡
Ì‡ Ô‡‰‡˘ËÚÂ Á‚ÂÁ‰Ë Ë ÍÓÎÂ‰ÌËÚÂ ÌÓ˘Ë,
ÊÂÎ‡ÌËÂÚÓ Ì‡ ıÎ‡ÔÂÚÓ ÒÂ Ò·˙‰‚‡. “Ó‚‡,
ÍÓÂÚÓ Ì‡‰‡ÎË Â ıÛÏÌ‡ÎÓ Ì‡ Ï‡ÎÍËˇ ƒÊÓÌ,
Â, ˜Â 30 „Ó‰ËÌË ÔÓ-Í˙ÒÌÓ ‰ÂÚÒÚ‚ÓÚÓ ÏÛ
ÓÚ‰‡‚Ì‡ ˘Â Â ÓÚÏËÌ‡ÎÓ, ÌÓ “Â‰ ‚ÒÂ Ó˘Â
˘Â ÊË‚ÂÂ Ò ÌÂ„Ó...

ПРЕДПРЕМИЕРА ПРЕМИЕРИ
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Страница на Желязко ТЕНЧЕВ

МИГ-29 ИЗПЪЛНИ ПЪРВО КАЦАНЕ НА
САМОЛЕТОНОСАЧА  „ВИКРАМАДИТИЯ”

П

В РУСИЯ:

Строителството на
подводници от проект
„Лада” се възобновява
Военните са утвърдили
коригирания технически
проект на субмарините,
първата от които -
„Санкт Петербург”,
влезе в състава на ВМФ
на Русия през 2010 г.

ДЕПЛ "Санкт
Петербург",
проект 677

"Лада"

Снимка RUBIN.RU

оенноморският флот на Русия е
взел решение за възобновяване
на строителството на дизел-еле-
ктрическите подводници от про-
ект 677 "Лада". Това, както съоб-

щава РИА „Новости”, е заявил главноко-
мандващият ВМФ на Русия Виктор Чир-
ков. По думите му, военните са утвърдили
коригирания технически проект на суб-
марините, първата от които - "Санкт Пе-
тербург", влезе в състава на ВМФ на Ру-
сия за опитна експлоатация през 2010 г.
Строителството на подводници от проект
"Лада" бе преустановено от предишния

главнокомандващ ВМФ Владимир Висоц-
ки. През март т.г. той заяви, че "в съще-
ствуващия си вид „Лада” не е нужна на
ВМФ на Русия". По-късно Висоцки отбеля-
за, че става дума за силовата установка

на "Санкт Петербург", която
не съответствала на заяве-
ните характеристики. Сега
на военните е представена
доработена установка.

В момента в "Адмирал-
тейски верфи", занимаващи
се със строителството на
подводниците от проект
"Лада", в различна степен
на готовност се намират
втората и третата лодка от
проекта "Кронштадт" и "Се-
вастопол". Освен това пред-
приятието се занимава и
със строителството на под-
водници, експортен вари-
ант на проекта "Лада" -
1650 "Амур". Субмарините
от 677 имат водоизмества-
не 1,8 хиляди тона и са с

ниско ниво на шумност. Развиват скорост
до 21 възела и се потопяват на дълбочи-
на до 350 метра. Екипажът е от 36 човека.
Въоръжени са с торпеда, ракетни торпе-
да и комплекс за ПВО "Игла-1М".

Ядрени бомби B61

Снимка МИНИСТЕРСТВО НА ОТБРАНАТА НА САЩ

родължаването на срока за
експлоатация на ядрените бом-
би B61 ще струва на Пентагона
примерно около 10 милиарда

долара. Това съобщава Defense News,
като цитира сенатор Диана Фейнстин.
По думите на Фейнстин Национална-
та администрация по ядрена безопас-
ност (NNSA) на САЩ е оценила
разходите за програмата B61 на осем
милиарда долара. При това първона-
чално се е предполагало, че про-
дължаването на сроковете за експлоа-
тация няма да превиши четири мили-
арда долара. За съкращаване на
разходите по американската ядрена
програма се предлага да се намали
общото количество ядрени бойни гла-
ви от пет хиляди до 900 единици. С
такова предложение са излезли акти-

висти от организацията Global Zero,
борещи се за съкращаване на светов-
ните ядрени арсенали.

По мнението на генерала в остав-
ка от Морската пехота на САЩ
Джеймс Картрайт такова количество
бойни глави за САЩ ще бъде напълно
достатъчно. А освен това съкращава-
нето на ядрения арсенал с 80 процен-
та  за 10 години ще позволи на Пен-
тагона да икономиса от 100 до 120
милиарда долара. От 900-те американ-
ски бойни глави, по мнението на Кар-
трайт, 720 могат да бъдат разположе-
ни на 12 подводници. Останалите 180
бомби ще бъдат за въоръжаване на
бомбардировачите B-2.

Противниците на доклада на Global
Zero на свой ред са уверени, че
съкращаването на ядрения арсенал
ще постави САЩ в уязвимо положе-
ние пред потенциалните противници.

По данни на Стокхолмския инсти-
тут за изследване на проблемите на
мира (SIPRI) от юни 2011 г. до януари
т.г. ядрения арсенал на САЩ е съкра-
тен с 500 единици. Първо място в све-
та по количество на ядрени бойни
глави заема Русия. В разпореждане
на руското Министерство на отбрана-
та се намират 8200 ядрени бойни гла-
ви, от които на бойно дежурство стоят
1800 единици. В САЩ на бойно де-
журство през януари са стояли 2150
ядрени бойни глави.

олумбия е изпратила запитване до САЩ за достав-
ка на допълнителна партида от пет многоцелеви
вертолета UH-60L Black Hawk. Както съобщава
Jane's, стойността на сделката се оценява на 87

милиона долара. Сключването на договора за доставката
на вертолетите за Колумбия трябва да бъде одобрен от
Конгреса на САЩ. Сроковете за възможната доставка не
се уточняват. В момента на въоръжение в Сухопътните
войски на Колумбия стоят 40 вертолета UH-60L. С още
четири UH-60L разполагат ВВС на страната. Освен това
на въоръжение в колумбийските ВВС стоят седем верто-
лета UH-60A и десет бойни AH-60L. По информация на
Jane's, през 2014 г. ВВС на Колумбия планират да при-
емат на въоръжение 12 бойни, 32 транспортно-десантни
и 14 издирвателно-спасителни вертолета. Освен това САЩ
са започнали да доставят на Колумбия 20 отписани мно-
гоцелеви вертолети Bell OH-58 Kiowa Warrior.

КОЛУМБИЯ ЩЕ ВЗЕМЕ
ОЩЕ ПЕТ ВЕРТОЛЕТА
BLACK HAWK

UH-60L Black Hawk

Снимка GLOBALSECURITY.ORG

инистерството на отбрана-
та на Катар има намере-
ние да придобие от Гер-
мания 200 основни бойни

Танк Leopard 2

Снимка REUTERS

танка Leopard 2, съобщава
Defense News. Сумата по потен-
циалната сделка се оценява на
два милиарда евро. Предварител-
ните преговори между предста-
вители на германската компания
Krauss-Maffei Wegmann и катар-
ското военно ведомство вече са
се състояли. Други подробности
относно покупката засега са не-
известни. В момента сухопътните
войски на Катар разполагат само
с 30 основни бойни
танка AMX-30B2, френ-
ско производство. Тези
машини са били доста-
вени в страната в края
на 80-те години. По-
рано интерес към заку-
пуване на танкове
Leopard 2 прояви и во-
енното ведомство на
Саудитска Арабия. Пър-
воначално ставаше
дума за възможно за-
купуване на 270 танка,
но през юни т.г. се по-
яви информация, че
сделката може да бъде
разширена до 600-800
Leopard 2, като сумата

по нея се оценява на десет мили-
арда евро. Много германски по-
литически партии не одобряват
продажбата на танкове за Сау-
дитска Арабия.

Между другото, страни от Съве-
та за сътрудничество на арабски-
те държави от Персийския залив, в
който влизат Бахрейн, Кувейт,
Оман, Катар, Саудитска Арабия и
ОАЕ, пристъпиха към реализация
на програмите за закупуване на
нови оръжия и модернизация на
намиращите се на въоръжение,
като отчитат възможна военна
операция на Запада в Иран.

алубният изтребител МиГ-29КУБ е
изпълнил първо кацане на палубата
на индийския самолетоносач "Вик-
рамадития" (бивш "Адмирал Горш-

Самолетоносачът
"Викрамадития"

Снимка GR.NEFTEGAZ.RU

ков"), се казва в съобщение на корабостро-
ителната компания "Севмаш".  Кацането на
палубата на самолетоносача е изпълнил

екипаж в състав заслужилият летец-изпи-
тател полковник Николай Диордици и ле-
тецът-изпитател от корпорацията "МиГ" Ми-
хаил Беляев. По-рано изтребителят е
извършил няколко захода над кораба на
различни височини и е простартирал па-
лубата. През 2004 г. Русия и Индия подпи-
саха договор за модернизацията на "Адми-
рал Горшков" за сумата от 1,5 милиарда
долара, като индийската страна получи ко-
раба безплатно, но се задължи да плати
неговата модернизация и закупуването на
палубни изтребители МиГ-29К/КУБ. По-
късно контрактът бе преразгледан и сума-
та достигна 2,3 милиарда долара. Първата
партида изтребители МиГ-29К/КУБ бе
предадена на ВМС на Индия през 2011 г.
В момента "Викрамадития" преминава из-
питания в Баренцево море. На борда има
смесен руско-индийски екипаж, но индий-
ските военни са предимно само наблюда-
тели и обучаеми. Изпитанията ще
продължат 120 денонощия, след което
корабът ще бъде предаден на ВМС на
Индия, най-вероятно на 4 декември т.г.
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Оръжейните фирми винаги ще
използват за реклама на

продукцията си привлекателно-
агресивни жени...
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Българите без успех в III кръг на Шампионската лига

Инж. ТОДОР
БОГДАНОВ
ТОДОРОВ

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

НА  3 август 2012 г. се навършиха
5 ГОДИНИ  от загубата на нашия скъп,

обичан и обичащ ни съпруг, баща и дядо

От голямото му семейство

ПЕТКО ПЕТКОВ
ВЛАЕВ

3 август 1912 -
26 юли 1975 г.

От семейството

100 ГОДИНИ
от рождението на

Посветил живота си
на борбата срещу

фашизма и осъществя-
ване на идеала си

за едно по-справедливо
общество,

без глад и мизерия,
за свобода и

равенство между
хората. Със забележи-

телен принос за
израстването на Казанлък като

модерен и благоустроен град.
 С обич и признателност свеждаме глави

пред светлата му памет!

Целият му живот
беше всеотдайност
към хората,горене

u творчество
в професионалната

му дейност
и всичко, което

работеше.
Мили, опустя домът

10.06.1928 - 03.08.2007

ни без тебе, липсва ни твоята грижа и обич.
Обичаме те, никога няма да те забравим!
Приятели и колеги, спомнете си за него!

ПОКЛОН ПРЕД СВЕТЛАТА МУ ПАМЕТ!
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кратки

Ò Î Ò Î  2,
Ò È Ð À Æ  61

6 от 49
I теглене:

10, 17, 21, 23, 25, 47
II теглене:

1, 5, 11, 14, 33, 40
6 от 42

18, 21, 24, 27, 25, 42
5 от 35

I теглене:
2, 11, 15, 21, 35

II теглене:
9, 13, 14, 29, 30
Тото Джокер

Печеливши позиции:
5, 3, 8

Печеливши числа: 7, 1, 6

ПО ЕВРОСПОРТ 2
19.00 Ерцгебирге -

Санкт Паули
ПО РИНГ

19.10 Русия,
Премиер лига

(сезон 2011/2012)

ФУТБОЛ

Българите без успех в III кръг на Шампионската лига
 Отборите с български

представители останаха
без победа в първите ма-
чове от III предварителен
кръг на Шампионската
лига. Румънският вицешам-
пион Васлуй с национала
Живко Миланов в състава
завърши 1:1 като гост на
турския гранд Фенербахче.
Миланов игра цял мач, а
отборът му изпусна побе-
дата в края. Ливиу Антал
(75) откри за Васлуй, но в
добавеното време Бекир
Иртегюн изравни с глава
след центиране от дясно
на Алекс.

Хърватският първенец
Динамо Загреб, който от-
страни драматично Лудо-

Шампионска лига, III кръг, първи срещи

горец в предишния кръг,
надигра с 1:0 като гост
Шериф Тираспол. Черно-
горецът Фатос Бекирай
(14) прониза националния
вратар Владислав Стоя-
нов след извеждащо по-
даване на капитана Ми-

лан Бадел. Иван Иванов
игра цял мач при загуба-
та на Партизан с 0:1 от
кипърския АЕЛ Лимасол.
Котдивоарецът Диджили
Вуо (13) донесе успеха на
кипърците след груба
грешка в отбрана на Ни-

кола Аксентиевич. Бивши-
ят халф на Левски Дарко
Тасевски игра 64 минути
при победата на израел-
ския Ирони Кирият Шмо-
на с 4:0 над Нефтчи Баку,
но бе сменен при резул-
тат 2:0 за домакините.

Балаш Николов от
Дебрецен атакува Дмитри

Мозолевски от БАТЕ
Борисов в първия мач от III

кръг за Шампионската лига,
завършил 1:1. Сенегалецът

Ибрахим Сидибе вкара и
2-та гола в мача - в

67-ата мин. за гостите, а
в 90+3 във вратата им

Фенербахче (Тур) - Васлуй (Рум) 1:1; Шериф Тираспол (Мол) -
Динамо З (Хър) 0:1; АЕЛ Лимасол (Кип) - Партизан (Сър) 1:0;
БАTE Борисов (Блрс) - Дебрецен (Унг) 1:1; Ирони Кирият
Шмона (Изр) - Нефтчи (Азерб) 4:0; Moлде (Нор) - Базел (Швейц)
0:1; Марибор (Слвн) - Дюделанж (Люкс) 4:1; ЧФР Клуж (Рум)
- Слован Либерец (Чех) 1:0; Андерлехт (Бел) - Екранас (Лит) 5:0; Шльонск
Вроцлав (Пол) - Хелзинборг (Шв) 0:3; ФК Копенхаген (Дан) - ФК Брюж (Бел)
0:0; Ceлтик (Шот) - ХИК Хелзинки (Фин) 2:1; от вторник: Динамо К (Укр) -
Фейенорд (Хол) 2:1; Мадъруел (Шот) - Панатинайкос (Гър) 0:2
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41-годишен вратар
вкара 104-и гол

Вратарят на Сао Пауло Родже-
рио Сени отново отбеляза гол в
първата си среща след дълго лече-
ние на контузия. Той се разписа при
успеха с 2:0 над Байя като гост с
фамозен свободен удар в среща от
турнира за Копа Судамерикана.
Сени откри в 7-ата минута, след
като от фаул пред дъгата прати
топката в горния ляв ъгъл на Байя.
Тийнейджърът Адмилсон (68) удвои.
Сени вече има 104 гола във всички
турнири, като повечето от тях са
от фаул, а 46 от дузпи. Той е аб-
солютен голмайстор между врата-
рите, далеч след него са Хосе Луис
Чилаверт (Пар) с 57, нашият Ди-
митър Иванков с 41, Хорхе Кампос
(Мекс) и Рене Игита (Кол) 39 и др.

Снимка БГНЕС

Лудогорец прави
1:1 с Евертън
Л

Шампионите не се дадоха на „Гудисън Парк” в Ливърпул
удогорец завърши
1:1 с Евертън в пре-
стижна контрола
на “Гудисън Парк” в
Ливърпул. Шампи-

онът на България се предста-
ви отлично срещу 7-ия от Вис-
шата лига на Англия. Про-
верката в града на “Бийтълс”
се игра при закрити врата по
искане на домакините. Ме-
ниджърът на “карамелите”
Дейвид Мойс заложи на всич-
ките си титуляри, сред които
Фил Невил, Никица Йелавич,

Маруан Фелайни, Стивън Пи-
енаар, Фил Ягиелка и др., за
да обиграва състава за но-
вия сезон, който започва на
18 август. Англичаните оба-
че бяха максимално затруд-
нени от избраниците на
Ивайло Петев. Гола за “орли-
те” наниза бразилецът Мар-
селиньо (72) след меле пред
вратата на Тим Хауърд. Пре-
ди това Лейтън Бейнс (42)
откри за домакините от дуз-
па за нарушение на Жуниор
Кайсара срещу Виктор Ани-

чебе. Съдия отмени гол на
капитана Емил Гъргоров-Ба-
дема още в 7-ата мин. зара-
ди засада. В самия край на
контролата реферът не заче-
те по същата причина и гол
на Антон Форестър, останал
зад българската защита.
Словакът Любомир Гулдан
пък изби топката от голлини-
ята в 57-ата мин. след удар
на Никица Йелавич, който бе
прехвърлил Иван Чворович.

“Доволен съм от играта и
старанието, но не ми се по-

нравиха пропуските - особе-
но на Димо Бакалов, но тряб-
ва да го оправдаем, защото
рядко започва като титуляр.
Те се дължат и на липсата на
класа. В началото бяхме мал-
ко напрегнати, но после на-
правихме добра игра. Готови
сме за началото на сезона.
Трябва да можем да играем
във всякакви ситуации - и ко-
гато ни атакуват, и когато
противникът се е затворил”,
коментира Ивайло Петев след
мача.

Лудогорец ще играе още
една контрола на Острова в
неделя, но противникът още
не е ясен. Спряганият за про-
верка Блекпул ще играе тога-
ва тъкмо с Евертън при офи-
циалното представяне на
тима пред феновете.

Привържениците на ЦСКА от фракцията “Офанзива” разпро-
страниха в интернет обръщение към председателя на Национал-
ния фенклуб на “червените” Димитър Ангелов-Дучето. “Уважаеми
господине, с четене на литература как да манипулираш хората,
далеч няма да стигнеш! Знаем, че за теб винаги е било присъщо
да съчиняваш изречения и да провокираш”. “Офанзива” може да
е млада и крехка организация, но чиста като сълза, за разлика
от теб и твоя фенклуб, който винаги се е опитвал да съсипе всяка
група, набираща сила в сектор Г, за да нямаш ти алтернатива”,
написаха ултрасите. Дучето отговори така: “По никакъв начин не
бих желал да влизам в полемика с привърженици на ЦСКА чрез
медиите. На безпочвени обвинения не искам да отговарям. Няма
да кажа никога нищо лошо за човек, който се труди и бори
северната трибуна да е най-хубавото място на света. Затова
коментари няма да правя за хора, обичащи ЦСКА”.

С ПИСМО ФЕНОВЕ ГОНЯТ
ДУЧЕТО ОТ ЦСКА

ИВО ТОНЕВ: БАТКОВ
СИ ТРЪГВА ОТ ЛЕВСКИ!

Изпълнителният директор на Левски Иво Тонев не пожела да
разкрие пред медиите какво точно си е говорил с феновете по
време на срещата с тях във вторник на “Герена”, но привърженик
на тима, присъствал на мероприятието, разкрил пред Livesport.bg,
че човекът на Бойко Борисов в синия клуб заявил категорично:
“Батков си тръгва от Левски”. Другите теми, които са били
обсъждани, са свързани с развитието на школата, а също така
и с искането двамата най-опитни футболисти Христо Йовов и
Владимир Гаджев да бъдат отстранени. Според голяма част от
левскарите, бившите капитани нямали глад за успехи, което
рефлектирало върху останалите им съотборници. Срещата
завършила с ултиматум към ръководството за шампионска титла,
което потвърди пред медиите и председателят на Националния
клуб на привържениците Владимир Владимиров - Гугутката.
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гледайте

ОИ ЛОНДОН 2012
ПО БНТ 1

10.15 Линия Лондон,
студио

12.30 Лека атлетика
(квалификации)
13.30 Гребане

зл. ср. бр.     общо

 1. Китай 17 9  4 30
 2. САЩ 12 8  9 29
 3. Южна Корея 6 2  4 12
 4. Франция 5 3  5 13
 5. КНДР 4 0  1  5
 6. Германия 3 8  2 13
 7. Италия 3 4  2  9
 8. Казахстан 3 0  0  3
 9. Япония 2 4 11 17
10. Русия 2 4  5 11
11. Великобритания 2 3  4  9
12. Унгария 2 1  1  4
13. Украйна 2 0  4  6
14. ЮАР 2 0  0  2
15. Австралия 1 6  2  9
16. Румъния 1 3  2  6
17. Бразилия 1 1  1  3
    Холандия 1 1  1  3
19. Грузия 1 0  0  1
    Литва 1 0  0  1
    Словения 1 0  0  1
    Венецуела 1 0  0  1
23. Колумбия 0 2  1  3
    Куба 0 2  1  3
25. Мексико 0 2  0  2
26. Канада 0 1  5  6
27. Индонезия 0 1  1  2
    Норвегия 0 1  1  2
29. Египет 0 1  0  1
    Дания 0 1  0  1
    Полша 0 1  0  1
    Швеция 0 1  0  1
    Испания 0 1  0  1
    Тайван 0 1  0  1
    Тайланд 0 1  0  1
    Чехия 0 1  0  1
37. Нова Зеландия 0 0  2  2
    Словакия 0 0  2  2
39. Азербайджан 0 0  1  1
    Белгия 0 0  1  1
    Гърция 0 0  1  1
    Индия 0 0  1  1
    Катар 0 0  1  1
    Молдова 0 0  1  1
    Монголия 0 0  1  1
    Узбекистан 0 0  1  1
    Сърбия 0 0  1  1
    Сингапур 0 0  1  1
    Беларус 0 0  1  1

Класиране по медали след 5-и ден

(финали)
14.00 Стрелба (мъже, пушка)

14.15 Тенис (полуфинали)
16.00 Гребане (финали)

21.00 Лека атлетика (финали)
21.30 Плуване (финали)

22.30 Лека атлетика (финали)
23.55 Вдигане не тежести

(мъже, 85 кг, Иван Марков)

Медалистите
от 5-и ден

Спортна стрелба:
25 м пистолет (жени): 1. Kим

Джан Ми (РКор) 792,4 т. (591, 201,4)
2. Чън Ин (Кит) 791,4 (585, 206,4) 3.
Олена Костевич (Укр) 788,6 (585,
203,6)... 9. Мария Гроздева 383 т. 10.
Антоанета Бонева 382

Колоездене на шосе:
Часовник (жени): 1. Кристиан

Армстронг (САЩ) 37:34,82 мин. 2.
Юдит Арнд (Гер) 37:50,29 3. Олга
Забелинская (Рус) 37:57,35

Часовник (мъже): 1. Брадли Уи-
гинс (Вбр) 50:39,54 мин. 2. Тони
Мартин (Гер) 51:21,54 3. Кристофър
Фруум (Вбр) 51:47,87

Гребане:
Двойка без рулеви (жени): 1.

Великобритания (Хелън Глоувър и
Хедър Станинг) 7:27,13 мин. 2. Ав-
стралия 7:29,86 3. Нова Зеландия
7:30,19

Четворка скул (жени): 1. Украй-
на (Катерина Тарасенко, Наталия
Довгодко, Анастасия Коженкова и
Яна Дементиева) 6:35,93 мин. 2.
Германия 6:38,09 3. САЩ 6:40,63

Осморка с рулеви (мъже): 1.
Германия (Филип Адамски, Андреас
Куфнер, Ерик Йохансен, Максимили-
ан Райнелт, Рихард Шмид, Лукас
Мюлер, Флориан Мениген и Крис-
тоф Вилке) 5:48,75 мин. 2. Канада
5:49,98 3. Великобритания 5:51,18

Едноместен каяк в бързи води:
(мъже): 1. Даниеле Молменти

(Ит) 1:33,43 мин. 2. Вавринец Хради-
лек (Чех) 1:34,78 3. Ханес Айгнер
(Гер) 1:44,92

Синхронни скокове:
Триметров трамплин (мъже): 1.

Китай (Ло Юйтон и Цин Кай) 477,00
т. 2. Русия 459,63 3. САЩ 446,70

Тенис на маса:
Сингъл (жени): 1. Ли Сяося (Кит)

2. Дин Нин (Кит) 3. Фън Тянвей
(Синг)

Джудо:
70 кг (жени): 1. Луси Декоз (Фр)

2. Керстин Тиле (Гер) 3. Юпи Алвеар
(Кол) и Едит Бош (Хол)

90 кг (мъже): 1. Сонг Дае-нам
(РКорея) 2. Ашли Гонсалес (Куб) 3.
Илиас Илиадис (Гър) и Масаши Ни-
шияма (Яп)

Вдигане на тежести
69 кг (жени): 1. Рим Йонгсим

(КНДР) 261 (115+ 146) 2. Роксана
Кокош (Рум) 256 (113+143) 3. Мари-
на Шкерманкова (Блрс) 256 (113+143)

77 кг (мъже): 1. Лу Сяоцзюн (Кит)
379 кг (НСР) (175 (НСР) +204) 2. Лу
Хаоцзе (Кит) 36 (170+190) 3. Иван
Родригес (Куб) 349 (155+194)

Плуване:
200 м бътерлфлай (жени): 1. Цзяо

Люян (Кит) 2:04,06 мин. 2. Мирея
Гарсия (Исп) 2:05,25 3. Натсуми
Хоши (Яп) 2:05,48

Щафета 4х200 м св. стил
(жени): 1. САЩ (Мелиса Франклин,
Дана Волмер, Шенън Вреланд,
Алисън Шмит) 7:42,92 мин. 2. Авст-
ралия 7:44,41 3. Франция 7:47,49

100 м св. стил (мъже): 1. Нейтън
Ейдриън (САЩ) 47,52 сек. 2. Джеймс
Магнусен (Авл) 47,53 3. Брент
Хейдън (Кан) 47,80

200 м бруст (мъже): 1. Даниел
Гюрта (Унг) 2:07,28 мин. (НСР) 2.
Майкъл Джеймисън (Вбр) 2:07,43 3.
Рио Татеиши (Яп) 2:08,29

Спортна гимнастика:
Многобой (мъже): 1. Кохей Учи-

мура (Яп) 92,690 т. 2. Марсел Нгуиен
(Гер) 91,031 3. Дейнъл Лейва (САЩ)
90,698

Фехтовка:
Сабя (жени): 1. Ким Джиеон

(РКор) 2. София Великая (Рус) 3.
Олга Харлан (Укр). Финал: Джиеон -
Великая 15:9

Шпага (мъже): 1. Рубен Гаскон
(Вен) 2. Бартош Пиасецки (Нор) 3.
Чжун Чжън-сун (РКор). Финал: Гас-
кон - Пиасецки 15:10

Председателят на БОК Стефка Костадинова гледа победата на България над Австралия с 3:0 гейма

България с 3 от 3

Волейболистите
подцениха
аутсайдера
Австралия, но са
в топ 8 след
успех с 3:0 гейма

олейболистите ни
постигнаха 3-та
поредна победа
на олимпийския
турнир в Лондон.

гейм, започнаха с 0:5 и 2:8
във втория, но това само ги
раздразни, те застигнаха
съперника при 14:14 и
завършиха най-категорично.

В третата част българите
затвърдиха по-силната си
игра, въпреки че отново изо-
ставаха и спечелиха среща-
та с 4-ия си мачбол. Тодор
Алексиев беше най-резулта-
тен за нашите с 16 т., но топ
реализатор в мача бе авст-
ралиецът Томас Едгар с 18.

Близо две хиляди българи
подкрепяха нашите в залата
начело с председателя на
БОК и световна рекордьор-
ка на скок височина Стефка
Костадинова и цялото ръко-
водство на БФВолейбол.

До края в групата наши-
те играят с Аржентина утре
вече от 22.00 и с Италия в
понеделник от 16.45 ч.

В група В Германия
обърна еврошампиона
Сърбия с 3:2 (22:25, 27:29,
25:18, 25:20, 20:18). Бундес-
тимът изоставаше с 0:2 гей-
ма, но постигна първи успех
в турнира след 5 мачбола в
тайбрека. На германците
предстои и мач с аутсайде-
ра Тунис. Тимът на Сърбия,
подкрепян в залата от ле-
гендата в НБА Владе Дивац,
е твърде вероятно да отпад-
не от 1/4-финалите. Евро-
шампионите имат досега
победа с 3:1 над Тунис и
загуба с 0:3 от олимпийския
шампион САЩ.

След мача

ВЛАДИМИР НИКОЛОВ, капитан:
“Още преди мача си давах сметка, че той ще бъде най-

труден от психологическа гледна точка, както срещу Полша от
спортно-техническа. Психологическото напрежение бе огром-
но, защото с него “Мисия Лондон” е изпълнена. Оттук нататък,
каквото и да направим ще бъде само плюс. С този млад отбор
изравнихме постижението си в Пекин преди 4 години. Сега
пак ще сме на пето място в света. Говорим за малка България
и за един колективен спорт. Още не е сигурно, че Германия ще
бъде четвърта в другата група. Ние ще се опитаме да спече-
лим другите 2 мача в групата. Ако успеем, би било страхотно.

ГЕОРГИ БРАТОЕВ, разпределител:
“Според мен всички се справят страхотно и всички си

вършим работата по най-добрия начин. А това кой забива
топката е абсолютно без значение. Срещу отбор, с който не
си играл никога, се играе трудно. Макар да ви изглежда, че
отборите са доста по-слаби, както е Австралия в сравнение
с Полша. Не съм много суеверен, обаче сънувах един човек,
който вече не е сред нас, който ми каза: “Няма да имате
проблем, ще спечелите първите три мача”.

ТОДОР СКРИМОВ, посрещач:
“Не успяхме да играем на високо ниво, но важното е, че

победихме. Не мисля, че имаше някакво отпускане, всички
бяхме мобилизирани, просто беше трудно. Не сме се отказва-
ли никога да побеждаваме, Знаехме, че ако играем тактиче-
ски правилно, ще победим. Точно това направихме.”

В
В “Ърлс Корт Арена” те
очаквано се наложиха над
аутсайдера Австралия с 3:0
гейма (25:23, 25:21, 25:22) в
мач от III кръг в група А и
запазиха първото си място
с пълен актив. Така бълга-
рите си гарантираха място в
първата осмица на Олимпи-
адата в Лондон.

Наставникът Найден
Найденов заложи на Нико-
лай Николов и Виктор Йо-
сифов в центъра, както и на
капитана Владимир Нико-
лов в по-голямата част от
двубоя. Именно Николов бе
един от най-добрите на те-
рена, а най-силният елемент
в играта на българите бе
блокадата. “Лъвовете” не
играха на върха на възмож-
ностите си и след като
измъкнаха в края първия

Петя Неделчева:
Федерацията ме провали

Федарацията по бадминтон е виновна за провала на Петя Недел-
чева на Олимпиадата в Лондон. Президентът на централата Пюзянт
Касабян забранил на останалите национали да тренират с най-добра-
та ни състезателка за Игрите. Така Неделчева се подготвяла за Лондон
сама, без спаринг партньор. Също така Неделчева е получила първата
сума (4000 лв.) за подготовка едва през април, само 4 месеца след
началото на подготовката. Старозагорката, която в Лондон навърши 29
години, още не е решила дали ще продължава да се състезава за
България. “Ако продължават проблемите с федерацията, ще се търси
друго решение. Няма бази, подкрепа на състезателите, спаринги, пера.
Поискахме директно финансиране, но парите влизаха във федерацията
и тя си правеше каквото си поиска. Предложения винаги е имало, но
аз не съм взела крайно решение”, каза Неделчева. “Няма да могат да
ни изгонят, макар че се опитват. Около 26 000 лв. трябваше да получим
общо. До края на май бяха дадени още 8000 лв. и преди заминаването
към 12 000 лв. Големият проблем е отношението, забраната на игра-
чите да тренират с нея. И преди е имало такова нещо към състезатели
от същия председател на федерацията. Имам някакви идеи защо се
държат така с нас, но нямам право да ги говоря”, каза треньорът на
Неделчева Орлин Цветанов. Двамата вчера се върнаха от Лондон.

Даниел Гюрта (Унг) ликува във водата, след като стана
олимпийски шампион на 200 м бруст с нов световен рекорд
от 2:07,28 минути. Той подобри постижението на Кристиан

Спренгър (Авл) от 30 юли 2009 г. с 3 стотни

Снимка FIVB.ORG

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА
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Лудогорец
прави 1:1 с
Евертън
Стр. 30

любопитно

апитанът на боксь-
орите ни Детелин
Далаклиев (56 кг) е
само на победа от
медал на Олимпиа-

Арестуваха пиян
олимпиец

Австралийският гребец Джош
Буут е бил арестуван от лондон-
ската полиция, след като в пияно
състояние е счупил витрината на
магазин за алкохол, за да си допие.
Инцидентът станал часове, след
като той приключи участие в дис-
циплината осморка с рулеви в олим-
пийския гребен канал. Шефът на
делегацията на  “кенгурата” Ник
Грийн обяви, че Буут е припаднал
в полицейския участък и е бил от-
каран в болница. По-късно гребецът
е бил освободен и срещу него не са
повдигнати обвинения. Очаква се
21-годишният Буут, дебютант на
Олимпийски игри, да получи дисцип-
линарно наказание. Австралийска-
та осморка зае последното 6-о
място във финала.

Храната в Лондон
по-добра от Пекин

Сравненията с Пекин неминуе-
мо и ежедневно заливат участни-
ците на Олимпиадата в Лондон. В
повечето случаи състезателите
си припомнят само с добри чувст-
ва стореното от китайците пре-
ди 4 г. и нещата не са в полза на
британците. В едно отношение
обаче англичаните категорично из-
преварват азиатците и това са
качеството и вкусът на храната.
Всеобщо мнение е, че домакините
на XXX Oлимпиада приготвят яс-
тията в пъти по-добре от предиш-
ните организатори.

Литовец отнесе 2585
паунда глоба заради
нацистки обиди

Привърженик на литовския на-
ционален отбор по баскетбол е бил
глобен с 2585 паунда заради раси-
стка проява. По време на мача с
Нигерия от олимпийския турнир
група фенове издавали маймунски
звуци, а Петрас Лесинска отправил
нацистки поздрав към тъмнокожи
стюарди. Той веднага бил аресту-
ван и му е наложена тежката санк-
ция. 36-годишният фен трябва да
плати и 85 паунда разходи по де-
лото, а ако не го направи, ще лежи
28 дни в затвора.

Съдиите на олимпийския турнир по
бокс са “под обстрел” след серия от
скандални решения. В категорията на
Далаклиев японецът Сатоши Шимизу
изоставаше със 7 точки преди по-
следния рунд срещу азера Магомед
Абдулхамидов, но в третата част го
прати 6 пъти в нокдаун. Независимо
от това съдиите точкуваха мача 10:10.
Азербайджанецът се подпираше на
въжетата, докато съдията вдигаше
победоносно ръката му, след което
напусна ринга с помощта на своя
треньор, а японецът подаде оплаква-
не. Световната федерация (АИБА)
обсъжда протеста повече от час и в
крайна сметка реши, че съдията е
трябвало да направи “поне” 3 отброя-
вания на Абдулхамидов, след което
мачът да бъде спрян. Централата
присъди крайния успех на Шимизу.
Би Би Си пък разкри, че АИБА е
обещала 2 златни медала за боксьо-
ри на Азербайджан от Игрите срещу
заем от $10 млн. Разследваща коми-
сия към световната федерация обаче
отхвърли обвиненията като “безпочве-
ни и неподкрепени от достоверни
доказателства”. “Тук има големи
таланти и може би единственото ми
притеснение е съдийството. Никога
не знаеш кой ще победи, преди
мачът да е свършил”, заяви бившият
световен шампион при професиона-
листите в тежка категория Ленъкс
Люис (Вбр), който коментира за Би
Би Си боксовия турнир.

Детелин Далаклиев (вляво) налага Ибрахим Бала (Авл) за
победата на 1/8-финалите на олимпийския турнир по бокс с

14:10 пред погледа на арбитъра Хасан Зубид от Мароко

Далаклиев на
победа от медал
Бие се с англичанин в неделя и очаква съдийски тесли

ра за 1/4-финалите, след като
би Ибрахим Бала (Авл) по
точки 14:10 (5:4, 3:3 и 6:3). Той
доминираше през първия
рунд със серии прави удари
от дистанция, а в средата на
втория направи аркада над
лявото око на албанеца, кой-
то боксира за Австралия. Тре-
тият рунд бе изключително
оспорван и равностоен, Бала
непрекъснато атакуваше, но
българинът разчиташе на точ-
ни контраатакуващи удари и в
крайна сметка тактиката му

донесе успех.
Кембъл стигна до мача с

българина, след като трудно
би Яхин Виторио Паринело
(Ит) с 11:9 т.

“Доволен съм че победих,
но не и от играта си. Труден
мач, бих го с хъс. Бала не е
случаен боксьор. Щастлив
съм, че имам шанс да играя
за олимпийски медал. Сега
вече ми предстои мачът на
истината. Ще бъде трудно с,
как да го нарека, моя познат,
който е домакин. Знаем се

много добре. Мисля, че отдел-
ни моменти на бързина ще ре-
шат мача. 2 пъти съм губил от
него, но в Ливърпул завърших-
ме 5:5, като съдиите му пода-
риха победата. В Баку той
беше по-добрият, но сега ще
се опитам да взема реванш,
като играя играта си”, каза
Далаклиев.

“Оспорван и равностоен
двубой, но техниката и
опитът на Далаклиев оказа-
ха своята роля и Дидо вече е
1/4-финалист”, отсече прези-
дентът на федерацията Кра-
симир Инински.

К
дата в Лондон. За първото си
олимпийско отличие в неделя
той ще се качи на ринга сре-
щу Люк Кембъл (Вбр). Съпер-
никът му обаче е световен ви-
цешампион от Баку 2011 и ев-
рошампион от Ливърпул 2008,
като и в двете първенства пле-
венчанинът претърпя загуби
от него. Далаклиев се класи-

Британецът Брадли
Уигинс позира на

трон след
церемонията по

награждаването в
индивидуалното

бягане по часовник
пред двореца

Хемптън Корт.
Победителят от “Тур

дьо Франс” преди 2
седмици, спечели

олимпийската титла,
като измина

44-километровата
дистанция за 50:39,54

мин. Среброто
заслужи Тони Мартин

(Гер) с 51:21,54, а
бронза взе

Кристофър Фруум
(Вбр) 51:47,87 мин.

Снимка MIRROR.CO.UK

катерина Аврамова се класира на
32-ро място в коронната си дис-
циплина 200 м гръб на Олимпиа-
дата в Лондон. Нашата плувкиня
остана последна 8-а в 4-а серия с

Валентин Йорданов поиска всички-
те ни 9 борци на Олимпиадата в Лон-
дон да вземат медали. Президентът на
федерацията смята, че нашите са под-
готвени да се борят за отличията. Той
вярва, че голямата надежда за злато
Станка Златева си е взела поуки от не-
успешния финал преди 4 години в Пе-
кин и този път ще успее да се качи на
най-високото стъпало на почетната

Славата понякога води и до нежелани послед-
ствия. Като например да влезеш в сауна след
тежко състезание, а в същото време някой да ти
открадне шортите. Това се случило на новия ге-
рой на Великобритания Брадли Уигинс. Колоез-
дачът спечели “Тур дьо Франс” преди 2 седмици,
а след това триумфира и в Олимпийските игри на
часовник. Уморен след натоварената програма,
Уигинс бил в сауната на хотела, докато някой се
промъкнал и откраднал гащите му. “Това е просто
част от екипировката на колоездачите. Но никой
не очаква подобно нещо да се случи в петзвез-
ден хотел. Потните шорти вероятно вече се про-
дават в интернет”, заяви Уигинс. От хотела комен-
тираха, че някой по-ревностен фен вече “си е
спечелил” сувенир от Лондон 2012.

Шефът на борците поиска 9 отличия

Аврамова завърши
32-ра на 200 м гръб

стълбичка.
“Всеки от нашите е потенциален

олимпийски медалист. Напрежението от
големите очаквания към борците вина-
ги оказва влияние, но всичките ни пред-
ставители вече са опитни. Участвали са
в големи битки, печелили са медали от
сериозни първенства. Всичките ни
представители имат шансове за меда-
ли. Станка си знае урока. Надявам се,

че си е взела поука от предишната
Олимпиада. Не трябва да допуска греш-
ки, защото всяка може да я извади от
борбата”, каза Йорданов, преди да се
качи на самолета за Лондон.

“Всички са здрави и готови за битки.
Трябва ни и малко шанс, и по-добър
жребий, за да вземем медали”, допълни
генсекът на федерацията Валентин
Савов.

Е
време 2:15,44 мин.  Катя бе по-бърза само
от 5 плувкини в предишните серии. Времето
и е с над 5 сек. по-лошо от нейния национа-
лен рекорд на България. Подобно бе преста-
вянето на Аврамова и в другата дисциплина
- 100 м гръб, където отново отпадна още в
началото. Най-бърза в сериите на 200 м гръб
бе Миси Франклин (САЩ) с 2:07,54.
Така България приключи участието си в
плувния басейн при жените, след като и
Нина Рангелова си стегна багажа от Лондон.
Тя също не успя да се добере поне до 1/2-
финал, но подобри и 3-те си национални
рекорда - на 100, 200 и 400 м свободен
стил. При мъжете днес на 1500 м свободен
стил ще се пусне Венцислав Айдарски.

Откраднаха
шортите
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